
مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:

آمادگی مراکز و پایگاه های بهزیستی
 برای جمع آوری زکات فطره

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: مراکز و پایگاه های سیار بهزیستی استان قم آماده 
جمع آوری زکات فطره مؤمنین در روز عید سعید فطر هستند. 

مهدی پهلوانی با اشاره اجازه مراجع عظام تقلید مبنی بر پرداخت زکات فطریه به 
مددجویان و اقشار تحت پوشش بهزیستی ضمن اعلام آمادگی این اداره کل همچون 
سنوات گذشته جهت جمع آوری زکات فطره ، نذورات و کفارات مؤمنین و مردم شریف 
استان خاطر نشان کرد: مراکز بهزیستی در سطح  استان اعم از مراکز مثبت زندگی، مراکز 
شبانه روزی ، مراکز توانبخشی و اجتماعی و ... و طبق مصوبات ستاد زکات استان پایگاه 
های سیار این اداره کل در اطراف حرم مطهر، مسجد مقدس جمکران ، میادین اصلی و 
مساجد استان آمادگی دارند تا زکات فطره مؤمنین را جمع آوری نموده و در کوتاه ترین 

زمان بدست نیازمندان واقعی برسانند.
مدیر کل بهزیستی قم افزود: مردم سخاوتمند و نوع دوست می توانند با استفاده از کد 

دستوری
 #  ۹۰۹۰ * ۷۲4 *  و شماره کارت  ۶۳۶۷۹۵۷۰۷۶۱۸۲۵۸۸  برای پرداخت فطریه 
اقدام کنند همچنین  شماره تماس ۰۹۱۰۹۰۷۳۲۰۵برای راهنمایی در این خصوص در 

نظر گرفته شده است .
میزان فطریه امسال برای قوت غالب گندم از سوی مراجع عظام تقلید مبلغ 4۰ هزار 

تومان و هر روز کفاره هم هشت هزار تومان اعلام شده است.

روزنامه
31آوریل2022  شماره 5491  سال بیست و پنجم  3000 تومان یکشنبه 11 اردیبهشت1401 29رمضان1443

با نهایت تأسف و تأثر چهلمین روز درگذشت پدری مهربان و دلسوز و صدای مردمی
 مدیر مسئول روزنامه آرمان ملی و ایمان 

را به اطلاع کلیه دوستان و آشنایان و بستگان محترم می رساند به همین مناسبت در تاریخ جمعه 1401/02/16 بعد از نماز 
مغرب و عشا در مسجد الغدیر و اقع در شهر قم بلوار الغدیر مراسم ختمی برگزار می گردد.

حضور شما سروران گرامی باعث شادی روح آن مرحوم و تسلی خاطر بازماندگان خواهد شد.

دکتر حسین عبداللهی

طرح : فاطمه نجاریان

به مناسبت عید سعید فطر 

فطرت؛ حلقۀ مفقودۀ 
زندگی مدرن

واکاوی ابعاد و زوایای معناشناختی عید سعید فطر و 
بهره گیری از آن در فضای جامعۀ دینی، ما را بر آن می دارد تا بیش از پیش در معنای 
اصطلاحی عید فطر یعنی بازگشت به فطرت تأمل نمائیم؛ چرا که انسان با دوری از 
عقل خود بنیاد بشری، به فطرت پاک خود یعنی خدامحوری باز می گردد )هدایت 

می شود( و اینچنین به شکرانۀ این بازگشت، به جشن و سرور می پردازد.
البته پروسۀ زمانی تحقق این مسأله در طول یک سال رقم می خورد؛ به ویژه در ماه 
رجب که ماه پروردگار است و شعبان ماه رسول خدا )ص( و ماه رمضان که ماه امت 
اوست، صیروریت معرفت انسان به شدت معنا می یابد و انسان از شرک و شک رهایی 
یافته و با توبه و راز و نیاز و مناجات در شب قدر، از جهنم اومانیسم )اناالحق( به سوی 
بهشت برین )خدامحوری( هدایت می شود، چرا که فطرت و معنویت استعلایی تنها 

در سایۀ توحید معنا می یابد.
در تشریح این مسأله باید گفت رمضان ماه وزیدن نفحات الهی و گشوده شدن 
درهای رحمت خاص )رحیمیت( و عام )رحمانیت( خداوند است؛ حال انسان هر 
اندازه از اومانیسم درون فاصله بگیرد و به سوی رضایت الهی حرکت کند از رحمت 
عام خداوند بهره مند خواهد شد، البته شیطان، این صیروریت انسان را در بستر 
فطرت بر نمی تابد، لذا در صدد است تا مردم را از رحمت الهی نا امید سازد، لیکن 
مناسک معرفتی ماه مبارک رمضان همچون روزه داری، انفاق، هم نوایی با فقرا و 
نیازمندان، به نوبۀ خود صیروریت و بازگشت فرد به فطرت را تسهیل خواهد ساخت.

با این تفاسیر اصل راهبردی فطرت، نفی خودبینی و خودبرتربینی است، یعنی 
همان حلقۀ مفقودۀ غرب که به بهای نفی خدا و اثبات خود، عقل خود بنیاد سوژه 
محور را در سایۀ سنگین اومانیسم )من فکر می کنم پس هستم( بنیان نهاد و 
اینچنین فاصلۀ میان انسان ها را )فاصلۀ طبقاتی( در مدیریت عقل خالص منهای 

دین رقم زده است.
این چالش در حالی است که حیات انسان در دوران کودکی، نوجوانی، جوانی و 
میانسالی و کهنسالی صرفاً بر مدار عقل فطری استوار است و با نفی عقل خود بنیاد 

و سوژه محور، از درون به سوی خداوند هدایت می شود.
از این رهگذر، ماه مبارک رمضان با مناسک حکمت محور، نگرش انسان را نسبت 
به زندگی تغییر می دهد، چرا که با انقطاع در زندگی روزمره، خلوص جامعه را تعمیق 
می بخشد و اینچنین اخلاص عملی بر مبنای فطرت، همگرایی و همبستگی 
اجتماعی مردم با فقرا و نیازمندان را به منصۀ ظهور می رساند و فاصلۀ طبقاتی را در 
جامعه کاهش می دهد که تجلی این امور را می توان در همبستگی و همگرایی وصف 
ناپذیر مردم ایران به ویژه در ایام شیوع کرونا، در قالب کمک های مومنانه مشاهده 

نمود.
در حقیقت این فریضۀ روزه داری است که فطرتاً انسان را از خود پسندی رهایی 
می بخشد و صیروریت را در زمان و در قالب نشاط اجتماعی خاص به جامعه تزریق 
می کند و از آنجا که ساختار روزه به شدت خدامحوری را در متن خود جای می دهد، 
لذا انسان از خودپرستی رهایی یافته و صفت رحمانیت خداوند در قالب کاهش آمار 

جرم و بزهکاری در جامعه متجلی می شود.
این ظرفیت بنیادین در اسلام در حالی است که فطرت، حلقۀ مفقودۀ زندگی مدرن 
به شمار می آید و عنصر پیشرفت، تجربه محوری و فنی گرایی بر جای آن نشسته 
است، لذا هنجار گرایی به شدت بی معنا می شود و سود محوری به جای اخلاق، 
انصاف و اخلاص نشسته و انسان صرفاً به عنوان موجودی سود محور مورد توجه 
قرار می گیرد. این بحران در جوامع مدرن در حالی است که ماه مبارک رمضان با 
رویکرد ذکر و یادآوری و با محوریت عدالت و معنویت، انسان را از منیت و خود خواهی 
بر حذر می دارد؛ لذا همدلی با چاشنی فطرت و بر مبنای کلام نورانی امام علی 
)علیه السلام(: "أنْ تُحِبَّ للنّاسِ ما تُحِبُّ لنَفْسِکَ، و تَکْرَهَ لَهُم ما تَکْرَهُ لَها" آنچه بر 
خود می پسندی برای مردم نیز بپسند و آنچه برای خود نمی پسندی برای آنها نیز 
نپسند!(، حقیقت زندگی را شکل می دهد؛ پدیده ای شگرف که حلقۀ مکمل میان 
فطرت و هم گرایی اجتماعی است و انسانها علیرغم همه تفاوت ها، زندگی را مبنای 
اشتراک خود در نظر گرفته و با عرف گرایی )حفظ نظام اجتماعی(، به خلقت هدایت 
عْطی کُلَّ شَیْ ءٍ خَلْقَهُ ثُمَّ هَدی ؛ "خدای ما آن کسی است که 

َ
ذِی أ نَا الَّ یافته »قالَ رَبُّ

همه موجودات عالم را نعمت وجود خاص خودش بخشیده و سپس )به راه کمالش( 
هدایت کرده است"، )بخوانید به فطرت( باز می گردند.

استاد خارج فقه و اصول حوزه علمیه قم

محمد حسین مختاری*

شهردار قم در پیامی فرا رسیدن نهم 
اردیبهشت ماه روز ملی شوراها را تبریک 

گفت.
به گزارش شهرنیوز؛ دکتر سید مرتضی 
سقائیان نژاد در پیامی فرا رسیدن نهم 
اردیبهشت ماه روز ملی شوراها را تبریک 

گفت.
متن پیام به این شرح است:

و  پیچیده  نظام  یک  به عنوان  شهر 
چندوجهی، ماهیتی زنده و ارگانیک دارد 
که عملکرد اجزای مختلف آن در ارتباط با 
یکدیگر و نقش آفرینی تعاملی معنا پیدا 

می کند.
نهادهای  به عنوان  شهر  شوراهای 

مستقل و برآمده از متن مردم، به دلیل قرابتی که به افراد جامعه دارند، می توانند 
به عنوان یک پل ارتباطی میان دستگاه های اجرایی و نهادهای حاکمیتی ایفای 

نقش کنند.
شکل گیری شوراها در کشور به عنوان یک گام بزرگ در تمرکززدایی از مدیریت 
شهرها را باید یک تحول ساختاری مهم دانست. این موضوع سرآغاز حرکتی است 
که می تواند توسعه پایدار مبتنی بر استفاده از ظرفیت های اجتماعی را رقم زده و 
احساس مسئولیت مردم در تعیین سرنوشت و همراهی برای آبادانی شهرها را 

ارتقا دهد.
مدیریت شهرها امروز هم به تمرکززدایی و تفویض اختیارات جدی تر نیاز دارد چرا 
که حل مشکلات شهرها جز با مشارکت فعال مردم و استفاده از تمام ظرفیت های 

گروه های اجتماعی و توسعه درون زا ممکن نیست.
نهم اردیبهشت ماه در تقویم به نام روز ملی شوراهای شهر و روستا نام گذاری 
شده است. بی شک نقش شوراها در میانجی گری میان مردم و حاکمیت و پیگیری 
نیازهای شهروندان، جایگاهی بی بدیل و ستودنی است. این روز را به تمام فعالان 
شوراهای اسلامی شهرها و روستاها مخصوصا نمایندگان مردم فهیم و بصیر قم 
در شورای اسلامی شهر مقدس قم تبریک عرض کرده و آرزوی موفقیت روزافزون 

برای نهاد شوراها در تمام عرصه ها را دارم.
سید مرتضی سقائیان نژاد
شهردار قم

پیام تبریک شهردار قم
 به مناسبت روز ملی شوراها

میزان زکات فطره امسال از سوی مراجع تقلید اعلام شد

تقلید، مقدار و مبلغ فطریه  دفاتر مراجع عظام 
رمضان سال ۱4۰۱ را اعلام کردند. 

دفتر آیت الله العظمی خامنه ای
 میزان زکات فطره را اعلام کرد

دفتر آیت الله العظمی خامنه ای : مکلف باید برای 
خودش و کسانی که نانخور او هستند برای هر نفر، 
یک صاع )تقریباً سه کیلوگرم( گندم یا جو یا خرما 
یا کشمش یا برنج یا ذرت یا مانند اینها به مستحق 
اینها را هم بدهد، کافی  از  بدهد و اگر پول یکی 

است.
ضمنا زکات فطره امسال )۱4۰۱( به قیمت گندم 
برای هر نفر، » چهل هزار تومان « اعلام شده است.
فطریه  مبلغ  سیستانی  الله  آیت  حضرت  دفتر 

۱4۰۱ را اعلام کرد
 دفتر حضرت آیت الله العظمی سیستانی اعلام 
کرد از آنجا که میزان زکات فطره برای هر فرد سه 
کیلوگرم است، مبلغ آن برای فطریه بدل از آرد چهل 
)4۰( هزار تومان و برای فطریه بدل از برنج ایرانی 
)۲۲۵( هزار تومان و فطریه بدل از برنج غیر ایرانی، 

شصت )۶۰( هزار تومان تعیین شده است.
دفتر آیت الله مکارم شیرازی

 میزان زکات فطره را اعلام کرد
دفتر آیت الله مکارم شیرازی در اطلاعیه ای اعلام 
کرد: زکات فطره امسال بر مبنای قوت غالب گندم، 
مبلغ چهل هزار تومان و بر مبنای قوت غالب برنج، 
مبلغ یک صد و پنجاه هزار تومان است که مومنین در 

انتخاب هر یک از این موارد مخیر هستند.
مبلغ  غیرعمد  روزه  کفاره  می افزاید:  اطلاعیه 
هشت هزار تومان است که باید به صورت نان تهیه 
و پرداخت شود؛ همچنین کفاره روزه عمد مبلغ 

چهارصد و هشتاد هزار تومان است.
بر  که  است  ذکر  به  لازم  است:  حاکی  اطلاعیه 
اساس مساله هزار و ۶۹۲ رساله توضیح المسائل 
آیت الله مکارم شیرازی، زکات فطره بر تمام کسانی 
که قبل از غروب شب عید فطر بالغ و عاقل و غنی 
و  خودش  برای  باید  یعنی  است،  واجب  باشند 
کسانی که نان خور او هستند، هر نفر به اندازه یک 

صاع )تقریبا سه کیلو( از آنچه غذای نوع مردم آن 
محل است، اعم از گندم و جو یا خرما یا برنج یا ذرّت 
و مانند اینها به مستحق بدهد و اگر پول یکی از اینها 
را بدهد کافی است. در ضمن بنابر فتوای این مرجع 
تقلید اگر کسی فقط در افطار شب عید فطر میهمان 

دیگری باشد فطریه او به عهده خودش است.
آیت الله نوری همدانی

 میزان زکات فطره را اعلام کرد
آمده است:   تقلید  این مرجع  در اطلاعیه دفتر 
شخصی که پرداخت زکات فطره بر او واجب است 
باید برای خودش و کسانی که نان خور او هستند، 
هر نفری یک صاع )۳ کیلو( از خوراکی های رایج 
خود )مانند گندم، برنج و غیره( یا مبلغ آن را به عنوان 

فطریه بپردازد.
همدانی  نوری  آیت الله  دفتر  اطلاعیه  ادامه  در 
آمده است: با توجه به اینکه قیمت گندم و برنج در 
شهرهای مختلف، ممکن است تفاوت داشته باشد، 
بر  را  مقادیر مذکور  معادل  مؤمنین می توانند  لذا 
طبق قیمت محل زندگی خود، محاسبه و پرداخت 

نمایند.
دفتر این مرجع تقلید  مبلغ قوت غالب گندم را٤٠ 
هزار تومان و قوت غالب برنج ایرانی ١٥٠ هزار تومان 
اعلام کرده است که مومنین در پرداخت یکی از آن 

مخیر می باشند.
میزان فطریه از نظر آیت الله سبحانی

آیت الله سبحانی آمده است:  در اطلاعیه دفتر 
شب  غروب  از  قبل  یعنی  غروب  موقع  که  کسی 
عید فطر گرچه به چند لحظه باشد بالغ و عاقل و 
هشیار است و فقیر و بنده کس دیگر نیست، باید 
برای خودش و کسانی که نان خور او هستند، هر 
نفری یک صاع که تقریبا سه کیلو است، گندم یا 
جو یا خرما یا کشمش یا برنج یا ذرت و مانند اینها 
به مستحق بدهد و اگر پول یکی از اینها را هم بدهد، 

کافی است.
در ادامه یادآور شده است: پیرو سوال های مکرر 
مومنان از دفتر آیت الله سبحانی به اطلاع می رساند، 
میزان زکات فطره برای هر نفر، یک صاع که تقریبا 

سه کیلو گندم یا برنج یا جو یا خرما یا کشمش یا 
یکی  پول  است  مکلف  است،  اینها  مانند  و  ذرت 
از اینها را طبق قیمتی که در محل خودش دارد، 

محاسبه کرده و به فقیر بپردازد.
در پایان تاکید شده است: میزان زکات فطره برای 
هر فرد سه کیلوگرم است، مبلغ آن نیز برای فطریه 

بدل از آرد 4۰ هزار تومان می باشد.
نظر آیت الله جوادی آملی
 درباره میزان زکات فطره 

پایگاه اطلاع رسانی آیت الله عبدالله جوادی آملی 
نظر این مرجع تقلید پیرامون میزان زکات فطره و 
همچنین کفاره غیرعمد و کفاره عمد روزه را اعلام 

کرد.
بنابر اعلام دفتر مرجعیت آیت الله العظمی جوادی 
آملی، مبلغ فطریه برای هر نفر حدود سه کیلو گندم، 
جو، برنج، خرما، کشمش و مانند آن ها؛ یا قیمت 
آن هاست که در هر مکانی قیمت خاص خود را دارد.
روزه(  )افطار  کفاره  به  مربوط  مبلغ  همچنین 
غیرعمد )گندم( روزی ۸۰۰۰ تومان و کفاره عمد 

روزی 4۸۰.۰۰۰ تومان تعیین شده است.
آیت الله شبیری زنجانی

 میزان زکات فطره را اعلام کرد
آمده است:  تقلید  این مرجع  در اطلاعیه دفتر 
شخصی که پرداخت زکات فطره بر او واجب است 
باید برای خودش و کسانی که نان خور او هستند، 
از  و ۶۰۰گرم(  )تقریبا ۳کیلو  یک صاع  نفری  هر 
خوراکی های رایج در منطقه خود )مانند گندم، برنج 

و غیره( یا مبلغ آن را به عنوان فطریه بپردازد.
اطلاعیه می افزاید: با توجه به اینکه قیمت گندم 
و برنج در شهرهای مختلف، ممکن است اندکی 
متفاوت باشد، لذا مؤمنین می توانند معادل مقادیر 
مذکور را بر طبق قیمت محل زندگی خود، محاسبه 

و پرداخت نمایند.
در ادامه اطلاعیه دفتر آیت الله شبیری زنجانی 
برای  غیرعمدی  افطار  کفاره  است:  شده  تاکید 
هر روز، یک مد طعام )حدود ۹۰۰گرم به  حساب 
گندم( است که باید به مسکین )فردی که معیشتش 
سخت تر از فقیر است( پرداخت شود و در صورت 
اطمینان می توان قیمت آن را به مسکین داد تا به 
وکالت از مکلف، برای خودش این مقدار طعام بخرد.
طبق اطلاعیه این مرجع تقلید، آیت الله  شبیری 
زنجانی، مبلغ 4۰هزار تومان را بابت زکات فطره هر 
نفر )به حساب قیمت گندم( و مبلغ ۱۰هزار تومان را 

برای کفاره افطار اعلام کرد.
اعلام زکات فطره از سوی
 آیت الله وحید خراسانی

میزان  تقلید،  مرجع  این  دفتر  اعلام  اساس  بر 
زکات فطره برای هر نفر، یک صاع که تقریبا سه 
کیلوگرم گندم یا برنج و مانند اینها، از طعام های 
متعارف در محل، است که مکلف می تواند پول یکی 
از  اینها را طبق قیمتی که در محل خودش دارد، 
محاسبه نموده و به فقیر بپردازد. دفتر آیت الله وحید 
خراسانی، زکات فطره به حساب گندم را برای هر نفر 

به مبلغ 4۰۰۰۰ تومان قبول می کند.

رییس شورای اسلامی شهر قم :

 نابسامانی های اطراف 
حرم مطهر قابل توجیه نیست

میزان زکات فطره امسال از سوی مراجع تقلید اعلام شد

وضعیت  اینکه  بیان  قم  شهر  اسلامی  شورای  رییس 
قابل  معصومه)س(  حضرت  مطهر  حرم  اطراف  نابسامان 
در  قم  شهر  اسلامی  شورای  داشت:  ابراز  نیست،  توجیه 
تملک املاک مجاور طرح های عمرانی باید رعایت امانت 
حسین  باشد.  داشته  را  اعتباری  های  بودجه  صرف  در 

اسلامی روز شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به پروژه نیمه 
کاره مونوریل و آخرین تصمیم دولت در خصوص این طرح، 
اظهارداشت : این پروژه از طرح های حاکمیتی است و اجرا 
یا عدم اجرای آن در کارگروه های ملی تعیین خواهد شد.  
وی با بیان اینکه هم اکنون مباحث کارشناسی در خصوص 

1
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رییس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای شهر قم:

تناسبی بین هزینه کسر پارکینگ و احداث آن 
درقم وجود ندارد

8

8
دادستان عمومی و انقلاب قم  خبرداد:

جزییات دستگیری زن جوان فالگیر با درآمد میلیاردی

رییس کمسیون حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی 
شهر قم با تاکید بر معضل کمبود پارکینگ در قم گفت: طی 
سالهای اخیر هیچ تناسبی بین هزینه های کسر پارکینگ با 
پارکینگ های احداث شده در شهر قم وجود نداشته است. 
سید محمدحسین هناد روز شنبه در جمع خبرنگاران، 

اضافه کرد: در سال جاری ۶۰ میلیارد تومان از محل کسر 
و حذف پارکینگ در مجوزهای ساختمانی به همراه چند 
ظرفیت  افزایش  برای  خصوصی  بخش  با  مشارکتی  طرح 
رییس  است.  شده  گرفته  نظر  در  عمومی  های  پارکینگ 
کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر قم 

  

شهردار قم با تأکید بر لزوم تدوین برنامه جامع در حوزه فرهنگ گفت: متأسفانه 
مراکزی در قم داریم که به عنوان بستر اصلی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت می 
تواند عمل کند و در شهر قم رهاشده و بارها صحبت کردیم که این مکان و مکان 
با اینکه شهرداری میلیاردها در محوطه  ها نیاز به ردیف بودجه مجزا داشته و 
پیرامونی این مجموعه ها هزینه کرده، اما یا بخش های اصلی آن هنوز راه اندازی 
نشده است و یا بهره میدانی در این زمینه برده نمی شود. دکتر سید مرتضی 
سقائیان نژاد در دیدار با رئیس ستاد کنگره شهدای استان قم با تأکید بر لزوم 

مدیرکل بهزیستی استان قم گفت: مراکز و پایگاه های سیار بهزیستی استان 
قم آماده جمع آوری زکات فطره مؤمنین در روز عید سعید فطر هستند.  مهدی 
به  فطریه  زکات  پرداخت  بر  مبنی  تقلید  عظام  مراجع  اجازه  اشاره  با  پهلوانی 
اداره کل  این  آمادگی  اعلام  بهزیستی ضمن  پوشش  اقشار تحت  و  مددجویان 
همچون سنوات گذشته جهت جمع آوری زکات فطره ، نذورات و کفارات مؤمنین 
و مردم شریف استان خاطر نشان کرد: مراکز بهزیستی در سطح  استان اعم از 
مراکز مثبت زندگی، مراکز شبانه روزی ، مراکز توانبخشی و اجتماعی و ... و طبق 

شهردارقم مطرح کرد؛
انتقاد ازعدم راه اندازی بخش های اصلی یک مرکز فرهنگی

مدیرکل بهزیستی استان قم خبرداد:
آمادگی مراکز و پایگاه های بهزیستی برای جمع آوری زکات فطره

81

برق غیرت چو چنین می جهد از مکمن غیب  
بی تو ای ســرو روان با گل و گلشن چه کنم

تــو بفرما که من ســوخته خرمن چه کنم
زلف سنبل چه کشم عارض سوسن چه کنم

اجرای طرح های »آرام سازی« برای کنترل ترافیک شهری 
پروژه مونوریل در سطح ملی تعیین تکلیف می شود



یکشنبه-11 اردیبهشت ماه 1401-    سال بیست  وپنجم -   شماره 25491

در سایه ناکارآمدی احزاب
 احزاب سیاسی به مثابه چرخ دنده های مردمسالاری 
در نظام های سیاسی معاصر به شمار می روند و نقش و 
کارکردهای فراوانی در فرآیند سامان یابی نظام سیاسی 
و چرخش قدرت ایفا می کنند. در این میان کادرسازی، 

تربیت و پرورش نیروهای نخبه و کمک به چرخش قدرت در نظام سیاسی کشور، یکی 
از مهمترین گام ها در تقویت حزب گرایی و تشکل محور کردن فعالیت های سیاسی 
است. در واقع، احزاب به عنوان مهمترین و اصلی ترین کارگزاران عرصه سیاسی در 
نظام های مردمسالار، نقش مهمی در سامان بخشی به فعالیت های سیاسی و انتقال 
مسالمت آمیز قدرت دارند. بر این اساس،  چنانکه که احزاب نقش خود را به درستی 
ایفا کنند، امکان کنشگری فردمحور در کشور به حداقل می رسد و شرایط برای نقش 
آفرینی افرادی با گرایش های سیاسی مختلف و به ویژه نسل جوان و پیشرو باز می شود. 
کشور ما هر چند از ابتدای انقلاب اسلامی بر مبنای مردمسالاری دینی شکل گرفته و 
با برگزاری انتخابات متعدد که در منطقه غرب آسیا رویکردی بی سابقه و کم نظیر است، 
توانسته تا حد زیادی چرخش قدرت را ساماندهی و اجرا کند، اما ضعف احزاب سیاسی 
در کادر سازی و البته وجود نوعی نگرش وراثتی در تصدی پستهای کلیدی، سبب شده 
است فرایند چرخش قدرت در ایران تا حدی معیوب باشد. در نتیجه شاهد بوده ایم 
که در سال های گذشته فضای کمتری به ویژه برای نسل جوان و زنان جهت تصدی 
پست های کلیدی ایجاد شده و این پست ها همواره بین معدودی از نخبگان سیاسی 
شناخته شده و با سابقه دست به دست شده است.   امری که بی شک آسیب زا است و 

لزوم تغییر ماهیت و کارکرد احزاب در ایران را نشان می دهد.
و  ماندگاری  ایجاد احساس  از آسیب های جدی چرخش معیوب قدرت،  یکی 
آسودگی خاطر در نخبگان سیاسی و عدم تمایل و تلاش آنها برای بهبود عملکردها و 
ارتقای کارایی خویش است؛ فردی که تصدی پستهای کلیدی را برای خود تضمین 
شده و حتمی می داند و مطمئن است چنانکه در یک پست قرار نگرفت، قطعا پست 
مناسبی دیگری به او داده خوهد شد، دیگر انگیزه ای برای ارتقای توانمندی ها و 
تعهدات شخصی و جلب نظر شهروندان ندارد و صرفا بیان برخی شعارهای فرینده و 
عوامانه و البته تقویت زد و بندهای سیاسی لازم را برای موفقیت خویش کافی می بیند. 

از دیگر آثار خطرناک ماندگاری در قدرت و جابجا شدن افراد معدود در پستهای 
کلیدی، افزایش فساد در بین صاحبان قدرت و کاهش التزام آنها به اجرای وعده ها و 
وظایف خویش است. وجود اطمینان از تداوم تصدی پستها، هر گونه تعهد را از بین می 

برد و راه را برای سوءاستفاده از جایگاه و موقعیت باز می کند. 
بدین ترتیب، اختلال در عملکرد نظام حزبی و گردش قدرت در میان عدهای خاص، 
سبب به حاشیه راندن مردم به عنوان پایه های نظام مردم سالاری دینی و ناامیدی 
و دلسردی آنها از نظام سیاسی می شود. وقتی چهره هایی شناخته شده و تکراری، 
مرتبا از یک پست به پست دیگر منتقل می شوند و بعضاً در جایگاه هایی قرار می گیرند 
که هیچ ارتباطی با تخصص و تجارب آنها ندارد، این پیام دلسرد کننده به مردم منتقل 
می شود که پستهای کلیدی نه بر مبنای شایسته سالاری و نخبه گرایی، بلکه تنها به 
صورت رفاقتی و بر مبنای رابطه توزیع می شود و تحصیلات و تلاش های فردی نمی 
تواند سبب دستیابی افراد عادی به مناصب کلیدی شود. چنین دیدگاهی در نهایت 
مشارکت عمومی را کاهش می-دهد و موجب بی¬تفاوتی مردم نسبت به امور سیاسی، 

بی اعتمادی آنها  و کاهش سرمایه اجتماعی میگردد. 
یکی از استدلال هایی که همواره در برابر اعتراض به عدم چرخش نخبگان به ویژه 
حذف زنان و جوانان مطرح می شود، عدم آمادگی و تجربه این اقشار برای تصدی 
پستهای کلیدی است؛ هر چند به نظر می رسد این امر بهانه ای بیش نیست و تنها 
پوششی برای انتصابهای فامیلی، حزبی و جناحی است، اما به هر ترتیب لازم است 
احزاب ایرانی خاک رخوت و بی عملی را از جامگان خود بزدایند و هر چه بیشتر بر 
وظایف و کارکردهای خویش به ویژه کادرسازی و تربیت نیروهای نخبه و متخصص 
جهت انجام امور مدیریتی تمرکز کنند و با معرفی کاندیداهای زبده و کارآمد، این بهانه را 

از شیفتگان قدرت و آنها که حاضر به ترک میزهای خود نیستند، بگیرند. 
استاد دانشگاه

به مناسبت عید سعید فطر صورت گرفت ؛

موافقت رهبر انقلاب با عفو یا تخفیف 
مجازات محکومان 

رهبر معظم انقلاب اسلامی به مناسبت 
عید سعید فطر با عفو یا تخفیف مجازات 

تعدادی از محکومان موافقت کردند.
به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دفتر 
عید  به مناسبت  رهبری؛  معظم  مقام 
سعید فطر، رهبر معظم انقلاب اسلامی 
با عفو یا تخفیف مجازات ۱۵4۲ تن از 
انقلاب،  و  عمومی  محاکم  محکومان 
سازمان  و  حکومتی  تعزیرات  سازمان 
قضایی نیرو های مسلح موافقت کردند. 
محسنی  والمسلمین  حجت الاسلام 
مناسبت  به  قضاییه  قوه  رئیس  اژه ای 
عید سعید فطر در نامه ای به رهبر انقلاب 
اسلامی پیشنهاد عفو یا تخفیف و تبدیل مجازات این محکومان را که در کمیسیون عفو و 
بخشودگی واجد شرایط لازم تشخیص داده شده اند، ارائه کرد که این پیشنهاد در اجرای 

بند ۱۱ اصل ۱۱۰ قانون اساسی مورد موافقت حضرت آیت الله خامنه ای قرار گرفت.

نماینده مردم تهران:

مصوبات جلسات هیات رییسه مجلس 
شفاف نیست 

 نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی گفت: جلسات هیات رییسه مجلس 
بدون خبرنگار و پشت درهای بسته برگزار می شود و شفاف نیست. 

رضا تقی پورانوری در جلسه علنی روز )شنبه ۱۰ اردیبهشت ماه( مجلس شورای 
اسلامی در تذکر شفاهی خطاب به هیأت رئیسه درباره نحوه اداره جلسات و رعایت 
نوبت طرح ها گفت: با توجه به اینکه سامانه قانونگذاری و نظارت در مجلس وجود دارد، 
انتظار داریم طرح ها به نوبت و مطابق آیین نامه داخلی مطرح شود اما متأسفانه گزینشی 
و سلیقه ای بوده و این سامانه متولی مشخصی ندارد. نماینده مردم تهران بیان داشت: 
بنده طرح الزام به انتشار داده ها و اطلاعات را در ۶ آبان ۹۹ یعنی حدود یک سال و نیم 
پیش در سامانه ثبت کردم که وضعیت آن هنوز در وضعیت تعیین کمیسیون است در 
حالی که این طرح اساسا به موضوع شفافیت مربوط بوده که ماه ها در مجلس بدون 
دلیل معطل مانده است. تقی پور  اضافه کرد: یکی از مباحث شفافیت، نحوه اداره 
جلسات هیأت رئیسه است که هم اکنون بدون خبرنگار و پشت درهای بسته صورت 
می گیرد و پس از آن صورت جلسه نیز اعلام نمی شود، این در حالی است که شما 

سوگند یاد کرده اید که به این مباحث وفادار باشید.
 وی افزود: هیأت رئیسه مجلس سخنگوی رسمی دارد اما اخبار رسمی هیأت رئیسه از 

جایگاه های غیررسمی اعلام می شود که این موضوع نیز مورد انتقاد است.
  

نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان:

اشغالگران افغانستان تلاش دارند فتنه 
قومی - مذهبی ایجاد کنند

 نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان گفت: اشغالگران در جبران شکست 
مقابل ملت افغانستان تلاش دارند به کمک مزدوران تروریست خود، از جمله داعش، 

فتنه و آشوب قومی - مذهبی ایجاد کنند. 
توییتی  افغانستان در  به حوادث تروریستی اخیر  با اشاره  حسن کاظمی قمی 
نوشت: حوادث اخیرافغانستان نشان می دهد اشغالگران در جبران شکست مقابل 
ملت افغانستان تلاش دارند به کمک مزدوران تروریست خود، از جمله داعش، فتنه و 
آشوب قومی - مذهبی ایجاد کنند. نماینده ویژه رئیس جمهور در امور افغانستان اضافه 
کرد: زمان آن فرا رسیده که حاکمان با تشویق و بهره گیری از همه ظرفیت های ملی و 

نخبگانی برای کشوری امن سعی کنند؛ زمان محدود است.

اخبار

مدیر منطقه پنج شهرداری قم از خبرداد:

احداث بوستان محلی در محله جمکران 
 مدیر منطقه پنج شهرداری قم از آغاز تملک برای احداث بوستانی در محله جمکران 

در سال جاری خبر داد. 
زین العابدین قراچورلوی با اشاره به اهمیت تعیین تکلیف وضعیت منطقه جمکران و 
لزوم توسعه خدمات شهری در این منطقه اظهار داشت: شهرداری در سال های گذشته 
علیرغم عدم وجود این منطقه در بافت شهری خدماتی که در توان بوده را انجام داده 

است.
وی از احداث بوستان در بافت این منطقه خبر داد و افزود: در حال تملک لازم برای 
بوستان سازی هستیم، اما برای تغییر چهره این منطقه شهری باوجود مسجد مقدس 
جمکران و حضور میلیون ها زائر، نیاز به اعتباری فراتر از بودجه منطقه ای داریم تا 

محله ای با ۲۰ هزار نفر جمعیت ساماندهی شود.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم، مراجعه مردم این منطقه به شهرداری را یادآور شد و 
خاطرنشان کرد: مردم شهرداری را متولی شهر می دانند و درخواست ها و مطالبات خود 
را به شهرداری میاوردند، درحالی که از محدوده اختیارات شهرداری خارج بوده ولی 
در محلات دیگر در حال کار هستیم که امیدواریم با تعیین تکلیف این منطقه، چهره 

اطراف مسجد مقدس جمکران تغییر کند.
وی امکان توسعه منطقه ۵ را تا ۲ میلیون مترمربع اعلام و ابراز کرد: در صورت تأمین 
اعتبارات و تأیید طرح در شورای عالی معماری و شهرسازی کشور، این منطقه می تواند 
به یکی از مناطق پردرآمد شهری تبدیل شده و پیشرفت و توسعه قابل توجه ای را تجربه 

کند.
منطقه ۵ قم مستعد احداث مسکن است 

قراچورلوی یکی از ویژگی های منطقه برای تأمین مسکن موردنیاز شهر قم را وجود 
تأسیسات شهری دانست و ابراز کرد: در صورت اجرای مسکن ملی آب و برق و گاز در 

این منطقه وجود داشته و هزینه های ساخت مسکن را بسیار کم می کند.
وی شناسایی و مطالعه منطقه و ظرفیت های منطقه را یادآور شد و اظهار داشت: باید 
در منطقه کاری اساسی انجام شود که امیدواریم باهم افزایی تمام ارگان های شهر و 
اتحاد بتوانیم این مشکل را حل کنیم تا علاوه بر رشد منطقه دومین قطب مذهبی شهر 

نیز ساماندهی شود.
مدیر منطقه پنج شهرداری قم اجرای طرح موردنیاز را باعث کاهش هزاران میلیاردی 
هزینه ها در بازگشایی معابر و اجرای کامل طرح ذکر کرد و خاطرنشان کرد: یکی از 
محاسن اجرای درست طرح، عدم ایجاد گسست فرهنگی بوده که یکی از دغدغه های 

مهم شهرداری در این منطقه است.

سرپرست سازمان زیباسازی شهرداری قم  خبرداد:

رونمایی از المان جدید 
تمثال امام خمینی)ره( 

قم   شهرداری  زیباسازی  سازمان  سرپرست 
گفت:المان تمثال مبارک حضرت امام خمینی)ره( 

همزمان با روز جهانی قدس رونمایی شد. 
تمثال  جدید  :المان  اظهارداشت  جوادیان   پیام 
و  طول  متر   ۱۱ ابعاد  در  )ره(  خمینی  امام  مبارک 
توسط  آتش سوزی  حادثه  از  بعد  عرض،  متر   ۶ با 
زیباسازی  سازمان  همت  با  کوردل،  اغتشاشگران 
روز  با  همزمان  و  آماده سازی  مجدد  قم  شهرداری 

جهانی قدس رونمایی شد.
وی در این رابطه افزود: این تمثال در مدت دو هفته 
و با نهایت سرعت با متریال فلزی و پلی کربنات نسوز و 

نشکن آماده بهره برداری شده است.
سازمان  متخصصان  و  مهندسان  شبانه روزی  تلاش  با  پروژه  گفت:این  جوادیان 
زیباسازی شهرداری قم با به کارگیری حرفه ای ترین پیمانکاران به صورت سه شیفت، 
در روز جهانی قدس به کوری چشم بد خواهان نظام مقدس جمهوری اسلامی ایران 
رونمایی شد. لازم به ذکر است: در راستای بازسازی این قاب عظیم شهری از به روزترین 

متریال استفاده شده است.

 به امامت آیت الله سعیدی ؛

نماز عید فطر در حرم حضرت معصومه )س( 
اقامه می شود

 روابط عمومی حرم حضرت معصومه)س( اعلام کرد: مراسم عید فطر در حرم مطهر 
کریمه اهل بیت)س( همراه با اقامه نماز توسط آیت الله سعیدی، بیان احکام و قرائت 

دعای ندبه برگزار می شود. 
به گزارش روابط عمومی آستان حضرت معصومه)س(، نماز عید فطر امسال به امامت 
آیت الله سیدمحمد سعیدی راس ساعت ۸ در شبستان امام خمینی)ره( حرم مطهر 

بانوی کرامت برگزار می شود.
بر اساس این گزارش،  مراسم روز عید فطر در حرم مطهر بانوی کرامت از بعد از نماز 
صبح با قرائت زیارت عاشورا و سخنرانی آغاز می شود؛ دعای ندبه صبح روز عید فطر 

نیز از ساعت ۶:۳۰ قرائت می شود و پس از تلاوت قرآن، احکام شرعی بیان می شود.
محل استقرار برادران برای اقامه نماز عید فطر شبستان امام خمینی)ره(، نیمه 
امام هادی)ع( است؛ همچنین محل  جنوبی صحن صاحب الزمان)عج( و صحن 
استقرار خواهران صحن امام رضا)ع(، بالکن های شبستان امام خمینی)ره( و نیمه 
شمالی صحن صاحب الزمان)عج( و برای محل استقرار مشترک خواهران و برادران 
صحن پیامبر اعظم)ص(، صحن جوادالائمه)ع( و میدان آستانه در نظر گرفته شده 

است.
 

به امامت آیت الله سید احمد خاتمی ؛

نماز عید فطر در جمکران اقامه می شود 
مراسم عید فطر در مسجد مقدس جمکران با اقامه نماز توسط آیت الله سید احمد 
خاتمی و قرائت دعای ندبه توسط حجت الاسلام والمسلمین حسین آبادی برگزار 

می شود.
براساس این گزارش ، مراسم عید فطر با عنوان عید بندگی همراه با اقامه نماز عید 
فطر توسط آیت الله سید احمد خاتمی امام جمعه موقت تهران، در مسجد مقدس 

جمکران برگزار می شود.
این مراسم از ساعت هفت صبح با قرائت دعای ندبه توسط حجت الاسلام والمسلمین 
حسین آبادی معاون فرهنگی مسجد جمکران آغاز و اقامه نماز رأس ساعت ۸ صبح 

انجام خواهد شد.
خاطرنشان می شود، مراسم نماز عید فطر در مسجد مقدس جمکران به صورت زنده 

از شبکه قرآن و معارف سیما منعکس خواهد شد.

رئیس جمهور با تاکید بر تحقق عدالت در حوزه ورزش، از اهتمام دولت به رفع 
مشکلات شغلی، معیشتی و بیمه ای قهرمانان ورزش کشور خبر داد. 

آیت الله دکتر سیدابراهیم رئیسی شامگاه جمعه در دیدار با ورزشکاران، مربیان و 
مدیران ورزش کشور ضمن تشکر از تلاش های ورزشکاران و مربیان در عرصه های 
بین المللی و به دست آوردن مدال های خوش رنگ از مسابقات مختلف، گفت: 

ورزش از جلوه های غرور و هویت ملی است. 
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه همه ورزش ها از جمله ورزش قهرمانی و همگانی 
باید توسعه پیدا کند، اظهار داشت: توسعه ورزش می تواند به نشاط اجتماعی و 
سلامت بیشتر جامعه منجر شود و از بسیاری از آسیب های اجتماعی پیشگیری 

کند.
رئیس جمهور اراده دولت مردمی و عدالت محور را تحقق عدالت در عرصه های 
جوایز  سطح  از  اعم  ورزش  در  عدالت  کرد:  تصریح  و  دانست  ورزش  مختلف 

اهدایی، اعزام ها، ارتقاء و بکارگیری نیروی انسانی کارآمد باید محقق شود. 
آیت الله رئیسی با مرور توصیه هایی از امیرالمومنین)ع( در خصوص عدالت، 
گفت: معنای عدالت تساوی نیست، بلکه قرار دادن هر چیزی در جای خودش 
منجر به عدالت می شود. عدالت ایجاب می کند که به همه مناطق کشور و به همه 

رشته ها فکر شود.
رئیس جمهور با اشاره به درخواست تعدادی از ورزشکاران درباره فقدان منابع 
گفت:  ورزشی  رشته های  از  برخی  در  جهانی  رویدادهای  به  اعزام  برای  لازم 

ورزشکاران و قهرمانان نباید دغدغه هزینه اعزام داشته باشند.
دکتر رئیسی در مورد روند انتخاب وزیر ورزش و جوانان تصریح کرد: پیش از 
انتخابات زمانی که در جمع تعدادی از قهرمانان ورزشی حضور داشتم، از من 
خواستند وزیر ورزش از میان ورزشکاران انتخاب شود، زیرا در 4۰ سال گذشته 
وزیر و مسئولان ورزشی از میان سیاستمداران انتخاب شده بودند. بنده هم آقای 

سجادی را که از بین ورزشی ها بود انتخاب کردم.
رئیس جمهور با تاکید بر اینکه مشکلات معیشتی ورزشکاران باید رفع شود، 
که  ورزشکاری  نیست  قبول  قابل  عنوان  به هیچ  بنده  برای  کرد:  خاطرنشان 
می خواهد تمرین کند، به میدان مسابقه برود، برای قهرمانی تلاش کند و بر روی 
سکو قرار گیرد، گرفتار مشکلات معیشتی باشد؛ تامین معیشت از خواسته های 

ابتدایی ورزشکاران است.
آیت الله رئیسی همچنین در مورد درخواست جمعی از ورزشکاران برای حل 
و  اشتغال قهرمانان  رفع مشکل  راهکار  آنان گفت: در دولت  اشتغال  مشکل 

استخدام آنان را قطعی کردیم و هیچ قهرمانی نباید دغدغه شغل داشته باشد.
رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود بر ضرورت زمینه سازی برای 
افزایش جذابیت ورزش در بین جوانان و نیز زمینه سازی برای گسترش ورزش 
بانوان تاکید کرد و گفت: افزایش گرایش جوانان به ورزش می تواند در ارتقای 

سلامت عمومی و نشاط اجتماعی موثر باشد و به نفع کشور است. 
دکتر رئیسی همچنین بر لزوم رفع مشکل بیمه ورزشکاران تاکید کرد و گفت: 
مسئولان ذیربط حتما پیگیری کنند تا در نشست بعدی که با ورزشکاران خواهیم 

داشت دیگر مساله بیمه به عنوان یکی از دغدغه های آنان مطرح نشود.
رئیس جمهور گفت: اهدای مدال های قهرمانی به ساحت شهدا از قله های 

قهرمانی و پهلوانی است که توسط ورزشکاران ما انجام می شود.
دکتر رئیسی در خاتمه سخنان خود ابراز امیدواری کرد تیم ملی فوتبال کشورمان 

در مسابقات جام جهانی قطر بدرخشد
وزیر ورزش و جوانان نیز در این دیدار با بیان اینکه با دستور رئیس جمهور مشکل 
استخدام قهرمانان در جلسات هیات وزیران رفع شده است، گفت: در بُعد ورزش 
قهرمانی و در عرصه های بین المللی در ۸ ماه گذشته تعداد ۵۹4 مدال توسط 
ورزشکاران کشورمان به دست آمده است که از این تعداد ۲۱۱ مدال طلا، ۱۶۲ 

مدال نقره و ۲۲۱ مدال برنز بوده است.
سجادی با تاکید بر اینکه در دولت سیزدهم در تمام ادارات ورزش و جوانان 
استان ها یک معاونت برای بانوان ایجاد شده است، اظهار داشت: قرار است 

ورزش بانوان به جهت حفظ شأن و کرامت این عزیزان مستقل و خودکفا شود.
پیش از سخنان رئیس جمهور ۱۵ نفر از ورزشکاران، مربیان و پیشکسوتان 
خود  مشکلات  و  دغدغه ها  طرح  به  سخنانی  در  ورزشی  مختلف  رشته های 

پرداختند.
توجه به صنعتی کردن و کارآمد کردن آکادمی های ورزش، خصوصی سازی دو 
تیم استقلال و پرسپولیس، نگاه ویژه به پیشکسوتان ورزشی، کوتاه کردن دست 
دلالان از ورزش، حل مسائل مالی و کمک به بودجه فدراسیون ها، بیمه، مسکن 
و اشتغال ورزشکاران، عدم برخورد چند وجهی و سلیقه ای با رشته های ورزشی و 
فراهم سازی امکانات برای تیم ملی فوتبال کشور جهت حضور موفق در مسابقات 
جام جهانی، از جمله مسائل و درخواست هایی بود که ورزشکاران، مربیان و 

پیشکسوتان در حضور رئیس جمهور مطرح کردند.
همچنین در این مراسم به شکل نمادین شال ورزش پهلوانی و پیراهن  تیم ملی 

فوتبال به آیت الله رئیسی اهدا شد.
رییس جمهور وزیر کشور را به کنترل تردد مرزهای شرقی مکلف کرد

با کرونا   رئیس جمهور همچنین  صبح شنبه در نشست ستاد ملی مقابله 
مسئولان مربوطه به ویژه وزیر کشور را مکلف کرد که نسبت به کنترل تردد افراد از 
مرزها و به خصوص مرزهای شرقی کشور نهایت دقت و نظارت را داشته باشند تا از 

ورود افراد مبتلا به کرونا یا مشکوک به ابتلا جلوگیری شود. 
آیت الله سیدابراهیم رئیسی با سپاسگزاری به درگاه خداوند متعال برای کاهش 
چشمگیر آمار ابتلا و قربانیان ناشی از همه گیری کرونا گفت: شرایط مساعد ایجاد 
شده در اثر واکسیناسیون عمومی، این امکان را فراهم کرد که راهپیمایی روز قدس 

امسال با شور و عظمت زیادی نسبت به سال های گذشته برگزار شود.
رئیس جمهور همچنین با قدردانی از حضور شکوهمند مردم روزه دار کشورمان 
در راهپیمایی روز قدس، افزود: ارزیابی ها حکایت از این دارند که با بهبود وضعیت 
شیوع کرونا در کشور و کاهش قابل توجه شاخص های مربوط به ابتلا این بیماری، 
امسال هم آمار شرکت کنندگان در مراسم شب های قدر و هم جمعیت راهپیمایان 

روز قدس افزایش داشته است.
رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی همچنان ضروری و لازم است

 رئیسی در ادامه با تاکید بر اینکه رعایت دقیق شیوه نامه های بهداشتی همچنان 
ضروری و لازم است، اظهار داشت: بهبود شرایط بهداشتی نباید باعث شود 
رعایت دستورالعمل های بهداشتی برابر شیوع کرونا کاهش یابد. رعایت این 
دستورالعمل ها در مدارس، وسایل حمل ونقل عمومی، مراکز خرید و نیز در 

مراسم و مناسبات دینی و ملی و هر محل تجمع دیگری ضرورت دارد.
رئیس جمهور مسوولان مربوطه به ویژه در وزیر کشور را مکلف کرد که نسبت به 
کنترل تردد افراد از مرزها و به خصوص مرزهای شرقی کشور نهایت دقت و نظارت 

را به عمل بیاورند تا از ورود افراد مبتلا به کرونا یا مشکوک به ابتلا جلوگیری شود.
رئیسی همچنین به وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی دستور داد با توجه 
به تخصیص یک میلیارد دلار ارز واردات دارو و تصمیم اتخاذ شده برای تداوم تامین 
منابع لازم این حوزه، نسبت به نظارت بر تامین اقلام دارویی مختلف و نیز کنترل 

دقیق قیمت ها اقدامات لازم را به عمل آورد.
همچنین در جلسه  ستاد ملی مقابله با کرونا مصوب شد که همه افراد بالای ۷۰ 
سال و نیز افراد دارای نقص سیستم ایمنی یا دارای بیماری های زمینه ای ۱ نوبت 

واکسن کرونا در سال ۱4۰۱ دریافت کنند.

آیت الله رئیسی در دیدار با ورزشکاران، مربیان و مدیران ورزش:

عدالت در توزیع ظرفیت ها و امکانات ورزشی را دنبال می کنیم

محمد مهدی مظاهری*

یک نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی، گفت: 
نیت جریان عدالت خواهی امر به معروف و نهی از 
منکر است اما آنها باید رفتار خود را با مقررات کشور 

تطبیق دهند. 
عزت الله یوسفیان ملا ، با بیان اینکه هرکسی می 
خواهد خدمتی به کشور بکند باید در چارچوب قوانین 
و مقررات اقدام کند، اظهار کرد: اینکه  فرد یا گروهی 
نسبت به کشور احساس مسئولیت کند و با تابلوی 
عدالت خواهی حرکت کند، خیلی خوب است اما آنها 
نباید اقدامات خود را بدون مجوز یا تمهید مقدمات 
انجام دهند، زیرا این کار به تضعیف نظام منجر خواهد 

شد. چه بسا اشتباهاتی هم در این راه رخ دهد.
وی افزود: اوایل انقلاب که موضوع ترورهای منافقین 
اگر  خواستند  مردم  از  راحل  امام  بود،  آمده  پیش 
اطلاعاتی در خصوص این گروهک دارند، به اطلاع 
نهادهای امنیتی برسانند. امام )ره(هیچگاه از مردم 
نخواستند که خودشان وارد شده و با منافقین برخورد 
کنند. الان هم از مردم خواسته می شود که اگر موارد 
و  اطلاعاتی  نهادهای  به  کردند  مشاهده  مشکوکی 

امنیتی اطلاع دهند.
این فعال سیاسی خاطرنشان کرد: اینکه عده ای 
دور هم بنشینند و بدون رای دادگاه در مورد افراد نظر 
در  اقداماتی  چنین  این  نیست.  درستی  کار  دهند 
گذشته با شکایت افرادی که متهم شدند، همراه شد 
این  به  وارد شده  اتهامات  که  گردید  بعد مشخص  و 

افراد درست نبوده است. الان حتی قاضی هم حق 
ندارد قبل از اعلام رای نهایی دادگاه در مورد جرم و 
مجازات متهمین اظهار نظر کند پس چگونه عده ای 
به خود اجازه می دهند که بدون بررسی قضایی درباره 
افراد اظهار نظر کنند؟ آنها اگر مدارکی دارند باید آن را 
به مراجع قضایی ارائه کنند، نه اینکه در معرض دید 
افکار عمومی قرار دهند، زیرا این اتهامات اگر درست 
نباشد، دیگر از اذهان مردم پاک نمی شود. حتی قانون 
اساسی صراحت دارد اگر کسی در دادگاهی محکوم 
شد و بعدا مشخص شد که حکم دادگاه اشتباه بوده 

است، باید از بیت المال به او خسارت پرداخت شود.
یوسفیان ملا درباره موضوع سفر خانواده قالیباف 
دارد.  مختلفی  ابعاد  موضوع  این  کرد:  خاطرنشان 
سیاست های کلی نظام و تاکید رهبری بر استفاده 
از تولید داخلی است و خانواده رئیس مجلس خلاف 
این سیاست ها عمل کرده است، اما مرتکب جرم هم 
نشده است. همین الان خیلی از مسئولان خودروهای 
خانواده  اقدام  واقع  در  شوند.  می  سوار  وارداتی 
قالیباف خلاف بیّن شرع و قانون نیست، البته بهتر 
است مسئولان و خانواده هایشان پایندی بیشتری به 

سیاست های کلی نظام داشته باشند.
این نماینده ادوار مجلس شورای اسلامی در گفت 
وگو با ایسنا با بیان اینکه مجازاتی که این خانواده شد 
متناسب با اقدام آنها نبود، گفت: در این مورد جرمی 
رخ نداده است، اما کار ناپسندی انجام شد. اگر دختر و 

داماد رئیس مجلس فقط به این سفر رفته بودند می شد 
بگوییم که جوانی کرده اند، اما وقتی همسر قالیباف 
هم در این سفر حضور دارد یعنی به سیاست های نظام 
بی توجهی می شود. قالیباف باید به موضوع توجه می 

کرد.
وی تاکید کرد: نباید اشتباه فرزند به پای پدر نوشته 
شود. ما مسئولانی داریم که فرزندان آنها در همین 
به  را  اند، ولی کسی گناه فرزندان  اعدام شده  نظام 
پای پدر ننوشت. البته خانواده رئیس مجلس هم باید 
رعایت مسائل کشور و حساسیت های مردم را می کرد. 
در مجموع من معتقدم این موضوع خیلی بزرگ شد و 

شاید انگیزه های سیاسی پشت آن وجود داشت.
یوسفیان ملا در پایان گفت: توصیه من به جریان 
عدالت خواهی این است که رفتار خود را با مقررات 
به معروف  و نهی  امر  آنها  کشور تطبیق دهد. نیت 
رفتارها مشکلی حل نمی  این  با  اما  از منکر است، 
شود. آنها نباید همان اول، راه آخر یعنی مراجعه به 
افکار عمومی را انتخاب کنند، بلکه مواردی از فساد 
را که در اختیار دارند به مراجع قضایی ارائه کنند. در 
مورد خانواده قالیباف هم که جرمی رخ نداده است، 
اما آنها می توانستند که اطلاعات خود را در اختیار 
برخی نهادهای نظام قرار دهند تا آنها به خانواده رئیس 
مجلس تذکر دهند ولی در این مورد به گونه ای اقدام 
کردند که طرف مقابل یک لحظه هم نتوانست نفس 

بکشد.

عزت الله یوسفیان ملا:

جریان عدالت خواهی در چارجوب قوانین حرکت کند

معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه با انتقاد از عدم هماهنگی 
نهادها برای انجام وظایف خود بیان کرد: با وجود انجام اقدامات زیاد از سوی 
نهادهای مختلف همچنان آمار آسیب اجتماعی بالاست که دلیلش وجود تشتت 

نهادی در جامعه و عدم تحقق وظایف به بهترین شکل از سوی هر نهاد است. 
اصغر جهانگیر  در حاشیه امضای تفاهم نامه همکاری میان جمعیت هلال احمر 
و این نهاد بر ظرفیت خوب خانه های هلال برای  افزایش نشاط و سلامت جامعه 
تاکید کرد و با تقدیر از جمعیت هلال احمر برای همکاری های مشترک در حوزه 
ارتقای سلامت جامعه گفت: ما در جامعه ای زندگی می کنیم که آسیب های 
اجتماعی بسیاری در آن وجود دارد که اگر به موقع سراغ آن ها برویم قابل درمان 
است اما اگر زمان را از دست بدهیم این آسیب ها عمیق تر می شود، در واقع با 

کاهش آسیب های اجتماعی می توان سرمایه اجتماعی را نیز افزایش داد.
وی با بیان اینکه تعالی و تحکیم خانواده به خودی خود آسیب های اجتماعی را 
کاهش می دهد، گفت: اگر به نهاد خانواده با موضوع تحکیم آن به درستی توجه 

شود به تبع آن آسیب های اجتماعی هم کاهش می یابد.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه با انتقاد از عدم هماهنگی 
نهادها برای انجام وظایف خود بیان کرد: با وجود انجام اقدامات زیاد از سوی 
نهادهای مختلف همچنان آمار آسیب اجتماعی بالاست که دلیلش وجود تشتت 

نهادی در جامعه و عدم تحقق وظایف به بهترین شکل از سوی هر نهاد است.
وی افزایش نشاط اجتماعی و امید به زندگی را منوط به ارتقای سلامت اجتماعی 
برای مردم دانست و افزود: اگر همه نهادها برابر مقررات و سیاست های ابلاغی 

عمل کنند نباید شاهد آسیب های اجتماعی و همچنین وقوع بحران در پی حوادث 
غیرمترقبه همچون سیل باشیم، بنابراین حوادث غیرمترقبه با فعالیت مدیریتی 

خوب می تواند کمترین خسارت را داشته باشد.
جهانگیر با تاکید بر اینکه اقدامات پیشگیرانه و سرخط قرار دادن نهادها می تواند 
از وقوع بحران جلوگیری کند گفت: هدف از همکاری جمعیت هلال و معاونت 
پیشگیری و اجتماعی قوه قضائیه هم برنامه ریزی برای موضوعات مختلف بوده تا 

از آسیب های اجتماعی جلوگیری کند.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه با اشاره به دغدغه رهبر 
انقلاب درخصوص کاهش آسیب های اجتماعی بیان کرد: رهبر معظم انقلاب 
به نهادهای مختلف تاکید کرده اند تا نسبت به انجام فعالیت های فرابخشی و بین 

بخشی از آسیب های اجتماعی بکاهند.
جهانگیر با اشاره به پیامدهای منفی کرونا در جامعه بیان کرد: موضوع کرونا 
علاوه بر ایجاد آسیب های اقتصادی، آسیب های اجتماعی و روانی در خانواده 
ها به وجود آورده که همچنان این آسیب ها و پیامدهای آن رو به افزایش است؛ 
افزایش میزان نزاع و درگیری میان افراد و همچنین افزایش اختلافات خانوادگی 
بیانگر این موضوع است. معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم قوه قضائیه با 
بیان این که برای کاهش استرس و نگرانی های مردم از آینده باید برنامه ریزی کرد 
گفت: وضعیت روحی و روانی خانواده های داغ دیده از کرونا باید مدنظر قرار گیرد 
تا بتوانیم با راهکارهای مناسب و همکاری این دو نهاد به کمک این خانواده ها برویم 

و بسیاری از آلام آنها را کاهش دهیم.

معاون اجتماعی قوه قضائیه:

همچنان آمار آسیب های اجتماعی بالا است

*اطـلاعیه* 
ضمن عرض تبریک به مناسبت فرارسیدن عید سعید فطر، به اطلاع 
مردم شریف و روزه دار استان، می رساند کمیته امداد امام خمینی)ره( 
از مراجع عظام تقلید)دامت برکاتهم( همانند  با اخذ اجازه  استان قم، 

سنوات گذشته آماده جمع آوری و دریافت زکات فطره می باشد.
 لذا از عموم مردم مسلمان و روزه دار دعوت می شود زکات فطره 
خود را در پاکت های مخصوص زکات فطره امداد قرار داده و در صندوق 
هایی که به همین جهت در مکان ها و مساجد سطح شهر و روستا و 
اطراف حرم مطهر و جمکران که نماز عید فطر اقامه می گردد تعبیه 
شده است، پرداخت نموده و یا به صورت غیرحضوری از طریق کد 

دستوری  #۵*۰۲۵*۸۸۷۷* و یا شماره کارت های ذیل واریز نمایند.
 *فطریه عام* :۶۰۳۷۹۹۷۹۵۰۰۵۹۶۶۸

 *فطریه سادات* :
۶۰۳۷۹۹۷۹۵۰۰۶۷۹۳۵

 *کفاره غیرعمد* :
۶۰۳۷۹۹۷۹۵۰۰۷۶۲۰۹

 *کفاره عمـــد* :
۶۰۳۷۹۹۷۹۵۰۰۸۴۴۷۶

 *اداره کل کمیته امداد امام خمینی )ره( استان قم*
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حفظ سلامتی پس از پایان ماه مبارک رمضان

فرض کنید برای چکاپ به پزشک مراجعه می کنید و او گردن شما را معاینه 
می کند و متوجه یک برآمدگی می شود. حالا فرض کنید به شما می گوید ندول 
یا گره ای روی تیروئیدتان وجود دارد. آیا باید بترسید و نگران شوید؟ پزشکان 
آن ها  انواع سرطانی  تیروئید، حتی  ندول های  و کارشناسان می گویند: خیر، 
قابل درمان هستند. در این مطلب هر آنچه لازم است در مورد ندول های تیروئید 

بدانید به شما می گوییم.
تیروئید، غده ای پروانه شکل است که در پایین گردنتان قرار دارد. این غده نقش 
بزرگی در بدن دارد زیرا مسئول ترشح هورمون هایی است که متابولیسم را کنترل 
می کنند، یعنی شیوهٔ استفادهٔ بدن از انرژی. هورمون هایی که توسط تیروئید 
ترشح می شوند، عملکرد های زیادی از بدن را کنترل و تنظیم می کنند، از جمله 
ضربان قلب، تنفس، دمای بدن، عملکرد سیستم عصبی و خیلی چیز های دیگر.

وقتی مشکلی در غده تیروئید ایجاد می شود می تواند تمام سیستم های بدن را 
تحت تأثیر قرار دهد. خوشبختانه ندول های تیروئید اغلب بی ضرر بوده و تغییری در 
عملکرد های این غده ایجاد نمی کنند. اگر هم ندول ها مشکلاتی به وجود بیاورند، 

درمان های مؤثری برای آن وجود دارد.
ندول های تیروئید چقدر شایع اند؟

ندول های تیروئید بسیار شایع اند. برخی از این ندول ها توده هایی جامد، برخی 
نیز به صورت کیست های حاوی مایع و بعضی دیگر نیز ترکیبی از این دو نوع اند.

ندول های تیروئید علائمی ندارند و به همین دلیل خیلی از افراد حتی نمی دانند 

که تیروئیدشان ندول دارد. در موارد دیگر، ندول ها می توانند به قدری بزرگ شوند 
که مشکلاتی ایجاد کنند، اما ندول های بزرگ تیروئید هم قابل درمان اند، گاهی 

حتی بدون عمل جراحی.
اگر ندول های تیروئید علائمی ایجاد کنند، معمول ترین این علائم، برآمدگی 
در گردن و احساس وجود توده هنگام بلع است. ندول های بزرگ تر ممکن است 
مشکلاتی در تنفس، دورگه شدن صدا و گردن درد ایجاد کنند. ندول های تیروئید 
به ندرت باعث افزایش هورمون های T۳ و T4 می شوند که می تواند منجر به علائم 

مانند پرکاری تیروئید شود، مانند:
. اضطراب

. تحریک پذیری عصبی با نوسانات خلقی
. نگرانی و بیش فعالی

. تعریق یا حساسیت نسبت به دمای بالا
. تندی ضربان قلب

. لرزش دست )رعشه(
. ریزش مو

. کاهش وزن
. اسهال یا دفع مکرر

. پریود نشدن یا خونریزی سبُک در پریود
آیا ندول های تیروئید می توانند به مری فشار وارد کنند؟

وقتی یک ندول تیروئید به نای یا مری فشار وارد کند علائم زیر را ایجاد خواهد 
کرد:

. مشکل در بلع
. مشکل و ناراحتی در درازکشیدن در برخی از پوزیشن ها

. تنفس صدادار در شب
. گیرافتادن غذا در گلو

. مشکل در تنفس
آیا ندول های تیروئید سرطانی اند؟

و  خوش خیم  تیروئید  ندول های  از ۹۵ درصد،  بیش  یعنی  موارد،  بیشتر  در 
غیرسرطانی هستند. اگر پزشک احتمال سرطانی شدن ندول تیروئید را بدهد 
سونوگرافی  شوند.  بررسی  و  کنترل  ندول ها  رشد  به مرورزمان  می کند  توصیه 
می تواند به ارزیابی ندول تیروئید کمک کرده و معین کند آیا نیازی به نمونه برداری 
هست یا خیر. با نمونه برداری یا بیوپسی می توان نمونه هایی از سلول های ندول را 
جمع آوری کرده و زیر میکروسکوپ، اطلاعات زیادی در مورد رفتار ندول به دست 

آورد.
علت ایجاد ندول های تیروئید چیست؟

علت ایجاد ندول تیروئید اغلب ناشناخته است. گاهی ندول ها جنبه ژنتیکی 
دارند. همچنین ندول های تیروئید می توانند ناشی از کمبود یُد باشند.

چند ریسک فاکتور ها شناخته شده برای ندول تیروئید وجود دارد که این ریسک 
فاکتور ها در زنان شایع تر بوده و با افزایش سن، احتمالشان بیشتر می شود. ضمناً 
اگر در معرض تابش اشعه ایکس قرار گرفته باشید یا بیماری هاشیموتو داشته 
باشید بیشتر در معرض ندول های تیروئید هستید. بیماری هاشیموتو، شایع ترین 

دلیل کم کاری تیروئید است.
درمان ندول تیروئید چیست؟

حتی یک تودهٔ خوش خیم روی غده تیروئید هم گاهی می تواند علائمی ایجاد 
کند. اگر یک ندول تیروئید باعث مشکلاتی در صدا یا بلعتان شود، پزشک ممکن 
است توصیه کند تحت عمل جراحی قرار بگیرید تا بخشی از غده تیروئید یا تمامی 

آن برداشته شود.
اگر پزشک توصیه به برداشتن غده تیروئید نماید )تیروئیدکتومی(، حتی نیازی 
نیست نگران جای زخم عمل )اسکار( روی گردنتان باشید. در برخی از بیماران، 
ردی از عمل تیروئیدکتومی روی گردن به جا نمی ماند زیرا جراح از طریق برشی در 

داخل لب پایین به تیروئید دسترسی پیدا می کند.
یک روش جدیدتر غیر جراحی دیگر به نام RFA )رادیوفرکوئنسی( نیز وجود دارد 
که در آن، پزشک جراح در مطب و با استفاده از یک پروب و تحت سونوگرافی به 
ندول های خوش خیم دسترسی پیدا کرده و سپس با جریان برق و گرما، آن ها 
را می سوزاند. این روش درمان ساده بوده و بیشتر افرادی که تحت RFA قرار 

می گیرند روز بعد و بدون هیچ مشکلی به زندگی معمول خود برمی گردند.
درمان ندول های تیروئید که سبب تولید زیاد هورمون تیروئید می شوند چیست؟
ندول ها یا گره هایی که باعث افزایش تولید هورمون های T۳ و T4 می شوند به 
چند روش قابل درمان اند: یُد رادیواکتیو، تزریق الکل، و یا عمل جراحی جهت 

برداشتن ندول ها.
یُد رادیواکتیو به صورت قرص مصرف شده و باعث می شوند غده تیروئید تحلیل 
رفته و هورمون تیروئید کمتری تولید کند. یُد رادیواکتیو فقط توسط غده تیروئید 
مصرف می شود، بنابراین به دیگر سلول های بدن آسیبی نمی زند. تزریق الکل نیز 
شامل تزریق اتانول به ندول های تیروئید می شوند. این درمان نیز باعث می شود 

غده تیروئید تحلیل برود و هورمون کمتری تولید کند.

آیا ندول های تیروئید می توانند خطرناک باشند؟

هشدار ها درباره شیوع سرخک آنچه لازم است در مورد گره های تیروئیدی بدانید
را جدی بگیریم!

سرخک در ایران، چند وقتی است که شیوع پیدا کرده است؛ بیماری ای که اگر جدی 
گرفته نشود و افرادی که واکسن سه گانه »ام.ام.آر« را دریافت نکرده اند واکسیناسیون 

خود را علیه این بیماری کامل نکنند، می تواند خطرناک باشد.
سرخک در ایران با وجود واکسیناسیون به موقع کودکان چند سالی است که حذف 
شده است، اما این روز ها به علت ضعف ساختارهای بهداشتی در کشور های همسایه 
و افزایش شمار مهاجران غیرقانونی به ایران نگرانی ها درباره طغیان سرخک در کشور، 

جدی تر شده است.
در پی افزایش موارد ابتلا به این بیماری مسری، رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت گفت: با توجه به شیوع بیماری سرخک در کشور های همسایه 
در نظر داریم تا جمعیت غیرایرانی گروه سنی ۹ ماهه تا ۳۰ ساله را تحت پوشش 

واکسیناسیون سرخک قرار دهیم.
دکتر محمدمهدی گویا افزود: خوشبختانه در زمستان پارسال یک میلیون و ۲۰۰ 
هزار کودک ۹ ماه تا هفت سال جنوب شرق کشور تحت پوشش واکسن سرخک قرار 
گرفته اند و در مناطق سیستان و بلوچستان، خراسان جنوبی و کرمان حاشیه امن 

خوبی در برابر سرخک ایجاد شده است.
وی ادامه داد: با وجود این دانشگاه های علوم پزشکی برخی از شهر های کشور 
همچون قم، کاشان، مشهد این روز ها از شناسایی و مشاهده موارد جدید سرخک خبر 

داده اند.
سرایت پذیری این ویروس به گونه ای است که اگر حتی افراد بزرگسال در برابر آن 
واکسینه نشده باشند، به آن مبتلا خواهند شد، در چنین اوضاع و احوالی که شیوع 
این بیماری در کشور روند صعودی به خود گرفته است، ضرورت آشنایی با علائم و 
نشانه های این بیماری و همچنین شناخت راه های سرایت پذیری آن نیز دو چندان 

شده است.
و اما سرخک چیست و چگونه منتقل می شود؟

و  می کند  مبتلا  را  کودکان  اغلب  که  است  مسری  بسیار  بیماری  یک  سرخک 
جوش های پوستی از نشانه های مهم آن است، ویروس سرخک یا به کمک ذرات معلق 
در هوا و از طریق عطسه و سرفه یا از طریق تماس مستقیم با ترشحات بینی و دهان و 
گلوی افراد آلوده منتقل می شود؛ ۹۰ درصد از افرادی که در معرض ویروس سرخک 

قرار دارند چنانچه واکسینه نشوند به این بیماری مبتلا خواهند شد.
بیماری سرخک که جدی، اما قابل پیشگیری است منجر به تب بالا، سرفه خشک، 
آبریزش بینی، سرازیر شدن اشک از چشم و جوش های پوستی قرمز رنگ می شود و 
مبتلایان به آن حتی چهار روز قبل از نمایان شدن آثار آن می توانند آن را به دیگران 

منتقل کنند.
یکی از دلایل خطرناک بودن سرخک، آن است که می تواند عوارض جدی همانند 
ذات الریه و ورم مغز را به همراه داشته باشد؛ عوارضی که ناتوانی دائمی در پی دارند و 

گاه منجر به مرگ می شوند.
برخی از متخصصان بیماری های عفونی معتقدند آن گروه از بزرگسالان که دهه ها 
پیش و هنگامی که کودک بودند واکسینه شده اند، ممکن است بار دیگر در خطر ابتلا 
به این بیماری قرار بگیرند، اما اگر به کودکان دو دُز واکسن داده شود، آنگاه از نظر مراکز 
کنترل و پیشگیری از بیماری ها، آن ها برای همه زندگی شان در مقابل این بیماری 

محافظت می شوند.
واکسن سرخک در دهه ۶۰ میلادی تهیه و از دهه ۸۰ واکسیناسیون گسترده افراد در 
مقابل این ویروس آغاز شد، بنا بر اعلام سازمان جهانی بهداشت تا قبل از واکسیناسیون 
انبوه سرخک، هر ساله بیش از ۲ میلیون و ۵۰۰ هزار نفر در اثر ابتلا به این بیماری 

جانشان را از دست می دادند.
دکتر سید محسن زهرایی رئیس اداره بیماری های قابل پیشگیری با واکسن وزارت 
بهداشت درباره مهاجرانی که واکسن نزده اند و وارد کشور می شوند هشدار داد و گفت: 
سرخک یک دوره نهفتگی دارد و دو هفته طول می کشد تا ظاهر شود، پس افراد از 

زمانی که وارد کشور می شوند دو هفته زمان می برد تا علایم بیماری ظهور کند.
می تواند  نیز  نزده اند  واکسن  که  بزرگسال  سنی  گروه  در  بیماری  این  افزود:  وی 
خطرناک باشد، برای افراد افغانستانی که وارد کشور می شوند و واکسن نزده اند نیز 

خطرناک است.
دکتر زهرایی همچنین با اعلام اینکه برای پیشگیری از این بیماری، واکسیناسیون 
سرخک برای همه حتی کودکان غیر ایرانی رایگان است، توصیه کرد علاوه بر کودکان، 

افراد زیر ۲۵ سال نیز باید واکسیناسیون خود را تکمیل کنند.
 

یک تزریق شش ماهه جایگزین قرص 
فشار خون می شود

بدن انسان پس از قدم گذاشتن در مرحله پیری دچار بیماری های متعددی می 
شود که فشار خون در سالمندان از مهم ترین آن ها است به دلیل اینکه بالا رفتن فشار 
خون خطر سکته قلب را به همراه دارد. هر چه بالا رفتن فشار خون خطرناک باشد به 
همان اندازه پایین بودن فشار خون نیز خطرناک است. اطرافیان افراد سالمند یا شرکت 
خدمات پرستاری سالمند باید میزان فشار خود فرد را به طور مرتب چک کنند و مصرف 
قرص روزانه فشار خون را به سالمند متذکر شوند تا از هرگونه خطر احتمالی ناشی از 

فشار خون بالا و پایین پیشگیری شود.
افرادی که فشار خون بالا دارند، معمولا یک بار در روز برای کنترل این بیماری قرص 
مصرف می کنند. فشار خون با دو عدد ثبت می شود: فشار سیستولیک )عدد بالاتر( 
نیرویی است که در آن قلب خون را به اطراف بدن پمپاژ می کند و فشار دیاستولیک 
)عدد پایین تر( که مقاومت در برابر جریان خون در رگ های خونی است. محققان اکنون 
سرگرم آزمایش این رویکرد هستند که به گفته آنها برای اولین بار در جهان است که می 

توان فشار خون بالا را درمان کرد.
طبق اعلام سرویس همگانی سلامت انگلیس، حدود یک سوم بزرگسالان در این 
کشور فشار خون بالا دارند، اما ممکن است بسیاری آن را ندانند. در حالی که اغلب این 
افراد علائم قابل توجهی ندارد اما  اگر فشار خون بالا درمان نشود، می تواند خطر ابتلا 

به حملات قلبی و سکته مغزی را افزایش دهد.
 )QMUL( »در این کارآزمایی جدید که توسط محققان دانشگاه »کوئین مری لندن
انجام شد ، ۶۳۰ بیمار از سراسر جهان شرکت دارند که ۱۰۰ نفر از آنها از انگلیس 
خواهند بود. به گفته محققان، افرادی که فشار خون بالا در آنها تشخیص داده می 

شود، معمولا یک بار در روز برای کنترل این بیماری قرص مصرف می کنند.
»بنیاد قلب انگلیس« )BHF( اعلام کرد: اگرچه همیشه توضیحی برای علت فشار 
خون بالا وجود ندارد، اما بیشتر افراد به دلیل رژیم غذایی، سبک زندگی یا شرایط 
 Alnylam Pharmaceuticals پزشکی به آن مبتلا می شوند. این مطالعه که توسط
تأمین مالی شده و توسط مؤسسه ملی تحقیقات بهداشت و مراقبت )NIHR( حمایت 

می شود، قرار است به مدت سه سال اجرا شود.
داروی جدید، پروتئینی به نام آنژیوتانسینوژن را هدف قرار می دهد که توسط کبد 
تولید می شود و در تنظیم فشار خون نقش دارد. آزمایشات فاز نخست بر روی ۸4 بیمار 
نشان داد که یک دُز از این داروی جدید، پس از سه هفته، غلظت هورمون را در خون 

افراد حداقل ۹۰ درصد کاهش می دهد.
این اثر پس از ۱۲ هفته نیز پابرجا خواهد بود و محققان امیدوارند بتواند سطح فشار 
خون را برای مدت طولانی کنترل کند. سازندگان این دارو می گویند که این می تواند 
یک راه حل »قابل کنترل تر و عملی تر« برای بیماران باشد و خطر فراموشی مصرف 
قرص های فشار خون روزانه را از بین ببرد. دکتر »مانیش ساکسنا«، سرپرست مطالعه 

و معاون مدیر بالینی QMUL، گفت که آنها از این کارآزمایی »هیجان زده« هستند.
وی می گوید: این کارآزمایی در روزهای اولیه خود بسر می برد، اما امید نهایی ما این 
است که ثابت شود این درمان یک راه حل عملی و ایمن تر و قابل کنترل تر برای مقابله 
با فشار خون بالا است. درمان دو بار در سال با تزریق زیر پوست جایگزین بهتری برای 
مصرف داروهای روزانه است. ما معتقدیم که این تزریق خبر خوشایندی برای بیماران 

خواهد بود و درمان فشار خون را راحت تر می کند.
جایگزینی برای قرص

پروفسور »سر نیلش سامانی«، مدیر پزشکی در »بنیاد قلب انگلیس«، گفت که این 
تزریق می تواند به »خبر خوبی برای میلیون ها نفر در سراسر انگلیس« منجر شود که 
بسیاری از آنها نیاز به مصرف روزانه دارو برای کاهش خطر حملات قلبی و سکته مغزی 
دارند. وی افزود: این مطالعه تعیین خواهد کرد که آیا تزریق دو بار در سال فشار خون 
را به اندازه کافی در یک دوره طولانی کاهش می دهد یا خیر. اگر این مورد ثابت شود، 

ممکن است جایگزینی برای مصرف قرص های روزانه برای برخی از بیماران باشد.

سلامت

دانشیار دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی مطرح کرد؛
باورهای غلط درباره نمک دریا و نمک یددار

عضو هیئت علمی دانشکده علوم تغذیه و صنایع غذایی و انستیتو تحقیقات 
تغذیه ای و صنایع غذایی کشور گفت: نمک دریا از میزان کافی ید برای تأمین 
نیاز روزانه افراد برخوردار نیست، از این رو هنگام خرید نمک طعام، حتما محصول 

یددار تصفیه شده را خریداری کنید.
دکتر سیده زهرا شریعت پناهی افزود: نمک دریا حاصل تبخیر آب دریا است و در 

سواحل دریا انباشته می شود.
وی ادامه داد: این نمک انباشته شده در سواحل دریا در معرض هوای آزاد و نور 

خورشید قرار می گیرد مقادیر قابل توجهی از ید آن تبخیر می شود.
دکتر شریعت پناهی تأکید کرد: نمک دریا دارای میزان کافی ید برای تامین نیاز 

روزانه افراد نیست.
این دانشیار دانشگاه با اشاره به وجود انواع ناخالصی در نمک دریا گفت: نمک 
دریا دارای انواع ناخالصی های نامحلول نظیر شن، خاک، گل و لای و همچنین 
ناخالصی های محلول نظیر گچ، سرب، جیوه ، آرسنیک و کادمیوم است که باعث 
ایجاد سرطان و عوارضی نظیر کم خونی، آسیب پوستی، آسیب به استخوانها، 

کبد، کلیه و طحال می شود.
وی افزود: بیشترین ناخالصی موجود در نمک تصفیه نشده گچ یا سولفات 
کلسیم است که به دلیل سفید بودن رنگ آن قابل تشخیص از اصل نمک نیست، 
اما نمکی که حاوی مقدار زیادی از این ماده باشد تلخ است و با نمک تصفیه شده 

فرق دارد.
دکتر شریعت پناهی گفت: ناخالصی های موجود در نمک غیرتصفیه باعث 
پنهان شدن شوری نمک می شوند، به همین دلیل فرد برای رسیدن به طعم 
دلخواه خود از مقدار نمک بیشتری استفاده می کند که در نتیجه احتمال خطر 

بالا رفتن فشارخون در فرد افزایش می یابد.
* اصول مهم در تهیه و نگهداری نمک

این دانشیار دانشگاه با اشاره به نحوه صحیح نگهداری نمک یددار تصفیه شده 
گفت: نمک یددار باید در ظروف دربسته از جنس چوبی، سفالی، پلاستیکی و یا 

شیشه رنگی نگهداری شود و این ظروف دور از نور، حرارت، رطوبت و هوا باشد.
وی توصیه کرد افراد نمک مورد نیاز خود را به اندازه خریداری کنند تا حداکثر 

شش ماه پس از خرید مصرف شود.
این متخصص تغذیه همچنین تأکید کرد: به منظور حفظ ید حتما هنگام طبخ 

غذا نمک در مرحله انتهایی پخت به غذا اضافه شود.
* توصیه های مهم هنگام خرید نمک

متخصص تغذیه دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی به افراد توصیه کرد هنگام 
خرید نمک طعام، حتما محصول یددار تصفیه شده را خریداری کنند.

دکتر شریعت پناهی توجه به درج عبارت یددار تصفیه شده بر روی بسته بندی، 
توجه به تاریخ تولید و انقضا، توجه به پروانه ساخت و علامت استاندارد و میزان 
خلوص نمک بر روی بسته بندی)حداقل خلوص ۹۹,۲ درصد( را هنگام خرید 

توصیه کرد.
این دانشیار دانشگاه با اشاره به نشر برخی از مطالب غیرعلمی توسط افراد 
سودجو درخصوص نمک یددار، نمک دریا و سنگ نمک در برخی سایتها تأکید 
کرد: مصرف نمک تصفیه شده یددار در حد توصیه شده برای تمام افراد جامعه 

ضروری است و با هیچ گونه عارضه جانبی همراه نیست.
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همیشه در فصل بهار شاهد باران های زیادی هستیم 
که به باران های بهاری معروفند، این باران ها با وزش 
باد، تیره شدن آسمان، بلند شدن صدا از آسمان و رعد 
و برق همراه است، سپس بارانی زیبا با صدایی دلنشین 
را  زمین  تا  رسد  می  زمین  به  خداوندی  خوان  از  تر، 
سیراب کند، گیاهان سر از خاک برآورند و به خورشید و 
آسمان لبخند بزنند، زندگی را با خود به ارمغان بیاورند؛ 
بعد از آن صدای پرندگان سرمست از زندگی به گوش 
می رسد که نشان می دهد بهار شده و زمین در حال 
بیدار شدن است، زمان زایش و نشو و نمای طبیعت و 
هر آنچه در آن است فرا رسیده، گاهی هم رنگین کمانی 
رنگارنگ این زیبایی بی حد و حصر را چند برابر و تکمیل 

می کند.
بعد از هر باران بهاری دشت و صحرا پر از گل های 
آن  دیدن  با  انسان  که  شود  می  رنگ  هزار  وحشی 
سرمست از این همه زیبایی شکر خداوند را به جای می 
آورد، اما چند سالی است که این صحنه ها کمرنگ و 
در  امسال حداقل  که  به طوری  اند  تر شده  کمرنگ 
کلانشهری مانند تهران بسیار به ندرت دیده شده و 
شاید هم باید گفت اصلا چنین بارشی به جز یک مورد 
که هفته گذشته بود دیگر باران بهاری بر بدن خاک و 
گیاهان پایتخت نبارید که آنهم زمانش بسیار کوتاه بود و 

شاید اصلا نتواند دردی از کم آبی هم دوا کند.
چندی پیش رییس مرکز ملی پیش بینی و مدیریت 
بحران سازمان هواشناسی اعلام کرده بود که از ابتدای 
آخر  تا   ( گذشته  سال  به  نسبت  امسال  زراعی  سال 

فروردین ماه ( ٢٩ درصد کاهش بارندگی داشتیم.
صادق ضیاییان گفته بود که در فروردین ماه امسال 
بارندگی  کاهش  درصد   ٨٨ گذشته  سال  به  نسبت 
داشتیم، پیش بینی می شود در اردیبهشت ماه هم 
بارش ها زیر نرمال باشد و نمی تواند شرایط کم بارشی 
را جبران کند، از لحاظ دمایی هم از ابتدای فروردین 
تاکنون ۲.۵ درجه افزایش دما داشتیم که موجب تبخیر 
نیز می شود، همچین از ابتدای سال زراعی تاکنون در 

بلند مدت ١.4 افزایش دما داشتیم.  
تا  دهند  می  هم  دست  به  دست  عوامل  این  تمام 
تابستانی گرم و کم آب در پیش داشته باشیم که قطعا 
مشکلات زیادی را برای منابع آبی و بخش های محیط 
زیستی که به آب مداوم نیاز دارند ایجاد خواهد کرد، 
یکی از این موارد فضای سبز کلانشهرها از جمله تهران 
است که برای حیات و سبز ماندن به آب و آبیاری مداوم 

نیاز دارند.
حال در این شرایط برای فضای سبز چه تدبیری باید 
تهران و  افزایش دمای  با  واقع همزمان  اندیشید؟ در 

بحران کم آبی، نحوه  آبیاری فضای سبز نگران کننده می 
شود، در شرایطی که کشور با تنش آبی روبروست و مردم 
استان های مختلف کشور با تانکر به آب دسترسی پیدا 
می کنند، آبیاری فضای سبز تهران به صورت فعلی که 
بسیار دست و دلبازانه به نظر می رسد به چه معنا است؟ 
از سوی دیگر یکی از مشکلات این بخش استفاده از 
گیاهان آب بر مانند چمن است که روزانه حداقل به ۲ 
تا ۳ بار آبیاری نیاز دارد که با این شرایط کم آبی منطقی 
به نظر نمی رسد. حتی در برخی فضاها شاهد آبیاری 
مداوم آنها با فواره های چرخشی هستیم که البته در 
تنظیم  یا درست  و  بودن  به علت خراب  بیشتر موارد 
نشدن به جای باریدن بر روی چمن بیشتر کف خیابان 

را آبیاری می کند.
از سوی دیگر می دانیم که داشتن فضای سبز به ویژه 
در کلانشهرها امری اجتناب ناپذیر است چون زندگی 
یکنواخت و خسته کننده شهری به تنوع نیاز دارد تا 
انسان توان ادامه دادن داشته باشد، در واقع همیشه 
قدم زدن و حتی نگاه کردن به فضای سبز به انسان 
توسعه  با  امروزه  اما  بخشد،  می  سرخوشی  و  نشاط 
شهرنشینی و رونق زندگی صنعتی دیگر فضای سبز به 
سختی دیده می شود به ویژه در کلانشهرهایی مانند 
تهران که اگر هم درختی به طور طبیعی در گوشه ای 
باشد به بهانه های مختلفی از جمله احداث پارکینگ 
و یا برج سازی آنرا قطع می کنند؛ وجود فضای سبز 
و  واقع طبیعت  در  برخوردار است،  زیادی  اهمیت  از 
سرسبزی به انسان نشاط می بخشد به خصوص افرادی 
که هر روز چند ساعت در محیط های بسته کار می کنند 
رفتن میان درخت و سبزه مانند دمیدن روح زندگی به 

آنها است.
زمانی می رسد که انسان احساس می کند ذهنش 
از کار افتاده است که این حالت همان خستگی ذهن 
خود  ذهن  اینکه  برای  معتقدند  کارشناسان  است، 
باید در معرض محیط های  را دوباره به کار بیندازیم 
در  است  طبیعت  همان  که  بگیریم  قرار  احیاکننده 
واقع انسان با نگاه کردن به طبیعت و یا قرار گرفتن 
در محیطی سبز، انرژی ذهنی و حتی جسمی خود 
را دوباره به دست می آورد، همچنین موجب کاهش 
اضطراب و افسردگی، تنظیم فشار خون، بهبود توانایی 
در تمرکز، پیشگیری از ابتلا به سرطان، تقویت سیستم 
ایمنی بدن و کاهش خطر مرگ زودهنگام می شود 
بنابراین وجود فضای سبز در کلانشهرها به نظر امری 
الزامی است بر این اساس نهادهای متولی در تلاشند 
تا در لابلای ساختمان های بتونی و بی روح که سر به 
آسمان بلند کرده اند فضایی را به کاشت درخت ، گل و 

سبزه اختصاص دهند، اصل ماجرا درست است اما باید 
هر کاری با مطالعه و در نظر گرفتن تمام جوانب، میزان 

بارندگی و منابع آبی موجود آن کشور انجام شود.
دراین  شناس  بوم  و  شناس  گیاه  آخانی  حسین 
بارگفت: باید نگاهمان را به فضای سبز عوض کنیم و 
آن فضای سبز الگوبرداری شده از مکتب پارک داری 
انگلیس به هیچ عنوان مناسب فضای سبز آب و هوای 
ایران نیست، در واقع چمن کاری الگویی برگرفته از نگاه 
پارک سازی در انگلیس با آن میزان بارندگی بالا است که 
اکنون ثابت شده در آب و هوای ایران و با این وضعیت 
کمبود منابع آبی که داریم جواب نمی دهد و باید چمن 
کاری جمع شود حالا اگر جمع نمی شود نمی دانم 

علت چیست.
قانونی بخشنامه شده که  افزود: می دانیم که  وی 
چمن کاری باید متوقف شود؛ اما کاشت آن همچنان 
ادامه دارد که می تواند دو علت داشته باشد یکی اینکه 
مردم به این نوع فضای سبز عادت کرده اند و بر این 
اساس شهرداری ها این کار را به علت خواست مردم 
انجام می دهند همچنین اینکه ممکن است شهرداری 
ها به علت منافع پیمانکارانی که در این زمینه فعال 
هستند این روند فضای سبز و کاشت چمن را ادامه می 

دهند که هر دو نگاه به ضرر منابع آبی کشور است.
این فعال محیط زیست تاکید کرد: ایران کشوری غنی 
از لحاظ گونه های گیاهی است بنابراین باید به سوی 
ایجاد پارک های طبیعی پیش رویم، یعنی پارک هایی 
داشته باشیم که اگر آب هم می دهیم آب را به  درختان 
بدهیم مانند پارک های مناطق خشک که اگر آبی وجود 
دارد باید به وسیله آبیاری قطره ای پای درختان داده 
شود و گیاهان بین درختان هم باید گیاهانی خودرو 
که  زمانی  کنند  می  رشد  طبیعی  طور  به  که  باشند 
بارندگی است مانند فصل بهار سرسبز می شوند و زمانی 

که دیگر تابستان است خشک می شوند.
این فعال محیط زیست تصریح کرد: چون آب کم 
داریم پس بهتر است که همان میزان را هم به درختان 
موجود بدهیم و این آب را صرف کاشت چمن و گیاهان 

فصلی نکنیم.
وی اظهار داشت: با توجه به اینکه کشور از نظر گونه 
های گیاهی غنی است می توانیم از همان گیاهان 
بومی و خودرو برای فضای سبز استفاده کنیم، اگر بر 
روی خیلی از این پارک ها مقداری علمی کار شود می 
توان در آنها خیلی از گیاهان خودرو را داشت، البته در 
این زمینه ضرورت دارد که پژوهش های لازم انجام شود 
تا گیاهان بومی که مصرف آب پایین دارند به مرور وارد 

فضای سبزمان شود.

باید نگاهمان را به فضای سبز عوض کنیم:

آب نیست؛ فضای سبز کشور را بومی کنیم

آیت الله حسینی بوشهری:

باید نسبت به نوآوری های زمانه 
شناخت پیدا کنیم

رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم گفت :اگر در مواجهه با مسائل 
نوظهور خودمان را کنار بکشیم و یا خود را به غفلت بزنیم و از اول با پاسخ هایی سلبی با 
رویدادهای عصر و زمانه خود برخورد کنیم برد نکرده ایم چرا که مساله را نشناخته ایم تا 

بخواهیم نسبت به آن قضاوتی کنیم. 
آیت الله حسینی بوشهری در دیدار  با دکتر مینایی مشاور آیت الله اعرافی در زمینه 
هوش مصنوعی و اعضای ستاد راهبری فناوری های هوشمند و کلان پروژه هوش 
مصنوعی و علوم اسلامی اظهارداشت : دنیایی که امروز ما در آن زندگی می کنیم 
دنیایی است که دائما نوآوری هایی در آن رخ می دهد لذا ما نباید از رویدادهایی که 
در پیرامون مان وجود دارد و حاصل تجربه بشری ست غافل بمانیم؛ بلکه باید از این 
رخدادها استقبال کنیم منتها با حفظ معیارها و ویژگی هایی که عدول از آن ها مجاز 

نیست.
وی در ادامه افزود: اگر در مواجهه با مسائل نوظهور خودمان را کنار بکشیم و یا خود 
را به غفلت بزنیم و از اول با پاسخ های سلبی با رویدادهای عصر و زمانه خود برخورد 
کنیم برد نکرده ایم چرا که مساله را نشناخته ایم تا بخواهیم نسبت به آن قضاوتی کنیم.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه بیان داشت: باید نسبت به نوآوری های زمانه 
شناخت پیدا کنیم و بعد در مقام قضاوت بر بیاییم که آنچه را که ما شناخته ایم با 
معیارهایی که ما در فرهنگ دینی و مسائل اسلامی مان برای ما به عنوان یک اصول 
شناخته شده و برگرفته از قرآن، روایت و سیره اهل بیت است، منطبق هست یا خیر؟ 
این مساله فرع بر شناخت است. بدون شناخت موضوع مصداق »الناس اعداء ما 
جهلوا« می شود یعنی افراد دشمن چیزی که نمی دانند خواهند بود که در روایت 

سخت مورد نکوهش است.
رئیس شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، افزود: حضرت امیرالمومنین 
مَامَهُم« یعنی از ویژگی های 

َ
علیه السلام می فرمایند »المُومِنُون هُم الّذین عَرفُوا ما أ

مومنین این است که آینده نگر هستند، پیشبینی می کنند و به استقبال می روند. 
مومنین به سراغ حوادث و رویدادهایی که در شرف وقوع است یا قابل پیش بینی است 
می روند و اگر پاسخی هم بخواهند بدهند با علم و آگاهی آن را مطرح می کنند چرا 
که پاسخ دادن فرع بر شناخت است. اگر شناختی در کار نباشد پاسخ هم خود به خود 
منتفی است چراکه موضوع مشخص نیست. اینها اصول مسلمی است که ما در هر 
پدیده جدید و نوپیدایی باید مد نظر قرار دهیم و عزم خود را جزم کنیم تا از کاروان 

پیشرفت بشری عقب نمانیم.
آیت الله حسینی بوشهری عنوان داشت: همانطور که در گفته های دکتر مینایی 
وجود داشت برخی در ابتدای مطرح شدن هوش مصنوعی از این موضوع وحشت 
کردند. اما در اصل ماجرا نباید کسی وحشتی داشته باشد بلکه همانطور که گفته شد 
باید رفت و آشنا شد. حکمت گمشده مومن است هر جا آن را یافت باید بگیرد منتها 
ما یکسری اصول و ضوابطی داریم؛ باید معیار سنجش مان به گونه ای باشد که آن 
چهارچوب ها به خاطر علاقه به مساله نو پیدا تحت الشعاع قرار نگیرد. این مساله خط 

قرمز ما تلقی می شود.
دبیر شورای عالی حوزه های علمیه با اشاره به ظرائف اجتهاد، و پیچیدگی های 
استنباط مسائل فقهی بیان کرد: علم رجال برای تبدیل به زبان ماشین تا حدودی 
نسبت به سایر علوم قاعده مند تر است اما مسائل فقهی مسائلی جدی ست. در 
مباحث فقهی خیلی باید دقت کرد که هوش مصنوعی چگونه قاعده می خواهد به ما 
نشان بدهد با توجه به اینکه ما معتقد به اجتهاد سیال هستیم و افراد مبانی مختلفی 

دارند.
وی در پایان با تقدیر و تشکر از عوامل ستاد راهبری فناوری های هوشمند و کلان 
پروژه ناصر جامع فقیه اذعان داشت: یکی از ویژگی های شهید مطهری این بود که 

ایشان شبهه ستیز بود
. یعنی قبل از اینکه شبهه ای مطرح بشود به سراغ آن می رفت و قبل از آنکه 
در فضای جامعه مطرح شود پاسخ آن را بیان می فرمود لذا وقتی شبهه ای به 
داخل جامعه می آمد هم شبهه بود هم پاسخ آن. بنابراین کار شما ذاتا کار قابل 
تقدیری است. اصل رفتن دنبال این کار که مصداق »الناس اعداء ما جهلوا« 
مَامَهُم« وظیفه ما است 

َ
أ نباشیم و اینکه بدانیم »المُومِنُون هُم الّذین عَرفُوا ما 

ارزشمند است.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم :

دانشگاه علوم پزشکی قم طرح توسعه 
سلول های بنیادی را اجرا می کند

رئیس دانشگاه علوم پزشکی قم با اشاره به اینکه تلاش داریم، شرکت های دانش 
بنیان علوم پزشکی استان را از ۶ به ۱۰ شرکت افزایش بدهیم گفت: طرح توسعه 
سلول های بنیادی را با کمک معاونت علمی و فن آوری رئیس جمهوری در حال اجرا 

داریم. 
مهدی مصری روز شنبه در جلسه هم اندیشی استاندار قم با روسای دانشگاه ها 
و مراکز علمی این استان در تالار امام جواد )ع( استانداری افزود: با معاونت علمی 
رئیس جمهوری در خصوص زیست فن آوری تقسیم کار داریم، و این آمادگی وجود 
دارد با تمام دانشگاه هایی که رشته های علوم پایه دارند، نیز مسائل زیست فن آوری، 

سلامت و پزشکی را انجام دهیم. 
وی در ادامه با اشاره مرکز تجاری سلفچگان وجود این مرکز را برای شرکت های 
دانش بنیان و پردیس های فن آوری یک مزیت دانست و گفت: زیرساخت های لازم 
برای ورود علوم پزشکی استان به حوزه فن آوری و کالاهای سلامت محور در کنار 

خدماتی که در نظام سلامت انجام می دهد ایجاد شده است. 
مصری با بیان اینکه در پردیس علوم پزشکی استان ۲۰ هکتار را برای فن آوری 
پیش بینی کردیم گفت: پس از سفر معاون فن آوری وزارت بهداشت، درمان و آموزش 

پزشکی به استان، مباحث در قالب ۲۰ نامه طرح ریزی شد.
وی اضافه کرد: امکانات بالقوه خوبی مانند آزمایشگاه سلولی مولکولی و برخی 

مواد اولیه آماده است که در حال توسعه آنها نیز هستیم. 
این  در  افزارهایی  نرم  تولید  و  سلامت  فرهنگ  ترویج  قم  پزشکی  علوم  رئیس 
خصوص را از اقدام های این دانشگاه برشمرد و بیان داشت: ما باید بتوانیم سبک 

زندگی سالم و نرم افزارهایی که مرتبط با فرهنگ سلامت است را ارتقا دهیم.
مصری ادامه داد: با بنیاد برکت روی مکمل های غدایی و ریز مغذی ها که برای 
سوء تغذیه است، طرح هایی را اجرا می کنیم، این مساله نقش مهمی در برنامه ریزی 
بر روی برنامه غذایی و ریز مغذی ها دارد، تا در مراکز بهداشتی این مسائل را در قالب 

یک طرح پژوهشی ریشه کن کنیم.
رئیس علوم پزشکی قم با اشاره به انجام مدیریت سموم مواد غذایی کشاورزی 
با کمک دانشگاه های مرتبط به خصوص دانشکده کشاورزی خاطرنشان کرد: هر 
چند موضوع خاک و آب به صورت مستقیم ارتباطی به علوم پزشکی ندارد، ولی 

محصول هایی که تولید می شوند باید سالم باشند.
وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: در کنار پارک علم و فن آوری عمومی 
باید ایجاد پارک  تخصصی به خصوص در حوزه دارو و غذا و مدیریت پسماندهای 

شیمیایی را نیز در برنامه داشته باشیم.  
رئیس دانشگاه آزاد اسلامی قم نیز گفت: بیش از هزار موضوع پژوهش محور را در 

استان شناسایی کرده ایم.
حجت الاسلام حسن خیری با بیان اینکه یکی از کارهایی که انجام می شود و باید 
توسعه دهیم دبیرخانه پایش است گفت: در این دبیرخانه باید مسائل اساسی استان 

که روی زمین مانده و در مسائل دانشگاهی وارد نشده بررسی شود.
وی ادامه داد: در قم مباحثی مانند فرش، زیارت و دریاچه نمک را داریم، و در 
این خصوص بیش از هزار موضوع پژوهشی شناسایی شده که دانشجویان باید برای 

تولید رساله به این موضوع ها مراجعه کنند.
خیری با اشاره به کسب مجوز سه مرکز تحقیقاتی در حوزه علوم انسانی، انرژی و 
سلامت افزود: شرکت های دانش بنیان جهت کار در این حوزه ها در دانشگاه آزاد 

قم مستقر می شوند.
زیست بوم فن آوری قم توسعه می یابد

رئیس پارک علم و فن آوری قم نیز با اشاره به فعالیت های موجود برای توسعه زیست 
بوم فن آوری استان گفت: برای توسعه زیست بوم دو نوع فعالیت داریم، که در سطح 

استان و همچنین سطح پارک علم و فن آوری صورت می گیرد.
سید حسین اخوان علوی افزود: در سطح پارک فن آوری استان امسال با توجه به 
شعار سال دنبال توسعه واحدهای فن آور پذیرفته شده در پارک، تا ۵۰ درصد نسبت 

به سال قبل هستیم.

حجت الاسلام والمسلمین رفیعی:

معلمان شبهات دینی دانش آموزان
 را پاسخ دهند

سخنران حرم بانوی کرامت گفت: آموزش و پرورش باید کنار مسائل رفاهی 
معلمان، برای معلمان و کارمندان خود دوره های آموزش دینی را برگزار کند و در 
ابتدا شبهات معلمان را برطرف کند تا معلمان بتوانند شبهات و مشکلات دانش 

آموزان را به شیوه مطلوب رفع کنند. 
حجت الاسلام و المسلمین ناصر رفیعی  روز شنبه در ادامه سلسله مباحث 
تفسیر سوره عنکبوت در حرم بانوی کرامت، گفت: بعضی از مفسرین قائل به این 
هستند که آخرین آیه سوره عنکبوت عصاره و چکیده تمام سوره عنکبوت است و 
پیام این آیه این است که دو چیز باعث سعادت است که اولین مورد جهاد و دومین 

مورد اخلاص است.
وی، اظهار داشت: منظور از جهاد در این آیه صرفا جهاد نظامی نیست بلکه 
جهاد انواع مختلف دارد که شامل نظامی، علمی، مالی ، اجتماعی و فرهنگی، 

عبادی، جهاد با نفس، انجام واجبات، ترک معصیت، تبلیغ و تبیین می شود.
استاد حوزه علمیه، خاطر نشان کرد: مسئله هدایت و ضلالت در زندگی انسان 
بسیار اهمیت دارد و اختیار هدایت و ضلالت در دستان انسان است و انسان 

تصمیم می گیرد که مسیر هدایت را طی نماید و یا راه ضلالت را در پیش گیرد.
حجت الاسلام و المسلمین رفیعی، تاکید کرد: زمانی که انسان در زندگی خود 
انواع جهاد را فقط برای رضای خداوند متعال دنبال کند مسیر سعادت ابدی را 

پیموده است.
عضو هیئت علمی جامعة المصطفی، یادآور شد: همواره باید برای هدایت 
جوانان هم دعا و هم تلاش کنیم چراکه شبهات و مشکلات جوانان مختلف است 

و هر یک از جوانان به نوعی دچار لغزش شده اند.
وی، اظهار داشت: هدایت یکی از بزرگترین نعمات الهی است و اولین هدایت 
گر خداوند بوده و انبیاء الهی ، ائمه معصومین و کتاب آسمانی جزو هدایتگران 
هستند اما نکته اصلی در مسئله هدایت، تشخیص حقیقت و انتخاب درست 

مسیر هدایت است.
سخنران حرم بانوی کرامت، تاکید کرد: آموزش و پرورش باید کنار مسائل رفاهی 
معلمان، برای معلمان و کارمندان خود دوره های آموزش دینی را برگزار کند و در 
ابتدا شبهات معلمان را برطرف کند تا معلمان بتوانند شبهات و مشکلات دانش 

آموزان را به شیوه مطلوب رفع کنند.
وی، افزود: ایمان، عمل صالح، توبه، انتخاب آگاهانه، عقل، شعور، انس با قرآن 
و فهم درست آیات از نشانه های هدایت انسان در زندگی دنیوی است که سعادت 

اخروی را به دنبال دارد.

استاندار قم: 

کارگران پایه های اساسی 
پیشرفت کشور هستند

 استاندار قم در پیامی به مناسبت روز کارگر گفت: کارگران به عنوان یکی از 
سودمندترین طبقات اجتماع، پایه های اساسی پیشرفت و استقلال کشور و 

حیات شرافتنمدانه ملت شناخته می شوند. 
به گزارش روز شنبه روابط عمومی استانداری قم، سیدمحمدتقی شاهچراغی 
در این پیام آورده است:کار و تلاش، لازمه حیات و زندگی بشر و نماد عزت، شرافت 

و بالندگی فردی و اجتماعی است.
پیام حاکی است: فرهنگ غنی اسلام، کار و مجاهدت برای کسب روزی حلال 
را امری مقدس، از عبادات بزرگ و وسیله ای برای رشد و تعالی و رسیدن به مدارج 
و مراتب عالیه کمال و پیشرفت می داند و نگاه به کار و کارگر در نظام مقدس 
جمهوری اسلامی ایران نیز، با الهام از چنین بینش متعالی و ارزشی، از ارزش 
و قداست بالایی برخوردار بوده و کارگران به عنوان یکی از سودمندترین طبقات 
اجتماع، پایه های اساسی پیشرفت و استقلال کشور و حیات شرافتنمدانه ملت 
شناخته می شوند. پیام می افزاید: قشر شریف و عزتمند کارگر در طول سال های 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی، همواره میدان دار عرصه تولید و اشتغال بوده 
و توانسته است با همت بلند، روحیه سازندگی و شور و امید خود، چرخ های 
پیشرفت و خودکفایی اقتصادی و صنعتی میهن عزیز اسلامی را به حرکت درآورد 
و اینک در گام دوم انقلاب اسلامی و در تداوم این راه پرافتخار و در سالی که از 
طرف رهبر معظم انقلاب اسلامی به عنوان سال »تولید، دانش بنیان و اشتغال 
آفرین« نامگذاری شده است می کوشد تا با همان اراده و عزم سترگ و مصمم تر 
از گذشته، نقش کلیدی خود را در راه توسعه و سازندگی کشور به خوبی ایفا نماید.
استاندار قم در پایان اضافه کرده است: ضمن ارج نهادن به زحمات کارگران و 
مجاهدان عرصه تلاش و سازندگی، فرارسیدن روز کارگر را به همه کارگران شریف 
و زحمتکش به ویژه کارگران پرتلاش و متعهد استان قم تبریک عرض نموده و 
سلامتی و بهروزی همگی این عزیزان را در این عرصه مقدس از درگاه خداوند 
منان مسالت دارم. ۱۱ اردیبهشت ماه مصادف با اولین روز ماه می میلادی، به 

عنوان روز جهانی کارگر نام گذاری شده است.

مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم:

۶۵۰ هکتار از اراضی کشاورزی قم
 آماده صدور اسناد است 

مدیر امور اراضی سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: با عنایت به اهمیت 
سند دار کردن اراضی کشاورزی، همزمان با شروع و تشکیل جلسه های قرارگاه 
صدور اسناد کشاورزی به ریاست وزیر محترم، جلسه های متناظر آن در استان در 
حال برگزاری بوده و ۶۵۰ هکتار از اراضی کشاورزی قم آماده صدور اسناد است. 
سعید فرشادمهر   بیان  کرد: از آنجا که پیش نیاز صدور اسناد کشاورزی، برگزاری 
جلسه های کارشناسی و اخذ مصوبه های کمیسیون رفع تداخل و همچنین 
کاداستر اراضی کشاورزی می باشد، در این خصوص گام های خوبی برداشته 
شده است، به طوری که در دو ماه منتهی به پایان سال ۱4۰۰ ، ۲۵ فقره پرونده  
پلاک درکمیسیون رفع تداخلات تعیین تکلیف شد، اما با این حال تا وضعیت 
مطلوب فاصله داریم.  وی بیان کرد: درهمین رابطه، هفت پلاک دربخش سه  قم 
از توابع شهرستان جعفریه به مساحت ۶۵۰ هکتار درقالب ۲۳۰ قطعه کاداستر 
انجام و از این میزان تعداد ۲۸ قطعه درقالب 4۶ فقره سند اراضی کشاورزی 
صادرو تحویل کشاورزان و ذی نفعان شده است؛ همچنین در روستای پاچیان 
شهرستان جعفریه ۳۰ فقره سند در مراحل پایانی برای تحویل به ذی نفعان قرار 
دارد.  مدیر امور اراضی قم تاکید کرد: رسیدن به وضعیت مطلوب و قابل قبول در 
زمینه سند دار کردن اراضی در گرو همکاری، هم افزایی و همدلی بیش از پیش 
سه دستگاه اداره کل منابع طبیعی و آبخیزداری، اداره کل ثبت اسناد و املاک و 

مدیریت امور اراضی استان است.
 

معاونت توسعه مشارکتهای مردمی کمیته امداد استان قم خبرداد:

حمایت از 1۰۰ فرزند یتیم و محسنین 
توسط یک خیر  

معاونت توسعه مشارکتهای مردمی کمیته امداد استان قم  گفت :یک خیر با 
برگزاری مراسم ویژه ای برای ۱۰۰ یتیم و فرزند محسنین، حمایت ماهانه یکصد 

فرزند معنوی با سرانه یک میلیون ریال را بر عهده گرفت. 
عباس جوشقانیان، ضمن قدردانی از مردم نیکوکار و خیران استان در اطعام 
و احسان نیازمندان و یتیم نوازی در ماه مبارک رمضان به ویژه روز بیست و یکم 
مراسم  برگزاری  مشکلات  و  اقتصادی  های  محدودیت  همه  علیرغم  گفت: 
در میدان آستانه خوشبختانه مردم نیکوکار استان خوش درخشیدند. وی از 
برگزاری مراسم ویژه جشن رمضان و افطاری برای فرزندان یتیم و محسنین تحت 
حمایت کمیته امداد استان باعنوان »ضیافت کریمانه رمضان به همت خیر و 
حامی مهربان« خبر داد و گفت: در ابتدای این ضیافت، مراسم جشن رمضان با 

برنامه های شاد و متنوع برای کودکان برگزار شد.

عید سعید فطر جشن بندگی و هنگامه ای متعالی برای مومنانی است که با درک 
حقیقت ماه ضیافت به فطرت الهی خویش بازگشتند؛ بندگانی شایسته که در نبرد با 
هواهای نفسانی، پیروز و در عید طهارت به دور از هر گونه گناه و پلیدی در پیشگاه 

خالق خویش حاضر شدند و زنگار گناه را از قلب هایشان زدودند.
نخستین روز ماه شوال در فرهنگ اسلامی به عنوان عید فطر و جشن بازگشت به 
فطرت شناخته می شود. مسلمان در طول یک ماه روزه داری و ارتباط نزدیک با خدای 
متعال و استغفار از گناهان به تصفیه روح و جان خویش همت گماشته و از تمام آلودگی 
های ظاهری و باطنی که بر خلاف فطرت آنهاست، خود را پاک کرده و به فطرت واقعی 
خود بر می گردند. امام علی)ع( در اینباره می فرماید: »این عید کسی است که خدا 
روزه اش را پذیرفته و نماز او را ستوده است و هر روز که خدا نافرمانی نشود، آن روز 

عید است.«
در روز عید فطر، گویی آدمی از نو متولد می شود. روزه داران در پایان یک ماه عبادت و 
بندگی با ضیافت الهی وداع می کنند و در جوار رحمت حق به سعادت ابدی و جاودان 
می رسند و پاداش صبر و اطاعت خویش را از خالق بی همتا می گیرند. شیخ مفید می 
نویسد: »اینکه روز اول ماه شوال عید اهل ایمان قرار داده شده است، به خاطر این 
است که آنان برای قبولی اعمالشان در ماه رمضان خوشحالند و از اینکه خداوند متعال 
گناهانشان را بخشیده و بر عیب های آنان پرده کشیده و مژده و بشارت از طرف خداوند 
رسیده است که ثواب های بسیاری برای روزه داران عطا خواهد کرد و از اینکه مؤمنین 
در اثر تلاش های شب و روز ماه مبارک رمضان چند مرحله به قرب الهی نزدیک شده 

اند، حالت سرور و نشاط دارند.«  
مراتب روزه داران در عید فطر

استقبال مسلمانان از روز عید فطر یکنواخت و مساوی نیست زیرا هر مومنی نسبت به 
معرفت و ایمان خود به این عید بزرگ و با عظمت می نگرد و از آن بهره می گیرد. زمینه 
ها، مراتب ایمان و عوامل دیگری در نگرش و انگیزه افراد دخالت دارد. در واقع عالی 
ترین مرتبه استقبال کنندگان از عید فطر از آن روزه داران عارفی است که لذت ندای 
خدای جل جلاله، رنج گرسنگی و تشنگی و شب زنده داری را از یاد آنان برده و با شوق 
و شکر بلکه با وجد و سکر آن را پیشواز کرده در سرعت سیر و سلوک و پیشروی به سوی 

خیر، جدیت به خرج داده و از عمق جان به ندای رب لبیک گفته اند.
ابعاد اقتصادی و اجتماعی عید فطر

درباره ابعاد اقتصادی و اجتماعی عید فطر می توان به پرداخت زکات فطره به عنوان 
عاملی ارزشمند برای فقرزدایی، توسعه اقتصادی و حل مشکلات اجتماعی در جامعه 
اسلامی اشاره کرد. افزون بر اینکه در کنار کمک به مستمندان موارد مصرف دیگری 
نیز برای زکات فطره در اسلام منظور شده که از جمله آن ها احیای روحیه همیاری 
و تعاون، رسیدگی به وضع بهداشتی، درمانی و فرهنگی مسلمانان است. با پرداخت 
زکات ارتباط انسان با همنوعان خویش مستحکم تر می شود و در واقع اهل یقین 
زمینه رشد و هدایتی را که در ماه رمضان پیدا کرده است، تکمیل می کند. باید دانست 
عید فطر روز خیرات عمومی برای مسلمانان به شمار می رود. همچنین با این بودجه 
می توان باورهای دینی و اعتقادات مسلمانان را تقویت و افرادی را که در معرض شبهات 
و وسوسه های دشمنان قرار دارند، یاری کرد. گذشته از اینها، پرداخت زکات فطره که 
با نیت عبادت و تقرب به خدای متعال انجام می شود، نوعی بهره گیری از مادیات 

برای رسیدن به معنویات است. خدای متعال می فرماید: »همانا رستگار شد کسی که 
با پرداخت زکات، خود را تزکیه نمود و آنکه نام پروردگارش را یاد نموده و سپس نماز 

خواند.«
تعظیم شعائر اسلامی

تعظیم شعائر الهی یکی دیگر از ویژگی های عید سعید فطر است. شعار تکبیر، 
تهلیل، تحمید و تقدیس از جمله اعمالی به شمار می رود که به روز عید جلوه خاصی 
می بخشد. پروردگار متعال می فرماید: »هر کس شعائر الهی را بزرگ دارد، این کار نشانه 
تقوای دل هاست.« مسلمان مومن باید از راه های مختلف ندای حیاتبخش توحید را 
به گوش جهانیان برساند، که یکی از آن راه ها بیان شعارهای مذهبی است . رسول 
خدا )ص( می فرماید: »عیدهای فطر و قربان را با شعارهای لا اله الا الله و الله اکبر و 

الحمدلله و سبحان الله زینت دهید.«
وحدت مسلمانان در عید فطر

اجتماع روز عید فطر می تواند در پیوند و همدلی مسلمانان نقش آفرین باشد. آنان 
در گردهمایی روز عید فطر و قرار گرفتن در کنار هم، از نظرات، مشکلات و گرفتاری 
های همدیگر آگاه می شوند. در این روز کینه ها تبدیل به دوستی و همدلی می شود 
و مؤمنان در یک صف واحد احساس اتحاد و نزدیکی بیشتری به همدیگر می کنند. 
عید فطر همچنین حکایت از پیوند معنوی انسان با خدای خویش دارد و از طرف دیگر 
حکایت گر ارتباط وی با هم کیشان خود است. خطبه های نماز عید فطر، بهترین درس 
های معنوی را به نمازگزاران می آموزد و آنان را به وحدت و یکرنگی دعوت می کند. این 
نماز در واقع فراخوانی برای درک و گسترش فضیلت های اسلامی است که مسلمانان با 
علاقه ای فراوان در آن شرکت می کنند و از تعالیم آسمانی اش بهره مند می شوند. امام 
سجاد )ع( روز عید فطر را روز جشن و شادی و اجتماع و همیاری مسلمانان نسبت به 
یکدیگر می داند و می فرماید: »پروردگارا! ما به سوی تو برمی گردیم در روز عید فطرمان 
که آن را برای اهل ایمان روز عید و شادی و برای اهل ملت خودت روز اجتماع و همیاری 

قرار دادی.«
عید فطر و حرکت های سیاسی

در طول تاریخ، اجتماع روز عید فطر آنچنان مهم و تحول آفرین بوده که رهبران سیاسی 
نیز از آن بهره گرفته اند. در این میان حرکت معنوی، اجتماعی و سیاسی امام رضا )ع( 
برای نماز عید اهمیت خاصی در تاریخ اسلام دارد. این حماسه جاویدان نشان می 
دهد که اگر پیشوایان معصوم )ع( و بزرگان دین و در جوامع مسلمان فرصت می یافتند 
و می توانستند از مناسبت های عید فطر و قربان بهره برداری کنند، چه نتایج پرباری 
برای مسلمانان داشت. توجه به حکومت جهانی ظلم ستیز و عدالت گستر از مهمترین 
مسایل مربوط به عید بزرگ فطر است و مسلمانان در سراسر دنیا باید به این نقطه برسند 
که با اتحاد و یکپارچگی برای تحقق آرمان مقدس اسلام دست استکبارستیزان را از 
تصرف کشورهای مسلمان قطع کنند و اقتدار اسلام را به رخ جهانیان بکشانند. عید 
سعید فطر با دمیدن روح امید نشان می دهد، اسلام این توانایی و شایستگی را دارد که 
مشکلات مسلمانان را چاره  جویی کند و شالوده جامعه ای یکپارچه را پی ریزد و این مهم 
با تلاش مستمر قابل دستیابی است. مسلمانان باید با مراقبت و حراست از آثار معنوی 
ماه رمضان به نهادینه کردن فضایل آن بپردازند تا در زندگی روزمره خویش با اراده ای 

محکم و استوار در مقابل آسیب ها ایستادگی کنند.

عیدسعید فطر؛ جشن بندگی و بازگشت به فطرت الهی 
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مدیرعامل فرابورس ایران اعلام کرد؛

تجربه مثبت افزایش دامنه نوسان در بورس
مدیرعامل فرابورس ایران گفت: با اعمال افزایش دامنه نوسان در بازار، صف های 
خرید و فروش قابل اعتنایی دیده نشده و پیش بینی می شود که با افزایش یک یا 
دو پله ای دامنه نوسان در بازار اول طی ماه های آینده تقریبا هیچ صف خرید و یا 

فروش جدی در این بازارها ایجاد نشود و شاهد بازاری نقدشونده باشیم.
»میثم فدایی« با اشاره به عملکرد پارسال بازارهای فرابورس ایران اظهار کرد: 
عرضه دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در کنار تلاش های بورس برای افزایش 
نقدشوندگی بازار سرمایه از جمله اقدامات قابل ذکر فرابورس طی سال گذشته 

بوده است.
وی افزود: با توجه به رفع ابهامات بازار سرمایه از جمله موارد مرتبط با بودجه و 
همچنین ثبات در تصمیم گیری حوزه های مختلف، از ابتدای امسال شاهد ثبات 
در بازار سرمایه بودیم، به طوری که تاکنون شاخص فرابورس بیش از ۱۲ درصد 
رشد کرده است و در صورت عدم تغییر متغیرهای مرتبط با بازار سرمایه شاهد تداوم 

روند فعلی خواهیم بود.
۶ درصدی شدن دامنه نوسان بازار اولی ها تجربه خوبی بود

فدایی اظهار داشت: در دی ماه سال گذشته جلسات مرتبط با افزایش دامنه 
نوسان نمادها برگزار و تصمیم گیری های اولیه ای آغاز شد تا به تدریج دامنه نوسان 
افزایش پیدا کند و البته شرط اصلی اعمال افزایش دامنه نوسان هم رسیدن بازار 
سرمایه به شرایط متعادل تعیین شد که خوشبختانه با رفع ابهامات بورس و رسیدن 
به شرایط متعادل در سال جاری، جلسات تخصصی در این زمینه برگزار و در نهایت 
مقرر شد دامنه نوسان بازارهای اول بورس و فرابورس به ۶ درصد افزایش پیدا کند.
مدیرعامل فرابورس ایران افزود: این در حالی است که چون دامنه نوسان تقریبا 
دو دهه هست که در بازار اعمال می شود، پیشنهاد شد یک درصد به بازارهای 
اول بورس و فرابورس افزوده و پس از ۳ ماه تجربه و دریافت و بررسی گزارشات 

کارشناسی در مورد ادامه این روند تصمیم گیری شود.
وی اظهار داشت: تجربه یک هفته افزایش اعمال دامنه نوسان در بازارهای 
بورس و فرابورس نشان می دهد در بسیاری از ساعات معاملاتی در نمادهایی که 
دامنه نوسان آنها افزایش پیدا کرده است، صف های خرید و فروش قابل اعتنایی 
دیده نشده و پیش بینی می کنیم که با افزایش یک یا دو پله ای دامنه نوسان در بازار 
اول طی ماه های آینده تقریبا هیچ صف خرید و یا فروش جدی در این بازارها ایجاد 

نشود و شاهد بازاری نقدشونده باشیم.
زمان بازگشایی نماد سرخابی ها فعلا مشخص نیست

فدایی در ادامه با اشاره به پذیره نویسی دو باشگاه استقلال و پرسپولیس در 
اسفند سال گذشته گفت: این اتفاق، تجربه جدیدی برای بازار سرمایه بود که 
نتیجه کار از این جهت که منابع پذیره نویسی به داخل باشگاه ها رفته تا از این 
طریق اقدام به اصلاح ساختار کنند، و همچنین برآورده شدن الزامات AFC و 

شفافیت مالی این دو باشگاه، مناسب بوده است.
با  پذیره نویسی سرخابی ها،  ایران ضمن موفق خواندن  فرابورس  مدیرعامل 
اشاره به این که همه تلاش خود را کردیم تا سرمایه گذاران با چشمان باز اقدام به 
حضور در این پذیره نویسی کنند، در خصوص زمان بازگشایی نماد سرخابی ها در 
فرابورس اذعان داشت: مراحل افزایش سرمایه استقلال در اداره ثبت شرکت ها 
به پایان رسیده، اما افزایش سرمایه باشگاه پرسپولیس کماکان در جریان است. 
بر این اساس در خصوص گشایش نماد این دو باشگاه نباید عجله کرد و باید 
تلاش کنیم شفافیت بیشتری از آنها به بازار سرمایه مخابره کنیم. ضمن این 
که باید این باشگاه ها متقاضی بازگشایی نماد باشند و موضوعاتی چون تامین 
منابع بازارگردانی آنها اتفاق بیفتد تا مطابق این موارد، نماد دو باشگاه استقلال و 

پرسپولیس در بازار سرمایه بازگشایی شود.

رییس مرکز ملی فرش خبر داد: 

صادرات ۶۴ میلیون دلاری فرش دستباف 
در سال 1۴۰۰

 رییس مرکز ملی فرش ایران از صادرات ۶4 میلیون دلاری فرش دستباف در 
سال گذشته و رشد ۱۱ درصدی وزنی آن در سال ۱4۰۰ خبر داد. 

»فرح ناز رافع"« روزشنبه  در نشست خبری افزود: این میزان صادرات در مقایسه 
با سال ۹۹ از نظر ارزشی افت ۱۰ درصدی داشته است.

وی دلیل این کاهش ارزش صادراتی را موضوع بازگشت ارز حاصل از صادرات 
عنوان کرد که منجر به انتخاب شیوه هایی دیگر از سوی بازرگانان و تجار برای 
فرش  صادرات  جمع   ۲۰۲۰ سال  در  تصریح کرد:  رافع  است.  شده  صادرات 
دستباف در جهان ۸۷۰ میلیون دلار بوده که هند با ۲۷۸ میلیون دلار در رتبه 

نخست و ایران با ۷۲ میلیون دلار در رتبه دوم قرار گرفتند.
اوقات اعلام می شود  آمارهای اشتباهی که برخی  تاکید کرد: برخلاف  وی 
کشورهای پاکستان، نپال، افغانستان و غیره در صادرات فرش دستباف از ایران 
سبقت نگرفته اند و نپال با ۵۱ میلیون دلار، پاکستان با ۵۰ و چین با ۳۱ میلیون 

دلار در رتبه های سوم تا پنجم صادرات قرار گرفتند.
وی معتقد است که صادرات ایران همچنان مقام نخست صادرات را در اختیار 
دارد، زیرا هندی ها همه کف پوش های تولیدی شان را به عنوان فرش دستباف 
عنوان می کنند. رییس مرکز ملی فرش ایران ادامه داد: آمار هندی ها همچنین 
شامل گلیم و برخی فرش هایی است که با ربات تولید می شود، اما صادرات ایران 
فقط شامل گپه و فرش دستباف است. وی یادآور شد: آمارهای یاد شده همه به 
استناد آمار UN، Trade Map و همچنین آمار گمرک ایران است و مطابق همین 
آمارها ایران کمترین میزان کاهش صادرات را در سال های اخیر داشته است. رافع، 
دلیل این کاهش را پاندمی کرونا و همچنین تحریم های ظالمانه علیه کشورمان 
عنوان کرد. وی گفت: صادرات کل جهان در سال ۲۰۲۰ به میلیارد دلار هم 
نرسید، این در حالی است که در سال ۲۰۱۷ حتی به یک میلیارد و ۵۹۰ میلیون 
دلار نیز رسیده بود. این مقام مسوول همچنین مجموع تولید سال گذشته را ۲ 
میلیون و ۸۰۰ هزار متر مربع عنوان کرد که در هم سنجی با سال ۹۹ رشد ۲۷ 

درصدی داشته است.

آگهی فقدان سند مالکیت
آقای برزو کنعانی با ارائه یک برگ استشهاد شهود مصدق اعلام داشته که 
سند مالکیت بشماره مسلسل ۰۲4۹۰۸ مربوط به پلاک ۲۷۸ فرعی از۱۰۳ 
اصلی واقع در جعفرآباد که ذیل ثبت ۶۹4 صفحه۳4۰ دفتر جلد ۷ صادر 
وتسلیم شده بعلت جابجایی مفقود گردیده وتقاضای صدور سند مالکیت 
المثنی را نموده است.لذا به استناد تبصره یک اصلاحی ماده ۱۲۰ آئین نامه 
قانون ثبت در یک نوبت به تاریخ ذیل آگهی می گردد تا چنانچه کسی مدعی 
وجود سند مالکیت نزد خود و یا انجام معامله باشند مراتب را همراه با مدارک 
خود پس از انتشار آگهی ظرف مدت ۱۰ روز کتباً به این اداره اعلام وارسال 
و رسید اخذ نمایند تا مورد رسیدگی قرار گیرد. بدیهی است پس از انقضای 
مهلت مقرر نسبت به صدور اسناد مالکیت المثنی برابر مقررات اقدام خواهد 

شد.)م الف ۱۵۲۰۷(
محمدرضا خدایاری-رییس ثبت شهرستان جعفر آباد
تاریخ انتشار:1۴۰1/۰۲/11

وزیر امور اقتصادی و دارایی گفت: محور ارزیابی بانک های دولتی اجرای سند 
راهبردها و سیاست های بانکی است که به صورت فصلی منتشر می شود و به اطلاع 

عمومی می رسد.
و  راهبردها  سند  از  رونمایی  مراسم  حاشیه  در  خاندوزی«  »سیداحسان 
سیاست های بخش بانکی در جمع خبرنگاران اظهار داشت:  با توجه به اینکه نقشه 
راه رشد غیرتورمی فقرزدا در ستاد اقتصادی دولت تصویب شده است و اولویت هایی 
که در نامگذاری سال در حمایت از تولید با محوریت دانش بنیانی و تولید تعیین 
شده، تحقق این اهداف نیازمند همکاری و مساعدت عملی شبکه بانکی به عنوان 

رکن نظام تامین مالی اقتصاد ایران است.
وی افزود: اگر بتوانیم راهبردهای متناسب با اهداف تولید و دانش بنیان را به 
عنوان دستور کار شبکه بانکی در نظر بگیریم و اعمال کنیم انتظار می رود تامین 

مالی به نحوی باشد که بخش های مولد بیشتر برخوردار شوند و در بین بخش های 
تولیدی هم فعالیت های دانش بنیان و اشتغالزا در اولویت قرار گیرند.

وزیر اقتصاد گفت: برای اینکه شعار حمایت از تولید محقق شود در وزارت اقتصاد 
از فروردین ماه سلسه جلساتی با حضور متخصصان حوزه بانکی کشور برگزار شد و 
به بسته راهبردهای بانک های دولتی رسیدیم و هدف این بسته  این بود که اولا با 
تکالیف قانونی بانک ها و مصوبات شورای پول و اعتبار سازگار باشد از سوی دیگر 
اولویت هایی را مشخص کند که پیروی از آنها محقق کننده برنامه هایی از جمله 
حمایت از تولیدکنندگان، مردم و مصرف کنندگان، تسهیلات ارزان قیمت، افزایش 

شفافیت و مکانیسم های خودتنظیمی باشد.
وی ادامه داد: امروز به صورت رسمی بسته سیاست ها و راهبردهای بانکی به تمام 
بانک های دولتی ابلاغ شد و از این پس اجرای این سند محور ارزشیابی بانک های 

دولتی است و گزارش های مربوطه طی دو یا سه ماه ارایه می شود و امیدواریم شبکه 
بانکی اهتمام جدی براجرای مصوبات این بسته داشته باشد و در هر فصل گزارش 

میزان پیشرفت این بسته را داشته باشیم.
این  بانک های دولتی اجرای جدی  امیدواری کرد که شبکه  خاندوزی اظهار 
مصوبات را در دستور کار قرار دهند و اولویت آنها حرکت در مسیر سیاست گذاری های 

بسته باشد.
وی تاکید کرد: مهمترین هدف وزارت اقتصاد این است که بخش مولد و دانش 
بنیان اقتصاد بیشترین استفاده را از اعتبارات بانکی داشته باشند و اعتبارات 

بانک ها به بخش های مولد و نیازمند هدایت شود.
1۰ فرمان مهم وزیر اقتصاد به بانک های دولتی

به گزارش ایرنا، دولت به عنوان بزرگترین سهامدار بانک های دولتی سیاست های 
کلان بخش بانکی را ابلاغ کرد. این سیاست ها در ۲۶ بند تنظیم شده که مهمترین 

آنها بدین شرح است:
۱. بانکهای دولتی ضمن ارائه برنامه عملیاتی خود جهت واگذاری، موظف شدند 
سهام غیر بانکی و املاک مازاد خود را بفروشند. هرگونه سرمایه گذاری در زمینه 

طلا، سکه، املاک و مستغلات توسط بانکها یا واحدهای تابعه ممنوع شد.
۲. بانک های دولتی بایستی شعب مازاد خود را جمع آوری کنند. این بانکها باید 
تا پایان سال ۳ درصد از شعب خود را کاهش دهند و تا پایان سال سوم باید حدود ۶ 

درصد از شعب خود را تعدیل کنند.
۳. بانک های دولتی طبق جدول ابلاغ شده موظف شدند تا پایان سال جاری 

بیش از ۲۰ درصد مبادلات ارزی خود را افزایش دهند
4. بانک های دولتی زیانده بایستی طبق سیاست گذاری جدید وزارت اقتصاد تا 

پایان سال ۱4۰۱ از زیان عملیاتی خارج
شده و  بانک های سودده با سود نهایتا ۲ درصدی نیز به میزان 4 درصد، سود 

خود را افزایش دهند
۵. بانک های دولتی باید فرایند اعطای وام های تا ۲۰۰  میلیون تومان را به صورت 

کامل غیرحضوری کنند.
برنامه عملیاتی ۳ ساله خود برای وصول  ارائه  بانکها مکلف شدند ضمن   .۶
مطالبات غیر جاری، حداکثر ۱۸ ماه پس از عدم بازپرداخت تسهیلات، اقدام 

قانونی برای وصول مطالبات را انجام دهد
۷. بانک ها موظف هستند در هر فصل اطلاعات بدهکاران بانکی بیش از ۱۰۰ 

میلیارد تومان را به همراه اطلاعات تکمیلی منتشر کنند.
به تسهیلات گیرندگان  را  بانک ها مکلف شدند تمام سود مازاد دریافتی   .۸

برگردانند
۹. اعطای هرگونه تسهیلات بدون لحاظ مراتب اعتبارسنجی ممنوع است

۱۰. استفاده از عقد مشارکت مدنی برای تسهیلات سرمایه در گردش و کلیه 
مواردی که امکان محاسبه سود و زیان واقعی موضوع مشارکت در آن امکان پذیر 

نیست، اکیداً ممنوع شد.

خاندوزی: اجرای بسته سیاستی ملاک ارزیابی بانک ها است

۱۰ فرمان مهم وزیر اقتصاد به بانک های دولتی

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱۳۹۸۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۵۳۸۷ شماره  رأی   -۱
۱۳۹۷۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۲۱ مربوط به تقاضای آقای علی هاشمی فرزند احمد 
درقسمتی از/ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۰۷/۸۰ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۲۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از عذری هندیانی مالک مشاعی )م 

الف۱۳۲۸۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۲۱ شماره  رأی   -۲
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۵۵۸ مربوط به تقاضای خانم زهری قویمی خجسته 
بنا شده به  از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث  فرزند نصراله درقسمتی 
مساحت۱۳۸/4۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷۵۳ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نرجس 

ومنصوره ومحمدرضا شهرت همگی ناظمی حسینی )م الف۱۳۲۸4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹4۰۰ شماره  رأی   -۳
فرزند  آقای حمید سلیمانی  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۱۵۸
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
بخش  قم  در  واقع  از۱۹۳4اصلی  فرعی   ۱۰۸ شماره  پلاک  مترمربع   ۵۲/۵۰
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسین 
سلیمانی طی سند قطعی شماره 4۶۷4۷ مورخ ۱4۰۰/۲/۱۵ دفترخانه ۵۱ قم 

)م الف۱۳۲۸۶(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۶4 شماره  رأی   -4
فرزند  خاوری  علیرضا  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۶۱۷
حسنعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰ مترمربع پلاک شماره۲ فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمدتقی فرجی صفحه 

4۵۰ دفتر 4۵۲)م الف۱۳۲۸۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۸۲ شماره  رأی   -۵
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۵۵۸ مربوط به تقاضای آقای محمد حسین کعبی پور 
فرزند مصطفی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۳۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۱۹۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از آفاق لسانی صفحه 

۱۲۵ دفتر ۵44)م الف۱۳۲۸۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۳۶ شماره  رأی   -۶
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱4۲۹ مربوط به تقاضای آقای رمضانعلی بیاتی فرزند 
محمدحسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۲۰۰/۰۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷4۲ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از زهرا و صغری 

وراضیه شهرت همگی حاجی علینقی)م الف۱۳۲۸۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۰۹ شماره  رأی   -۷
حسینی  اله  روح  سید  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۹۲۰
فرزند سید اسداله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 

مساحت ۶۶/۷۰ مترمربع پلاک شماره ۱ فرعی از ۱۸۳۶اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه 4۰۲ دفتر 

۵4۸)م الف۱۳۲۹۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۷۶۲۷ شماره  رأی   -۸
فرزند  کریمی  اقدس  خانم  تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۶۲۲
عبدالرضا درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۵/۱۲ مترمربع پلاک شماره ۲ فرعی از۲۳۰۲ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن خانلری صفحه 

۲۵4 دفتر ۳۷۷)م الف۱۳۳۱۱(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۲۸ شماره  رأی   -۹
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۳۸۰ مربوط به تقاضای آقای عبداله اسمی فرزند ابراهیم 
درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۶۷/۳۹ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹4۷/۱۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از وراث عباس بیگدلی فرزند 

زهرا بیگدلی صفحه ۲۸۷ دفتر۳۸۱)م الف۱۳۳۱۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۱۲ شماره  رأی   -۱۰
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۸۵ مربوط به تقاضای آقای جهانبخش اورجی فرزند 
شمس اله درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۷۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۱4۲/۳۶۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت 
ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از حسن برزو صفحه ۱۳۹ 

دفتر ۱4۰ )م الف۱۳۳۱۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۲۶ شماره  ۱۱-رأی 
فرزند  مختاری  داود  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۸۶۹
حسین درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۳۲مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک 
اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نجاتعلی یاری صفحه۵۳۳ 

دفتر ۳۶۳)م الف۱۳۳۱4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۱۰ شماره  رأی   -۱۲
۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۳۰۱ مربوط به تقاضای آقای ناصر گل محمدی شیرعلی 
بیک محله فرزند عیسی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا 
شده به مساحت ۷۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۷ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از نادعلی 

امیری صفحه ۳۰۲ دفتر ۳4۲)م الف۱۳۳۱۵(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۲۰ شماره  ۱۳-رأی 
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۳۶۶ مربوط به تقاضای آقای مهدی مولائی فرزند رضا 
در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۹۶/۷۷ 
مترمربع باستثناء ثمنیه اعیانی پلاک شماره فرعی از ۲۳۹۰ اصلی واقع درقم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از سعید رضا 

عزتی)م الف۱۳۳۱۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۳۲ شماره  رأی   -۱4
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۷۸ مربوط به تقاضای خانم مریم فرخ زاده فرد فرزند 
امید علی در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۳۰۶ اصلی واقع درقم بخش حوزه ثبت ملک 

اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از حسین زرین اقبال صفحه 
۱۹۶ دفتر ۸۸)م الف۱۳۳۱۹(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۲۲ شماره  رأی   -۱۵
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۲۹۰ مربوط به تقاضای آقای سیدعلی کمالی فرزند سید 
علیرضا در قسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت4۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۲۵۷۰/۱۲۲/۱۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه از اصغر امینی 

صفحه 4۰۲ دفتر ۵۵۷ )م الف۱۳۳۲۰(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۷۱ شماره  رأی   -۱۶
منصوری  اکبر  علی  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۷۳۳
فرزند مختارعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱4۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۷4۳ اصلی واقع در قم بخش حوزه 
ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی صفحه ۵۶۳ دفتر4۹۰ )م 

الف۱۳۳۲۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۶۱۸ شماره  رأی   -۱۷
فرزند  اصغری  حسین  آقای  تقاضای  به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۳۱۵۰
خلیل در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۵4 
مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۱۱۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره 
دو قم مالکیت متقاضی طی سند قطعی شماره۱۲۳۱۱۰ مورخ ۱4۰۰/۱۰/۱۲ 

دفترخانه ۲ قم )م الف۱۳۳۲۳(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹4۰4 شماره  رأی   -۱۸
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۷۸4 مربوط به تقاضای آقای بهروز احمدلو فرزند بهرام 
در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۱۱4 
مترمربع پلاک شماره ۱۳۸فرعی از۲۳۶۹ اصلی مبایعه نامه عادی و خریداری مع 

الواسطه از معصومه بیگدلی صفحه۳۱۸ دفتر۱۸۰)م الف۱۳۳۲4(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۶۷ شماره  رأی   -۱۹
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۵۲۶ مربوط به تقاضای آقای براتعلی صفری وحدت 
فرزند محمدعلی در قسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۱44 مترمربع پلاک شماره ۳4۰ فرعی از۲۱۳۹ اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از محمد 

حسین میرزائی وعلی حبیبی صفحه۳۷۵ دفتر۱۶۳ )م الف۱۳۳۲۵(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
ذینفع  اشخاص  چنانچه  تا  آگهی  روز  فاصله ۱۵  به  دونوبت  در  مراتب  مشاعی 
اعتراضی داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه 
پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع 
قضائی تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور 

سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: 1۴۰1/۰1/۲۷
نوبت دوم: 1۴۰1/۰۲/11
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

 هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی 
طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.

۱- رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۸۲۱ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱4۱۶مربوط به تقاضای 
آقای علی قرائی فرزند صفر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۲مترمربع پلاک شماره۳4۱ فرعی از۱۱۲۸۵ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از ورثه حبیب بیگدلی سند مالکیت صادره 

دردفتر ۳۱۸ صفحه۲۸۳ )م الف ۱۳۲۸۳(
تقاضای  به  پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۸مربوط  به  ۲- رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۰۰ مربوط 
فرعی  مترمربع پلاک شماره۲  به مساحت ۹۰/۳۰  باب ساختمان  فرزند عباس در ششدانگ یک  اصفهانی  آقای مجید 
الکترونیکی  مالکیت مشاعی صادره دردفتر  قم سند  اداره یک  ثبت ملک  قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  از۱۱۲۳۹ 
۱۳۹۹۲۰۳۳۱۰۰۰۱۰۲۰۰4۱ وبه موجب سند رسمی شماره ۳۳۱۱4 مورخ ۱۳۸۶/۰۶/۰۵ دفترخانه۲4 قم )م الف ۱۳۲۸۵(
۳-رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۲۰مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۷4مربوط به تقاضای آقای 
احمد یوسفی فرزند علی اکبر در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 4۳۷/۲۳مترمربع پلاک شماره ۱۰۹۶۱ اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم به موجب سند رسمی شماره ۲۲۳۹۸ مورخ ۹۹/۸/۳ دفتر۷۵ قم )م الف 

)۱۳۳۱۶
4- رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۰۵۸۰مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۶۰۳مربوط به تقاضای آقای 

مهدی وحیدی منفرد فرزند عباسعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۶۰۶/۳۷ مترمربع پلاک شماره ۱۱۲۱۲اصلی 
واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از حاجیه خانم سزاوار )م الف ۱۳۳۱۷(

۵- رای شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵۸۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۱۶مربوط به تقاضای آقای 
سید سعید فروغی قمی فرزند سید محمود در ششدانگ یک باب مغازه به مساحت ۱۳/4۵ مترمربع پلاک شماره۸۰فرعی 
از۱۰۶۵۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره دردفتر ۳۰۱ صفحه ۱۰۳ وبه 

موجب سند رسمی شماره ۸۵۶۵۹ مورخ ۱۳۷۹/۰۵/۱۳ دفترخانه ۱۵ قم)م الف ۱۳۳۲۱(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با 
توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته 
باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ 
و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آن را به 

این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و ابتکار(
نوبت اول: 1۴۰1/۰1/۲۷
نوبت دوم: 1۴۰1/۰۲/11
مهدی زارع شحنه-رییس ثبت اسنادمنطقه یک قم
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سردارآزمون: 

می توانیم لیگ قهرمانان را فتح کنیم
مهاجم ملی پوش ایرانی تیم بایر لورکوزن گفت: می توانیم سهمیه لیگ قهرمانان 
را بگیریم و سپس جام قهرمانی را فتح کنیم. این رویای ماست. سردار آزمون که به 
تازگی نخستین گل خود را در بوندس لیگا برای بایر لورکوزن به ثمر رسانده است 
در گفت و با نشریه کیکر اظهار کرد: وقتی به لورکوزن آمدم یک ماه مصدوم بودم و 
سپس به کرونا مبتلا شدم. پس از آن ۲ عفونت باکتریایی شدیدتر از کرونا برایم به 
وجود آمد. این اتفاقات کارم را بسیار سخت کرد. با این وجود به شرایط بازی رسیدم 
و برای تیم به میدان رفتم. آزمون گفت: درحال حاضر آماده هستم و تا بهترین 
شرایط بدنی خودم فاصله زیادی ندارم. وقتی گل زدم خوشحال بودم اما وقتی به 
این جا آمدم به این فکر نمی کردم که چه تعداد گل می زنم. به این جا آمدم تا پیروز 
شوم. این مهمترین چیز برای من است. اگر سخت کار کنی، گل هم خواهی زد. 
وی درباره اهداف خود با بایر لورکوزن در این فصل گفت: هنوز سه بازی مهم برای 
صعود به لیگ قهرمانان اروپا داریم. لیگ قهرمانان مسابقات متفاوتی است. اگر در 
آن جا اشتباه کنید شکست می خورید. این رقابت ها سطح بالایی دارد. می توانیم 
در این فصل سهمیه لیگ قهرمانان را به دست بیاوریم و سپس قهرمان شویم. این 
رویای ماست. این چیزی است که باشگاه برای آن تلاش می کند. می توانیم این 
کار را انجام دهیم. آزمون تاکید کرد: چرا که نه؟ می توانیم این کار را انجام دهیم. 
باید به خودمان ایمان داشته باشیم. با استعدادترین بازیکنان را در فوتبال آلمان 
داریم پس چرا نباید قادر باشیم لیگ قهرمانان را ببریم؟ بایر لورکوزن در حال حاضر 

با ۵۵ امتیاز در رده سوم لیگ فوتبال آلمان قرار دارد.

نایب قهرمانی فرنگی کاران قم در جام رمضان 
فرنگی کاران نونهال استان قم نایب قهرمان مسابقات کشوری کشتی فرنگی 

جام رمضان شدند. 
با  نونهالان استان قم در مسابقات کشوری جام رمضان  تیم کشتی فرنگی 
تصاحب ۹ مدال رنگارنگ با کسب ۱۹۹ امتیاز بعد از تهران نایب قهرمان شد و 
تیم های گلستان و لرستان به ترتیب سوم و چهارم شدند. این مسابقات با حضور 
تیم های تهران، توابع تهران، گلستان، البرز، لرستان، اصفهان، مرکزی و تیم 
منتخب استان قم و با حضور ۱۵۹ کشتی گیر و برگزاری ۲۶۰ مسابقه در ۷ دور 
به انجام رسید. در این مسابقات حسین قادری در وزن 4۱ کیلوگرم، امیر مهدی 
سعیدی نوا در وزن ۵۷ کیلوگرم و شاهین میکائیلی در وزن  ۷۵ کیلوگرم صاحب 
گردن آویز طلا شدند. همچنین ابوالفضل شیری در وزن 4۸ کیلوگرم، احسان 
سلمان پور در وزن  ۵۲ کیلوگرم ،رضا مرادی در وزن  ۸۵ کیلوگرم به مدال نقره 
دست یافتند. حسین یاوری در وزن ۳۸ کیلوگرم ،حمیدرضا اسکندری در وزن  ۳۵ 

کیلوگرم و علی بیگدلی در وزن  ۶۲ کیلوگرم نشان برنز کسب کردند.
 

طاها نعمتیان در آستانه جدایی از سن ایچ
ملی پوش قمی شاغل در لیگ برتر فوتسال کشور در آستانه جدایی از تیم سن ایچ 
ساوه می باشد.  طاها نعمتیان که طی چند فصل اخیر برای تیم فوتسال سن ایچ 
ساوه به میدان رفته، این فصل در آستانه جدایی از این تیم قرار گرفته است. 
نعمتیان طی مدت حضور در تیم ساوه ای نمایش خوبی از خود به نمایش گذاشته، 
به طوری که طی سال های اخیر همواره به اردوهای تیم ملی دعوت شده و در جام 
جهانی گذشته نیز حضور داشت. گفته می شود نعمتیان از چند تیم داخلی و یک 
تیم خارجی پیشنهاد دارد، حال باید منتظر بمانیم تا اینکه مشخص شود در نهایت 

تصمیم وی کدام یک از این تیم ها خواهد بود؟

ایمان / رضا ملکی
سرانجام پس از کش وقوسهای بسیار درانتخاب مدیر کل ورزش و جوانان استان 
قم سرهنگ سانی خانی از بدنه سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به این سمت 
برگزیده شد تادرآغاز راهی قرار گیرد که ورزش و ورزشکاران ولایت مطالبات جدی 

خود را از فرمانده جدیدشان داشته باشند.
آئین تکریم ومعارفه دکتر رسول منعم مدیرکل سابق ورزش و جوانان با جایگزینی 

مدیر جدید این دستگاه سرهنگ سانی خانی حاوی پیامهای جدیدی بود.

رسول منعم که با ورزش قم درپست معاونت درسالهای ۸۸ تا ۹۱ شروع وبا مدیر 
کلی 4۰ ماهه از سال ۹۷ کار خود رابه پایان رساند تمامی تلاش خود را مصروف 
حرکت روبه جلو ورزش قم نمود و میتوان گفت که اخلاق مداری ونگاه توسعه ای 
چیزی بود که در دستور کار وی درطول خدمات شایسته اش به ورزش قم نمود 

داشت.
درکارنامه  که  گرفت  رابدست  قم  ورزش  هدایت  سکان  درحالی  خانی  سانی 
فعالیت کاری وی معاونت ایمنی واقدامات تامینی سپاه وفرماندهی ناحیه بسیج 

امام رضا)ع(ومعاونت پشتیبانی سپاه قم انجام پذیرفته است ودرنگاه انتخاب وی از 
وزارت ورزش ومسئولان استان پذیرفتن هدایت ورزش استان دل شیر میخواست 
که حتما مسئولان این لیاقت وپختگی مدیریتی را دروجود وی دیده بودند.آئین 
تکریم با سخنان دکتر رسول منعم دربیان بخشی از فعالیتهای شایسته اداره کل 
ورزش و جوانان درطول 4۰ ماه خدمتش به ورزش ولایت انجام پذیرفت سپس 
احمدحاجی زاده معاونت سیاسی وامنیتی استانداری قم که خود از فوتبالیستهای 
شایسته مدیریت ورزش قم را سالهای گذشته در دست داشت با جملاتی شیوا که با 
تلنگر به مدیران در فرماندهی مسئولیت کاری خود که پاسخگوئی دردنیای اخرت 
را به همراه خواهد داشت توجه حاضران درمراسم رابه خود جلب نمود این نگاه 
شایسته اگر در دستور کار مدیران ما قرار گیرد که نگاه خداوند تبارک وتعالی همواره 
بدنبال ماست وهمه وقایع راثبت می نماید میتواند چراغ راهی باشد تا مسئولان 

بیشتر متوجه حرکتهای خود در خدمت به مردم باشند.
مسیر بعدی مراسم با سخنان دکتر شکوه فر معاونت مجلس وحقوقی وزارت و 
ورزش دنبال شد ایشان محبت را درنگاه مدیران وازه ای زیبا توصیف نمود وخطاب 
به ثانی خانی گفت مسلما بادلی مهربان ومحبت در صندلی داغ مدیریتی میتوان 
دلهای ورزشکاران رابدست آورد تا دراین رهگذر مسیرهای خوب و روبه رشد در 
ورزش معنای جدی به خود گیرد. پایان این مراسم باسخنان سرهنگ ثانی خانی 
همراه بود که دست وحدت ومودت ودوستی را از خانواده بزرگ ورزش قم طلب کرد 

تا بتواند همراه با آنان چرخهای ورزش قم رابه حرکت درآورد.
دادن هدایا از جانب مسئولان استانی وهیئتهای ورزشی به دکتر رسول منعم 
به جهت خدمت صادقانه به ورزش قم بیانگر این موضوع بود که برای وی پایان 
خدمتی دیگر در صندلی ریاست وشروعی جدید دربدنه ورزش کشور رقم خواهد 
خورد امید داریم خانواده بزرگ ورزش قم با تعامل ورویکردی منطقی درپی مطالبات 
حقه خود از فرمانده ورزش قم شهرشان باشند تادراین مسیر نگاه حمایتی ودرست 
سرهنگ ثانی خانی درحمایت همه جانبه از قهرمانان ملی ورزشکاران استان 
وهمچنین استفاده از تجارب گرانبهای کهن کسوتان ورزش قم که خود گنجینه 
های بزرگ اعتلای ورزش ولایت درگذشته بوده اند بتواند چرخهای زنگ زده ورزش 
مارا به جلو برده ودرایستگاه موفقیت روزهای خوبی را برای ورزش استانمان شاهد 

باشیم.

» سانی خانی« جانشین »منعم« شد؛

نگاهی به تودیع و معارفه مدیرکل ورزش وجوانان استان قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی 

آگهی ماده سه قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی و مشاعی

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات 
مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش 

کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند.
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۱۳مربوط  شماره  رای   -۱
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۷۲۸مربوط به تقاضای خانم صغرا ربیعی فرزند محمد 
نبی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۲۳۰ مترمربع پلاک شماره۹۹۳۸ 
مالکیت  ۱-سند  قم  یک  اداره  ملک  ثبت  حوزه  یک  بخش  قم  در  واقع  اصلی 
مورخ   ۷۷۹۷۲ شماره  رسمی  سند  موجب  وبه   ۵۶۶ صفحه   ۱۵ دردفتر  صادره 
۱۳۷۸/۱۰/۲۹ دفترخانه ۱۵ قم نسبت به ۲۰۰ مترمربع۲-مبایعه نامه عادی مع 
الواسطه از وراث احمد مظاهری احدی از ورثه علی مظاهری سند مالکیت صادره در 

دفتر۱۵صفحه ۵۶۶ نسبت به ۳۰ متر مربع)م الف ۱۳۳۲۸(
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۰۹۷مربوط  شماره  رای   -۲
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۵4مربوط به تقاضای آقای رضا رنجبر همت آبادی فرزند 
محمد درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۰۳/۱۰مترمربع پلاک شماره 
۱۰۳۶۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم ۱- مبایعه نامه 
عادی مع الواسطه از فاطمه ملاحسینی خریداری به موجب سند رسمی شماره 
به ۳سهم ۲- خریداری  ۶۸۱۷ مورخ ۱۳۹۳/۰4/۱۱ دفترخانه ۱۱۳ قم نسبت 
متقاضی به موجب سند رسمی شماره ۱۲۰۹۳4 مورخ ۱۳۹4/۱۲/۰۳ دفترخانه ۵ 

قم نسبت به ۱۰۰ سهم)م الف ۱۳۳۲۹(
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۷۳۵۵مربوط  شماره  رای   -۳
۱۳۹۸۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۶۳۲مربوط به تقاضای آقای محمدعلی رجبی ارهانی 
فرزند قشم علی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۸۰مترمربع پلاک 
شماره۱۰4۷۳ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند قطعی 

به شماره ۱۳۱۳۶۸ مورخ ۹۸/۰4/۰۳دفترخانه۵ قم )م الف ۱۳۳۳۲(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵۱۶ شماره  رای   -4
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۷۱۲مربوط به تقاضای آقای رضا کلهر فرزند فداحسین 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  سهم   ۲۲۹ از  مشاع  سهم   ۱4۲ در 
ششدانگ ۲۲۹ مترمربع پلاک شماره ۶۹۳۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت 
ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از عذرا کلهر از مالکیت فدا حسین 
کلهرو راضیه کلهر ومبایعه نامه عادی خریداری از طوبی کلهر از مالکیت راضیه کلهر 
ومبایعه نامه عادی خریداری از محمد کلهر از مالکیت راضیه کلهر طبق گواهی حصر 
وراثت ۱4۰۰۰۲۳۹۰۰۰۰4۳۹۰۸۳ مورخ ۱4۰۰/۰۲/۲۷ شعبه ۳۲ شورای حل 
اختلاف وحصر وراثت ۱4۰۰۰۲۳۹۰۰۰۶4۰۱۱۱ شعبه 4۰شورای حل اختلاف 

بانضمام سهم الارث متقاضی از مالکیت فداحسین وراضیه کلهر طبق اظهارنامه 
ثبتی شماره ۱۸۳۱۹ مورخ ۱۳۲۸/۱۲/۰۵ ثبت قم )م الف ۱۳۳۳۸(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۵۲۳ شماره  رای   -۵
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۷۱۳مربوط به تقاضای خانم زهرا کلهر فرزند فداحسین 
در ۸۷ سهم مشاع از ۲۲۹ سهم ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ششدانگ 
۲۲۹ مترمربع پلاک شماره ۶۹۳۶ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم مبایعه نامه عادی خریداری از بتول کلهر از مالکیت راضیه کلهر ومبایعه 
نامه عادی خریداری از معصومه کلهر از مالکیت فداحسین کلهروراضیه کلهر طبق 
گواهی حصر وراثت ۱4۰۰۰۲۳۹۰۰۰۰4۳۹۰۸۳ مورخ ۱4۰۰/۰۲/۲۷ شعبه ۳۲ 
شورای حل اختلاف وحصر وراثت ۱4۰۰۰۲۳۹۰۰۰۶4۰۱۱۱ شعبه 4۰شورای 
حل اختلاف بانضمام سهم الارث متقاضی از مالکیت فداحسین وراضیه کلهر طبق 

اظهارنامه ثبتی شماره ۱۸۳۱۹ مورخ ۱۳۲۸/۱۲/۰۵ ثبت قم )م الف ۱۳۳۳۹(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۶۱۶ شماره  رای   -۶
فرزند  پور  رحیم  اله  ولی  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۲۲مربوط 
محمدحسن درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱ مترمربع پلاک شماره 
۸ فرعی از ۱۱۵۷۸ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند 
مالکیت مشاعی صادره دردفتر ۳۸4 صفحه ۵۰۰ وبه موجب سند رسمی شماره 

۳۸۳۰ مورخ ۱۳۸۲/۰۷/۱۷ دفترخانه ۲۹ قم)م الف ۱۳۳4۰(
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۶4۷مربوط  شماره  رای   -۷
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۵۶۶مربوط به تقاضای آقای سعید معصومی فرزند علی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۵۵/۹۳مترمربع پلاک شماره۱۱۰۰۳ 
اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند رسمی شماره ۲4۲۰4 

مورخ ۱۳۹۸/۰۲/۱۷دفترخانه۳۹ قم )م الف ۱۳۳4۱(
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۰۸۰۰۱مربوط  شماره  رای   -۸
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۵۲4مربوط به تقاضای آقای سید حمید کاظمی فرزند 
سید کرامت اله درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۵/۲4مترمربع پلاک 
شماره 4فرعی از ۱۱۲۳۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم 
مبایعه نامه عادی خریداری مع الواسطه از زهرا محمدی صادره دردفتر ۸4۸ صفحه 

4۹۲ )م الف ۱۳۳4۲(
کلاسه  پرونده  به  ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۹۳۲مربوط  شماره  رای   -۹
فرزند  میرزاجانی  اکبر  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۳۹۷مربوط 
سلطانعلی در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۱۱۲/۲۵ مترمربع پلاک 
شماره 4 فرعی از ۱۰۳۷۹ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک 

قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۶۶ صفحه ۱۹۳ وبه موجب سند رسمی 
شماره ۸۲۵۲ مورخ ۱۳۹۷/۰۵/۰۶دفتر۱۰۲ قم )م الف ۱۳۳4۵(

کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۱۳۲4 شماره  رای   -۱۰
سجادی  محمد  سید  آقای  تقاضای  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲4۳مربوط 
مساحت  به  ساختمان  باب  یک  ششدانگ  در  ابوالحسن  فرزند  عطاآبادی 
۳۹۷/۵۰مترمربع پلاک شماره ۱۰۵۸۳اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک 
اداره یک قم سند مالکیت مشاعی صادره در دفتر ۲۸۵ صفحه ۲4۹ وبه موجب سند 

رسمی شماره ۵4۸۰۱مورخ ۱۳۶۸/۰۵/۳۰ دفتر۲۰ قم )م الف ۱۳۳4۷(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۳۱۵ شماره  رای   -۱۱
۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۱۲4۹مربوط به تقاضای خانم مریم معصومی فرزند علی 
در ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱/۷۵ مترمربع پلاک شماره ۳۳۶۲ 
فرعی از ۲۸۰ اصلی واقع در قم بخش یک حوزه ثبت ملک اداره یک قم سند مالکیت 
مشاعی صادره در دفتر الکترونیکی ۱4۰۰۲۰۳۳۰۰۰۱۰۱۸۵۰۱ به موجب سند 

۱۹۹۶۵۱مورخ ۱4۰۰/۷/۲۲ دفتر۳ قم )م الف ۱۳۳4۸(
کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۱۰۱۲۶۱۳ شماره  رای   -۱۲
ناصری مشگین  تقاضای خانم گرجی  به  ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۱۰۰۰۹۵۵مربوط 
فرزندعربعلی درششدانگ یک باب ساختمان به مساحت ۵۱/4۰ مترمربع پلاک 
قم بخش یک حوزه  در  واقع  اصلی  از ۱۱۲۸۵  فرعی  شماره ۲۰۲ و۲۰۳ و۲۰۵ 
ثبت ملک اداره یک قم مبایعه نامه عادی مع الواسطه از هادی بیگدلی خریداری 
به موجب اسناد مالکیت مشاعی صادره دردفتر ۳۱۵ صفحات ۳۱۰ و۳۱۵ و۳۱۹)م 

الف ۱۳۳4۹(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء 
موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین 
مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به 
اداره ثبت اسناد منطقه یک قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم 
اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم 
و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس 

قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: 1۴۰1/۰1/۲۷
نوبت دوم: 1۴۰1/۰۲/11
مهدی زارع شحنه - رییس ثبت اسناد منطقه یک قم

هیأت حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه دو قم تصرفات مالکانه مفروزی متقاضیان پرونده های 
تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در پرونده به شرح ذیل تأیید نموده اند:
۱- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹4۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۶۷۳ مربوط به تقاضای 
آقای حسن رضائی فرزند محرمعلی درقسمتی ازششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۸۰ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۱۷4۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی وخریداری مع الواسطه 

از ابراهیم حاج علینقی )م الف۱۳۳۲۶(
۲- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۰۶ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۸۰ مربوط به تقاضای 
آقای مهدی شعبانی فرزند عباس درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت۱۰۰مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۰۹۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 

از حسین صفری صفحه ۲۱۲ دفتر ۶)م الف۱۳۳۲۷(
۳- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۹۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۰۸۸ مربوط به تقاضای 
دولت جمهوری اسلامی ایران به نمایندگی وزارت دفاع با بهره برداری سپاه امام علی ابن ابیطالب درقسمتی از ششدانگ 
قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۸۳/۳۵ مترمربع پلاک شماره ۵۳ فرعی از۲۵۳۰اصلی واقع در قم بخش 
حوزه ثبت ملک اداره دو قم طبق استعلام از مالکین رسمی بنام جعفر واصغر کریمی وصورتجلسه مورخ ۱4۰۰/۶/۳۱)م 

الف۱۳۳۳۰(
4- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۶۷۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱4۸4 مربوط به تقاضای 
آقای حسین احمد پور فرزند علی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 4۷ مترمربع 
پلاک شماره فرعی از۲۱۸۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه 
از حسین رضویان ومصطفی وقدسی وفخری همگی رضویان واعظم میرشجاعی مقدم)به نسبت پسر ۲ سهم و دختر ۱ 

سهم()م الف۱۳۳۳۱(
۵- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۲۱۵ مربوط به پرونده کلاسه ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۳۸۲ مربوط به تقاضای 
خانم فاطمه وزینی مدبر فرزند قاسم درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت ۵۳/۸۵ 
مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۱4/۱4 اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت متقاضی طی سند 

قطعی صفحه ۵4۱ دفتر ۳۱۷)م الف۱۳۳۳۳(
۶- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۹۰4 مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۲۳44 مربوط به تقاضای 
آقای صمد ذوالفقاری مفید فرزند اسماعیل درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۲۷/۵۰ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۳۸۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 
خریداری مع الواسطه از محمد مرادی طی سند قطعی شماره ۹۰۹۸۸ مورخ ۱۳۷۲/۱۲/۱۶ دفترخانه ۳قم بمیزان ۱۰۰ 

سهم وخریداری مع الواسطه از شرکت تعاونی مسکن هنگ ژاندارمری بمیزان۲۷/۵ متر مربع)م الف۱۳۳۳4(
۷- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۰۲ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۷ مربوط به تقاضای 
خانم زهرا رمضانی فرزند عباسعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۰/۲۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۶۰۷/۸۰اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 4۱۰ دفتر ۵۹۵)م الف۱۳۳۳۵(
۸- رأی شماره ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۸۸۰۳ مربوط به پرونده کلاسه ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۰۳۶ مربوط به تقاضای 
آقای غلام عباس بزرگیان فرزند فغانعلی درقسمتی از سه دانگ مشاع از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به 
مساحت ۵۰/۲۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۶۰۷/۸۰ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مالکیت 

متقاضی طی سند قطعی صفحه 4۹ دفتر ۲۱۶ )م الف۱۳۳۳۶(
به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۳۳۶ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۶4 شماره  رأی   -۹
تقاضای آقای حسین عیسی بیگلو فرزند رحمت درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۵۵ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۹۵۰/۳4۸ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و 

خریداری مع الواسطه از علی نقی اقلیمی خرگوش صفحه 4۶۳ دفتر۱۵۰)م الف۱۳۳۳۷(
به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۸۷۰ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۸4 شماره  رأی   -۱۰
تقاضای آقای معراجعلی رجبلو فرزند محرابعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۶۰مترمربع پلاک شماره فرعی از۱۹۶۹ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی و خریداری 

مع الواسطه از ابوالفضل شاکری)۲سهم( وسکینه شاکری)۱سهم( )م الف۱۳۳4۳(
به  مربوط   ۱۳۹۹۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۱۱۵4 کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۵۷۹ شماره  ۱۱-رأی 
تقاضای خانم فاطمه حمزه زاده فرزند محمدعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۱۳۶/۰۷ مترمربع پلاک شماره فرعی از۲۵۶۶/۵۷4/۱۲۳۲ و۲۵۶۷ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم 

مبایعه نامه عادی و خریداری مع الواسطه از غلامعلی حسینی شهرنوی صفحه۵۷۷ دفتر ۲۱۸)م الف۱۳۳44(
به  مربوط   ۱4۰۰۱۱44۳۰۰۰۲۰۰۰۵4۵ کلاسه  پرونده  به  مربوط   ۱4۰۰۶۰۳۳۰۰۰۲۰۱۹۳۸۰ شماره  رأی   -۱۲
تقاضای آقای رضا علی رسته فرزند رجبعلی درقسمتی از ششدانگ قطعه زمین که در آن احداث بنا شده به مساحت 
۱۰۲/۷۲ مترمربع پلاک شماره فرعی از ۱۸۵۶/۱ اصلی واقع در قم بخش حوزه ثبت ملک اداره دو قم مبایعه نامه عادی 
و خریداری مع الواسطه از کبری موسوی حرمی برابر تقسیم نامه شماره ۲۸۲۷۶ مورخ ۱۳۳۷/۷/۲۰ دفترخانه ۳ قم)م 

الف۱۳۳4۶(
مورد تأیید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند مالکیت رسمی صادر گردد 
با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دونوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی 
داشته باشند ظرف مدت ۲ ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه ی دو قم تسلیم 
و رسید آن را اخذ و ظرف یکماه پس از تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی 
تقدیم و گواهی آن را به این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند براساس قانون مذکور مانع از مراجعه 

متضرر به دادگاه نخواهد بود. 
)ایمان و جهان صنعت(
نوبت اول: 1۴۰1/۰1/۲۷
نوبت دوم: 1۴۰1/۰۲/11
عباس پورحسنی حجت آبادی - رئیس ثبت اسناد منطقه دو قم

آگهی مزایده اتومبیل
آگهی مزایده یک دستگاه خودوری سواری پراید تیپ جی تی ایکس 
کلاسه  پرونده  به  مربوط  ایران ۱۶  ص ۱4  انتظامی ۲۱4  شماره  به  آی 

۱4۰۱۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۰۷۰
کلاسه۱4۰۱۰4۰۳۰۰۱۱۰۰۰۰۷۰)با  اجرایی  پرونده  بموجب 
وعلیه:آقای  جاوید  فائزه  له:خانم  بایگانی۱4۰۱۰۰۰۷۸(،  شماره 
سند:۱۲۸۱،تاریخ  ازدواج:شماره  سند  لر،مستند  کوسه  حسینی  احمد 
سند:۱۳۹4/۱۱/۱۲،دفترخانه صادر کننده:دفترخانه ازدواج شماره4۸ 
قم،یک دستگاه خودوری سواری پراید به شماره انتظامی ۲۱4 ص ۱4 ایران 
۱۶ با مشخصات ذیل واقع در پارکینگ بهران)جاده قدیم قم-کاشان(،متعلق 
به آقای احمد حسینی کوسه لر بازداشت گردیده و از طریق مزایده به فروش 

می رسد:
مشخصات فنی خودرو براساس گزارش کارشناس رسمی دادگستری:

۱۳۸۵-شماره  مشکی-مدل  آی-رنگ  ایکس  تی  سواری-پراید-جی 
شاسی:۱4۱۲۲۸4۷۳۱۳۰۳S شماره موتور:۰۱۳۸4۷۵4 

توضیحات مورد مزایده توسط کارشناس رسمی دادگستری:
از سواری پراید با مشخصات فوق درپارکینگ بهران واقع درجاده قدیم 
کاشان بازدید به عمل آمد که خودرو به صورت دستی گاز سوز)ال پی جی(
چپ  سمت  جلو  میباشد.سپر  خاموش  خودرو  است،موتور  شده  تبدیل 
شکستگی دارد ونیاز به تعویض سپر می باشد.پایه ی چراغ های جلو وجلو 

پنجره شکسته است که با سیم اتصال داده شده.
لاستیک های جلو دارای آج مناسب حدود ۸۰% می باشد.لاستیک عقب 
راست حدود 4۵% آج دارد.لاستیک عقب چپ کاملا صاف بوده ونیاز به 

تعویض دارد.روکش صندلی مستعمل ونیاز به تعویض دارد.
بدنه دو رنگ می باشد.بدنه دارای خوردگی وخط و خش زیاد می باشد.

وضعیت داخل اتاق بسیار نامناسب وکثیف می باشد.
شماره  به  ثالث  شخص  نامه  بیمه  دارای  فوق  خودروی 
تاریخ  تا  که  بوده  آسیا  بیمه  شرکت  نزد   ۳۱۵۲۰۳۶/۰۰/۰۰۲۳۱۵

۱4۰۱/۰۷/۰۹ دارای اعتبار است.
کارشناس رسمی دادگستری آقای ستار طاهری شایسته خودروی مذکور 
را به مبلغ۵4۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )پانصد وچهل میلیون ریال( ارزیابی نموده 

است.
الی ۱۲ ظهر روز چهارشنبه  از ساعت ۹ صبح  مزایده خودروی مذکور 
درخیابان  واقع  قم  رسمی  اسناد  اجرای  اداره  ۱4۰۱/۰۲/۲۸در 
ساحلی)لواسانی(نبش کوچه ۷-طبقه فوقانی اداره ثبت اسناد و املاک 

بخش یک قم- اداره اجرای اسناد رسمی قم انجام می شود.
مزایده خودرو مذکور از مبلغ پایه ۵4۰/۰۰۰/۰۰۰ریال )پانصد وچهل 
میلیون ریال( شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی فروخته خواهد شد. 
شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد از مبلغ کارشناسی به حساب 
سپرده ثبت به شماره شبا IR ۹۸۰۱۰۰۰۰4۰۷۶۰۱۳۲۰۷۸۹۵۶۹۳ با 
شناسه واریز ۹۶۵۱۰۸۵۷۶۱۰۰۰۰۰۰۰۲۱۷۱۳۲۳۵۱۲۰۰۶ می باشد 
و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده الزامی است و برنده 
مزایده مکلف است مابه التفاوت مبلغ فروش را ظرف مدت ۵ روز از تاریخ 
برگزاری مزایده به حساب صندوق ثبت به شماره حساب شبای مذکور تودیع 
نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر، مانده فروش را به حساب سپرده 
ثبت واریز نکند، مبلغ مذکور قابل استرداد نمی باشد و به حساب خزانه واریز 
خواهد شد.ودر این صورت عملیات فروش از درجه اعتبار ساقط و مزایده 
عوارض  و  مالیات  از  اعم  خودرو  های  بدهی  ضمن  گردد.در  می  تجدید 
شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی آن معلوم شده یا 
واریز  بر  توافق  بود. در صورت  برنده مزایده خواهد  به عهده  باشد  نشده 
غیرنقدی با بستانکار و نسبت به مازاد با بدهکار براساس توافق کتبی اقدام 
خواهد شد. حقوق دولتی وحق مزایده طبق مقررات وصول خواهد شد.لازم 
به ذکر است که فیش واریزی می بایست بنام شرکت کننده درمزایده باشد. 

)م الف ۱۵۲۱۵(
رئیس اداره اجرای اسناد رسمی قم
مهدی روز خوش
تاریخ انتشار الکترونیک آگهی مزایده: 1۴۰1/۰۲/11
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رئیس بنیاد امید ایرانیان در یادداشتی تاکید کرد که راه عبور از مشکلات، از مسیر گفت و گوی ملی در سطوح 
مختلف می گذرد. 

در بخش هایی از یادداشت محمد رضا عارف می  خوانیم: در حالی به استقبال  روز معلم و روز  کارگر می 
رویم که معلمان و کارگران عزیز  کشورمان، با مشکلات  فراوانی دست و پنجه نرم می کنند. مشکلاتی که در 
نتیجه ضعف مدیریت است. در دهه پنجم از نظام و ساختاری بر آمده از انقلاب شکوهمند اسلامی که در 
آن معلمان و کارگران، نقشی بنیادین داشتند، قرار داریم. اکثر تحلیل گران ، پیروزی این انقلاب را مرهون 
پیوستن دو قشر کارگر و معلم می دانند اما اکنون وضعیت زندگی و معیشت  آنها با مشکلات عدیده ای 

مواجه است.

باید به این پرسش مهم پاسخ داد که طی تقریبا  دو دهه گذشته چه سیاست هایی اعمال شده است که کارگران 
و معلمان به عنوان دو بازوی قوی انقلاب اسلامی، در این وضعیت قرار گرفته اند؟

باید پرسید که چه اصراری بر استمرار  بیراهه رویه های خسارت بار است؟
چرا به هشدار و انذارهای نخبگانِ جامعه و دانشگاهیان در سطوح مختلف بی توجهی می شود؟

مصلحت امروز ملت ، کشور و نظام ما، در یک راستا و آن هم اتحاد و اجماع بر پیشرفت کشور و رهایی از مصائب، 
مشکلات و بحران های محتمل است. بدیهی است که  وصول به این مهم ، نیازمند مشارکت همه ایرانیان و 

بهره گیری از اصول حکمرانی خوب و دستاوردهای بشری است.
ضمن تبریک روز های کارگر و معلم به این دو قشر پیشتاز در مسیر پیشرفت  و اعتلای ایران عزیز، و گرامی 

داشت یاد و خاطره شهید بزرگوار استاد مرتضی مطهری  ،از مسئولین می خواهم از ملت  عذرخواهی کرده و 
مسیر درست در پیش بگیرند.

امیدوارم که نظام تدبیر  ما، به درک درستی از اوضاع دست یابد ، که مقدمه درمان، تشخیص  درست درد و مبانی 
شکل گیری درد است. چه بسا که تجویزهای نادرست در پیشروی مشکلات  و از دست رفتن  فرصت  طلایی 
درمان، سهمی اساسی دارند. همچنان معتقدم که راه عبور از مشکلات، از مسیر گفت و گوی ملی در سطوح 

مختلف می گذرد.
امیدوارم با برافروختن  شمع گفت و گو در محفل بزرگ ملت-کشور بزرگ ایران ، مصالح ملی بعنوان کانون  

سیاست ورزی و خط و مشی همگان قرار گیرد.

عارف با انتقاد از وضعیت کارگران و معلمان؛

مصالح ملی باید کانون سیاست ورزی باشد

عدنان طباطبائی: 

عربستان با چالش بزرگی برای علنی تر کردن گفت وگوها با ایران مواجه است
موسس و مدیر مرکز »تحقیقات کاربردی در مشارکت با شرق« در 
آلمان گفت: طبیعی است که بحث یمن برای عربستان از مهم ترین و 
حساس ترین موضوعات است و انتظارهای زیادی هم نسبت به ایران 
وجود دارد که تاثیری بر عملکرد و سیاست های انصارالله بگذارد و 
طبیعتا اگر ایران بتواند نقشی را در تداوم آتش بس ایفا کند و عربستان 
ببیند ایران نقش سازنده دارد می تواند به پیشبرد گفت وگوها کمک 

کند. 
عدنان طباطبائی در گفت وگو با ایلنا، در پاسخ به این سوال که دور 
پنجم گفت وگوهای ایران و عربستان پس از وقفه ای نسبتا طولانی، 
برگزار شد و این بار برخلاف دورهای پیشین شاهد هستیم که رسانه 
نزدیک به شورای عالی امنیت ملی و بغداد به عنوان تسهیل گر و 
میزبان، فضای گفت وگو را مثبت ارزیابی کرده اند، این در حالی است 
که ریاض همچنان از اظهارنظر صریح خودداری می کند، شما این 
دور را با توجه به اخبار چگونه ارزیابی می کنید، دستاورد این چند دور 
مذاکره چیست، گفت: این دور از مذاکرات میان ایران و عربستان قرار 
بود حدودا ۵ هفته پیش در بغداد برگزار شود که ایران آن را به تاخیر 
انداخت. در نتیجه باید در حال حاضر از این موضوع خرسند باشیم 
که این تاخیر بیش از این طول نکشید و دو کشور توانستند دوباره در 
بغداد به هم بپیوندند و در خصوص مسائل مرتبط با امنیت منطقه ای 
به گفت وگو بپردازند. در همین راستا ما باید اهمیت این مساله را در 
نظر بگیریم که عراق به عنوان یک میزبان دائم شناخته شده و هر 
دو کشور این نقش را به این کشور داده اند و البته در کشور خودش 

چالش های عظیم تشکیل دولت جدید را دارد و این خودش یک نکته 
قابل توجهی است که این نقش را عراق می تواند ایفا کند.

وی ادامه داد: دستاورد اصلی این مذاکرات این است که هر دو 
کشور اجازه ندادند گفت وگوهای میان شان با تاخیر زیادی مواجه 
شود و هر دو برای تداوم آن تمایل نشان می دهند هرچند بسیاری از 
سوالات مهم منطقه از جمله موضوع برجام و تاثیر جنگ روسیه و و 
اوکراین بر خاورمیانه و منطقه خلیج فارس هنوز بی پاسخ مانده اند. به 
این دلیل که ایران دور جدید مذاکرات را به تعویق انداخته بود، طبیعی 
و مثبت است که هم رسانه مرتبط با شورای عالی امنیت ملی و هم 
کانال های رسمی تر در ایران در مقایسه با عربستان در خصوص این 
گفت وگوها گزارش می نویسند که نشان می دهد تمایل ایران برای 

علنی کردن این گفت وگوها بیشتر است.
وی افزود: معتقدم طبیعی است که ایران خودش را در جایگاهی 
نشان  کشور  از  خارج  و  داخل  در  می تواند  راحت تر  که  می بیند 
دهد که در حال مذاکره با عربستان است. نباید از سکوت و عدم 
اظهارنظر عربستان تعحب کنیم چرا که در داخل کشور با چالش های 

سنگین تری برای بیان این موضوع روبرو است. 
چرا  که  سوال  این  به  پاسخ  در  خاورمیانه  مسائل  تحلیل گر  این 
رسانه های عربی وانمود می کنند، ایران به این مذاکرات مشتاق تر 
عربستان  با  مقایسه  در  ایران  می کنم  فکر  هم  من  گفت:  است، 
مشتاق تر است! و این به احساس ایران در منطقه خلیج فارس و 
اینکه ایران خودش را قدرتمندتر می داند و در واقع با اعتماد به نفس 

بیشتری وارد این گفت وگو می شود، مربوط است؛ با وجود اینکه شاید 
اتفاقا این احساس اعتماد به نفس نسبت به عربستان هم منشأ منفی 
دارد که احساس می کند در جایگاه قوی تری نسبت به عربستان قرار 
دارد. چنین نگاهی ممکن است در طرف عربستان احساس شود و 

طبیعتا استقبال نشود.
وی ادامه داد: بنابراین برای عربستان اشتیاق ممکن است کمتر 
باشد اما نه تاحدی کمتر که نخواهند به این گفت وگوها ادامه دهند 
و عبارت گفت وگو برای گفت وگو عبارت کاملا قابل درکی است که 
احساس کند فعلا مذاکره کنیم تا ببینیم در نهایت چه خروجی خواهد 
داشت. این خودش یک امر کاملا قابل توجیهی در نگاه عربستان 
است. من فکر می کنم عربستان هم اگر در این گفت وگوها هدفی 
را در نظر نمی گرفت قاعدتا با انگیزه حضور پیدا نمی کرد. بنابراین 
ممکن است ریاض در ظاهر اشتیاق کمتری نشان دهد ولی در عمل 
می بینیم این کشور نه تنها نقش عراق را برای میزبانی پررنگ تر کرده 

بلکه خودش هم تمایل به حضور دارد.   
در  که  وقفه ای  به  توجه  با  که  سوال  این  به  پاسخ  در  طباطبائی 
مذاکرات وین اتفاق افتاده و افق مبهم این مذاکرات، آیا گفت وگو با 
تهران برای ریاض ارزش کمتری پیدا کرده است، تا چه میزان نگاه 
عربستان به واشنگتن برای پرداختن جدی تر به این گفت وگوها است، 
گفت: طبیعی است که وقفه ایجاد شده در مذاکرات وین کار دو کشور 
ایران و عربستان را آسان تر نمی کند. در گفت وگوهای زیادی که با 
کارشناسان عربستانی داشتم احساس می کردم که برای آن ها روشن 

شدن تکلیف شان با ایران بسیار به این بستگی دارد که مشخص شود 
مذاکرات وین بالاخره به کجا خواهد رسید. تا جایی که من اطلاع دارم 
در خود حاکمیت عربستان احیا شدن برجام را یک فرض مطمئن 
می دانند به این معنا که بالاخره ایران، ایرانی با برجام احیای شده 
خواهد بود و با کشوری روبرو خواهند بود که به زودی بار سنگین 
تحریم های بین المللی از روی دوشش برداشته خواهد شد و این هم 
تمایلی را ایجاد می کند که عربستان بخواهد گفت وگوهای عمیق تری 

را با ایران جلو ببرد.
وی ادامه داد: احساس من نیز این است که نگاه عربستان به دولت 
آقای بایدن منفی است. در خود عربستان دل زدگی از سیاست آمریکا 
وجود دارد و همین مساله باعث شده این کشور در سال های اخیر نگاه 
بیشتری به سمت چین و روسیه داشته باشد و نیاز پیدا کند که با ایران 

به عنوان یک ابرقدرت منطقه ای گفت وگو کند.
این تحلیل گر مسائل غرب آسیا در خصوص تاثیر آتش بس در یمن 
بر گفت وگوهای ایران و عربستان گفت: طبیعی است که بحث یمن 
برای عربستان مهمترین و حساس ترین موضوع است و انتظارهای 
زیادی هم نسبت به ایران وجود داشته باشد که تاثیری بر عملکرد و 
سیاست های انصارالله بگذارد و طبیعتا اگر ایران بتواند نقشی را در 
تداوم آتش بس ایفا کند و عربستان ببیند ایران نقش سازنده دارد، 

می تواند به پیشبرد گفت وگوها کمک کند.  
 این کارشناس روابط بین الملل همچنین در پاسخ به این سوال که 
افق انتقال این گفت وگوها به سطح سیاسی و دیپلماتیک را چگونه 

گفت وگوها  این  ادامه  با  که  ندارم  شکی  گفت:  می کنید،  ارزیابی 
سریع تر به این سمت برویم که این گفت وگوها به سطح علنی تر و 
سیاسی جلو برود. معتقدم کار درست و معقولی است که نخست 
دستگاه های امنیتی این دو کشور با هم صحبت می کنند پیش از 
اینکه گفت وگوها به سطح سیاسی راه پیدا کند. با هر دیداری که به 
پیش می رود احتمال اینکه وزرای خارجه یا دیگر مسئولان ارشد دو 
کشور در گفت وگوهای سیاسی و علنی تر با هم شرکت کنند، افزایش 
پیدا می کند. به همین دلیل هر چقدر هم که نتایج این دور بصوت 
ملموس واضح نشده باشد اینکه این گفت وگوها دیگر دور پنجم را 
هم گذرانده و نظر بر این است که ادامه پیدا کند طبیعتا راهش به از 

سرگیری روابط دیپلماتیک ختم خواهد شد. 

یک کارشناس مسایل بین الملل گفت: معتقدم آنچه در پرونده هسته ای و مذاکرات وین امروز شاهد 
هستیم، انعکاس و بازتاب نمایش قدرت آمریکا در مساله اوکراین است. 

مهدی مطهرنیا در گفت وگو با ایسنا با اشاره به تاخیر در مذاکرات وین با بیان اینکه برای بررسی 
شرایط فعلی مهم است بدانیم که مساله ایران و آمریکا، موضوع هسته ای نیست بلکه به نوعی تزاحم 
و و تلاقی ایران و آمریکا در جهت گیری های گفتمانی در نظام بین الملل و عرصه منطقه ای است 
افزود: به بیان دیگر ایران و آمریکا پرچم داری دو گفتمان مختلف را بر عهده گرفتند که بر اساس 
بافت گفتمانی حاکم بر نظام های حکومتی در تهران و واشنگتن در جهت گیری های کلام محورانه 

قابل ارزیابی است.
وی ادامه داد: چه ایران و چه آمریکا اکنون حیثیت خود را در قالب این سلسه تقابل به نمایش می گذارند 
و اینها زمینه ساز ساختارهای سخت و جهت گیری های ناشی از آن است، از این رو عاملیت های درونی 
این ساختارها در ایران و آمریکا سمت و سویی یافته اند که این تقابل میان آنها یک امر حیثیتی و پرستیژی 
و در همان حال معرفی هویت این نظام های سیاسی از این زاویه است و هر نوع عقب نشینی از سوی 

پایتخت های دو کشور به نوعی ایجاد بحران هویتی برای آنها می کند.
این استاد دانشگاه خاطرنشان کرد، پس نمی توانیم مشکل به وجود آمده در روند مذاکرات وین را صرفا 
در قالب مساله هسته ای و برجام تعریف کنیم. موضوعات دیگر میان ایران و آمریکا بر این مساله تاثیر دارد 
همان طور که مساله هسته ای و نتایج حاصل از مذاکرات وین بر موضوعات غیرهسته ای تاثیر می گذارد و 

هر نوع عقب نشینی در یک پرونده، آغازی بر عقب نشینی در پرونده های دیگر می تواند باشد.
 مطهرنیا درباره تاثیر تاخیر در مذاکرات تحولات فعلی در سطح منطقه و بین الملل گفت: تا زمانی که جبر ناشی از رو در رویی میان ایران و آمریکا چیرگی خود را به 
نمایش نگذازد، این تاخیر ادامه دارد. به بیان دیگر هر دو طرف تلاش می کنند تا آخرین مرحله در نبرد قدرت دیگری را مجبور به پذیرش شروط دیکته شده خود کند و از 
این جهت اینجاست که مقوله قدرت تعیین کننده می شود، اینکه هر کدام از پایتخت ها دارای چه برگ های قدرتی برای تضمین توان خود برای گرفتن امتیاز از دیگری 

باشند، مساله تعیین کننده ای است.
این کارشناس مسایل بین الملل تصریح کرد: آمریکا یک ابرقدرت جهانی است و اکنون مانور قدرت بدون سرنشین خود را در اوکراین هم به نمایش می گذارد و از این 
قبل بسیار جایگاهش در سطح ملی و بین المللی به نظر ارتقا یافته است. معتقدم آنچه در پرونده هسته ای ایران انعکاس یافته است، بازتاب نمایش قدرت آمریکا در بحث 

اوکراین است. 
ابتدای شروع درگیری میان روسیه و اوکراین برخی معتقد بودند می تواند بر روند مذاکرات هسته ای و دست یافتن به نتیجه هر چه سریع تر اثر بگذارد اما با طولانی 
شدن این روند به نظر شرایط به ضرر مذاکرات و برجام در حال شکل گیری است. این استاد دانشگاه تاکید کرد: در عین حال معتقدم تاخیر در روند مذاکرات وین، به نفع 

دولت های حاکم در دو سوی موضوع نیست و البته این بیشتر به ضرر ملت ایران است، چون هزینه های این مساله را در هر حال مردم می پردازند.

مطهرنیا کارشناس مسایل بین الملل مطرح کرد؛

"اوکراین"؛ عامل موثر بر تاخیر در مذاکرات وین
محمدباقر قالیباف روزشنبه پیش از آغاز جلسه علنی مجلس، در جلسه ای غیررسمی نکاتی را درباره سفر 

چند تن از اعضای خانواده اش به ترکیه مطرح کرد. 
، بر اساس روایت هایی که از این جلسه مطرح شد، محور صحبت های رئیس مجلس شورای اسلامی به 

شرح زیر بوده است:
_ اول خوب است شما بدانید که وقتی بحث سفر مطرح شد من مخالف بودم و گفتم صلاح نیست ولی وقتی 
در نهایت تصمیم گرفتند این سفر را بروند، طبیعی بود که مادر هم باید برای مراقبت از دختر باردار همراه 
آنها می رفت. _ برای خرید هم  داستان سرایی ها کردند که  اینقدر جنس زیاد خرید کردند که باعث درگیری 
پای کانتر فرودگاه شده  و تهمت زدند و برای تخریب هشتک سازی کردند تا احساسات مردم را جریحه دار 
کند، در حالیکه همه اینها دروغ بود. _خیلی ها به من گفتند  این سفر اتفاق ویژه ای نیست و سوءاستفاده ای 
هم از بیت المال صورت نگرفته است و سفری شخصی بوده است کاملا هم عادی و بدون تشریفات  بوده و 
حتی از پروتکل ها هم استفاده نشده است مگر شما از موقعیت خودت استفاده کردی، مکر با پاس سیاسی 
رفتند، مثل همه شهروندان دیگر یک سفر عادی رفتند لذا موضع گیری لازم نیست ولی حرف من این بود که  
همین حد هم پذیرفتنی نیست برای همین هم به آنها گفتم که از مردم عذرخواهی کنید و در همان ساعات 
اولیه، یعنی همان سحر همان روز،  قبل از اینکه کسی بخواهد مطالبه ای مطرح کند،  عذرخواهی هم انجام 
شد. این کاری بود که کمتر کسی انجام می دهد. _اما عده ای بدنبال پروژه سازی از این خطا بودند تا بتوانند 
اهداف سیاسی را دنبال کنند لذا تخریب ها را ادامه دادند.  اطلاعات آشکار و پنهان جای تردید نمی گذارد 

که این یک پروژه برای تخریب سیاسی بوده است. واقعا خصوصی ترین مسائل زندگی خانوادگی ما را که نزدیک ترین افراد به ما از آن خبر نداشتند را چگونه خبر دار شدند. 
اطلاعات محرمانه چگونه در زمان اندک در اختیار آن ها قرار داده شده است. یک زمان گفتن دلیل سفر خرید بوده است بعد که دیدند این مساله اینقدر بزرگ نبود که بتواند 

چنان موج شود که ما را به انفعال بکشاند، گفتند دلیل سفر خرید ملک بوده و حتی برای آن جعل سند کردند.
_ بالاخره مجلس در این دو سال کارهای بزرگی انجام داده است تلاش زیادی می کنند که عنوان مجلس انقلابی را تخریب کنند.  این تخریب ها هزینه ایستادن در جهت 

خواست مردم است. هرگاه کاری برای مردم انجام دادیم و سمت مردم ایستادیم، پروژه سازان دست به کار شدند.
_شما از ابتدا نگاه کنید از روزی که آقا مجلس را انقلابی خواندند، در داخل و خارج شروع کردند به تخریب مجلس.  هدف این است که انقلابی بودن مجلس را تحت الشعاع 

قرار دهند. این مورد آخر هم در همان راستا است. فقط این بار وارد حریم خصوصی شدند. نشان می دهد که دیگر هیچ حد و مرزی را قائل نخواهند بود.
_ البته این روزها دستگاه های امنیتی اقدامات خوبی را برای روشن شدن ابعاد ماجرا انجام دادند و من هم برای حفظ شان و جایگاه مجلس تا آخر مساله را پیگیری خواهم 
کرد.   _ نکته آخر این که این اولین بار نیست که من را تخریب می کنند، آخرین بار هم نخواهد بود. همانطور که این مجلس را هم از ابتدا تا امروز تخریب کردند و باز هم تخریب 
خواهند کرد آنچه باید برای ما مهم باشد، این است که نگذاریم این حاشیه ها ما را از کار برای مردم بازدارد. ما بعنوان مجلس انقلابی باید با حفظ روحیه جهادی و انقلابی، 

کار مردم را در اولیت قرار دهیم و مخصوصا برای حل مشکلات معیشتی آنها شبانه روز تلاش کنیم.

در جلسه غیررسمی مجلس مطرح شد؛

توضیحات قالیباف به نمایندگان درباره سفر خانواده اش به ترکیه

سید مصطفی هاشمی طبا  گفت :محاکمه روا یا ناروای مقامات پیشین، گره گشای چالش های متعدد اقتصادی 
و سیاسی کشور نخواهد شد. در چنین محاکمات فرضی، باید تمام مقامات متخلف کنونی و 4۰ سال گذشته، 

روی صندلی اتهام بنشینند.
بدون این که نیاز باشد به آمارگرانی و تورم رجوع کرد، قابل لمس است که طی سال های طولانی، آمار و 
شاخص های حوزه های اقتصادی، اغلب یا منفی بوده اند یا رشد اندکی داشته اند و میانگین آن ها، ناامید کننده 

بوده است.
وضعیت در سایر حوزه ها نیز بهتر از بخش اقتصادی نیست. بااین وجود، ابراهیم رئیسی که کارنامه غیرقابل دفاع و 
ناکارآمدی وزرا و مدیرانش حتی صدای مدافعان اصولگرایش را درآورده، بحث ضرورت حذف »بانیان وضع موجود« 
را پیش کشیده و بارها تکرار کرده است و سایر مقامات دولت او نیز کلامی یا عملی، از این نسخه پیچی، پیروی 
می کنند. بارزترین نمونه این رویکرد نیز عملکرد عبدالملکی، وزیر کار است که از »برکناری ۱۰۰۰ مدیر ناکارآمد« 
خبر داد و حیرت افکار عمومی را برانگیخت و نکته قابل تأمل آنکه وی در حالی برای پاسخگویی به عملکردش 
به مجلس، فراخوانده شده که در »سؤال« نمایندگان از وی آمده است: »در انتصاب مدیران و معاونین و اعضای 
هیئت مدیره ملاک تجربه و تخصص و توانمندی علمی و اجرایی نبوده بلکه ملاک همشهری گری دیدگاه گروهی، 
و سیاسی و رفیق بودن یا رفیق نبودن و تقسیم پست ها و مسئولیت ها بین نزدیکان بدون لحاظ نمودن سرنوشت و 
آینده مجموعه های تحت پوشش )تقسیم مسئولیت ها و پست ها به مانند گوشت قربانی«. هم زمان، سلیمی عضو 
هیأت رئیسه مجلس از »تفهیم اتهام« معاون اول و چهار وزیر دولت روحانی بابت عملکردشان و »انداختن آتش 
تورم در انبار اقتصاد ایران« خبر داد که البته خیلی زود از سوی دادستان کل کشور تکذیب شد اما این جعل خبر، 

گوشه ای از اهداف و ذهنیات تندروها را علنی کرد.
علت این فرافکنی ها چیست؟ چنین رویکردهایی چقدر می تواند به بهبود و وخامت وضعیت بحرانی 

کشور، به ویژه در حوزه اقتصاد و ثبات سیاسی و انسجام ملی کمک کند؟
سید مصطفی هاشمی طبا که در دولت های محمدجواد باهنر و میرحسین موسوی وزیر صنایع، و در دولت دوم 
هاشمی رفسنجانی و دولت اول سید محمد خاتمی )از سال ۱۳۷۲ تا ۱۳۸۰( معاون رئیس جمهور و رئیس سازمان 
تربیت بدنی بوده، با کوله باری از تجربه و شناخت فضای سیاسی و اجرایی کشور، بر این باور است که باید ابتدا به 
تعریف درستی از »وضع موجود« رسید و نباید درباره آن کلی گویی کرد. او می گوید که تمامی مسئولان 4۰ سال 

گذشته از بانیان وضع موجود هستند و در ایجاد وضعیت فعلی، مسئولیت دارند.
هاشمی طبا، تأکید دارد، نمی توان با استتار زیر پوشش شناسایی بانیان وضع موجود، از خود، سلب مسئولیت 

کرد و توپ تمام قصور و تقصیرها را به زمین رقبا انداخت. به وجود آمدن شرایط حال حاضر هستند.
گفت وگوی خبرآنلاین با سید مصطفی هاشمی طبا را بخوانید:

بخشی از بانیان وضع موجود در مجمع تشخیص و مقامات فعلی هستند
اصطلاح »بانیان وضع موجود«، مدتی است در سپهر سیاسی کشور، رایج و پرکاربرد شده، ازنظر شما، 

بانیان وضع موجود، چه کسانی هستند؟
ابتدا باید مشخص شود منظور از وضع موجود چیست؟ آیا درباره وضع اقتصادی، سیاسی یا ورزشی صحبت 

می کنیم یا درباره این موضوع که به کشور ما حمله موشکی نشده است؟ اما اگر بخواهیم درباره آن به معنای یک 
کل صحبت کنیم باید بگویم به طورکلی بانیان وضع موجود در همه زمینه ها، همهٔ کسانی هستند که در 4۰ ساله 
گذشته ، در نهادهای مختلف قدرت، مسئولیت داشته اند و به تعبیری، »مقام« بوده اند و بخشی از آنان، پس از کنار 

رفتن یا کنار گذاشته شدن از قدرت، اکنون عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام هستند.
سوای این گروه، بسیاری از مقاماتی که الان مشغول به کار هستند و در نهادهای حاکمیتی و حکومتی، مستقر 
شده اند نیز از بانیان وضع موجود، به معنای عام محسوب می شوند. بنابراین، نمی توانیم در یک کلام بگوییم که 
بانی وضع موجود چه کس یا کسانی هستند؟ برای پاسخ دقیق به این سؤال، نخست باید منظورمان از »وضع 
موجود« را شفاف سازی و حوزه و مصادیق موردنظرمان را مشخص کنیم تا در مرحله بعد، امکان شناسایی مقامات 
دچار قصور و تقصیر در این حوزه ها، ممکن شود، وگرنه با کلی گویی، اصلًا، امکان قضاوت یا مشارکت در بحث، 

منتفی می شود و جز هدر دادن وقت و ذهن، ثمری نخواهد داشت.

شفاف سازی منظور از وضع موجود
اگر شما بخواهید »وضع موجود« را شفاف سازی کنید به چه موارد کلانی اشاره می کنید؟

وضع موجود بحثی ناشی از اتخاذ سیاست های مختلف در مسائل سیاسی و اقتصادی است. وضع موجود 
به این برمی گردد که چه کسانی سیاست خارجه را تنظیم کرده و اجرا کرده است؟ فلان روش در اقتصاد را چه 
کسی انتخاب کرده است؟ تصمیم گیری های سیاسی در بعد اقتصادی به شدت تأثیرگذار است و وضع کشاورزی 
و صنعت و حوزه های مختلف اقتصاد را تشکیل می دهد. باید تصمیم گیران در تمامی این حوزه ها مشخص 
شوند. بنابراین مجموعه مقاماتی که در این 4۰ سال کار کردند و مقاماتی که اکنون بر سر کار هستند و اکثر آنان، 

پیش ازاین نیز سمت های مختلفی داشته اند، در فهرست بانیان وضع موجود می گنجند.
نبود اولویت بندی در دولت رئیسی از علل وضع موجود است

نقش دولت کنونی را در »وضع موجود« چقدر تأثیرگذار می دانید؟
هر دولتی باید یکسری هدف گذاری برای خود داشته باشد و نمی توان همه کارها را باهم انجام داد. در همین 
دولت فعل، سند تحول وجود دارد که اتفاقاً هدف گذاری خوبی دارد اما کدام یکی از آن ها را می توان انجام داد؟ 
برای انجام دادن آن ها باید روابط و شرایط بین المللی مناسب و مساعدی داشت. نمی توان، فقط حرف های خوب 
زد. نوشتن ایده روی کاغذ، به معنای اجرایی شدن و تحقق آن نیست. دولت رئیسی نیز هیچ اولویتی را در دستور 
کار خود قرار نداده است. درحالی که در سند تحول بسیاری از چالش ها هدف گذاری شده اند اما مشخص نیست 

که اصلًا چند درصد راهکارهای مهار یا غلبه بر این چالش ها، قابلیت اجرایی دارند.
همه مقامات متخلف ۴۰ سال گذشته محاکمه شوند

برخی درباره محکومیت بانیان وضع موجود صحبت می کنند...
مقامات زیادی را می توان به اتهامات گوناگون، پشت میز محاکمه کشاند اما هیچ رابطه منطقی و کارشناسی، 
پیشین، گره گشای  ناروای مقامات  یا  روا  ندارد. درواقع، محاکمه  اوضاع وجود  بهبود  و  این محاکمات  میان 
چالش های متعدد اقتصادی و سیاسی کشور نخواهد شد و البته باز تأکید می کنم در چنین محاکمات فرضی، 
تمام مقامات متخلف 4۰ سال گذشته و فعلی باید روی صندلی اتهام بنشینند و پاسخگوی عملکردشان باشند و 

دادگاه هم علنی برگزار شود تا منفعتی برای منافع ملی و روشنگری افکار عمومی داشته باشد.
راه کاریابی برای وضع موجود وظیفه دولت و مجلس است

آیا راهکاری برای برون رفت از شرایط فعلی وجود دارد؟
هرچند، همه باید به سهم خود برای گذار ایران از این گردنه دشوار تاریخی تلاش کنند اما واقعیت این است 
که راه کاریابی برای وضع موجود، وظیفه و مأموریت اصلی و ذاتی مقامات دولت و مجلس و سایر نهادهای قدرت 
است که قادرند تصمیم های خویش را به برنامه اجرایی تبدیل کنند. الان، مسئولان ما چه کاره هستند و چه 
می کنند؟ کسی که مسئولیت می پذیرد باید برای هر شرایطی راهکار کارشناسی ارائه دهد. متأسفانه، اکنون، 
نه فقط حس مسئولیت پذیری و راه کاریابی جدی مشاهده نمی کنیم بلکه اغلب مقامات دولت و مجلس به 
راهکارهای کارشناسان، بی توجهی می کنند و حتی در موارد بسیاری، دقیقاً، خلاف مطالبات اکثریت مردم و نظر 

کارشناسان، تصمیم گیری و اقدام می کنند.

سید مصطفی هاشمی طبا: 

»بانیان وضع موجود« همه مقامات متخلف  فعلی وگذشته هستند
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فرشتگان، روز عید، سرکوچه ها و گذرها می ایستند 
و می گویند: »بشتابید به سوی پروردگار کریم که 
عطای بسیار می دهد و گناه بزرگ را می آمرزد«.
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آخرین وضعیت  کرونا در استان قم
رییس دانشگاه علوم پزشکی قم گفت: در حال حاضر هفت نفر از بیماران مبتلا به کرونا که در مراکز درمانی استان 
بستری هستند، بدحال می باشند. به گزارش عصر شنبه روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی قم، مهدی مصری با 
اشاره به آخرین وضعیت کووید۱۹ در قم، افزود: در ۲4 ساعت منتهی به دهم اردیبهشت ماه ۱4۰۱، ۳۰ بیمار با علایم 
ابتلا به کرونا به صورت سرپایی پذیرش که از این تعداد ۱4 نفر بستری شدند.وی  اضافه کرد: در حال حاضر ۹۸ بیمار 
مشکوک با علایم ابتلا به کرونا در بیمارستان بستری هستند.وی گفت: در ۲4 ساعت منتهی به دهم اردیبهشت ماه 
۱4۰۱، فوتی ناشی از کرونا اعلام نشده است.مصری بیان کرد: در این مدت از ۶۵ نفر تست کرونا گرفته که ۹ مورد 
مثبت گزارش شد.به گفته وی، مجموع واکسن تزریق شده کرونا در استان قم یک میلیون و ۸۵۲ هزار و ۷۱۹ دُز است.
وضعیت کرونایی قم که از روز هشتم بهمن ماه به رنگ قرمز و از روز ششم اسفندماه به رنگ نارنجی درآمده بود، از بیست 

و هشتم اسفندماه به رنگ زرد تغییر کرد.

 ساعت رسمی کشور از سال آینده تغییر نمی کند
مردادماه  تغییر ساعت رسمی کشور مصوب ۳۱  قانون  که  کردند  اسلامی مصوب  نمایندگان مجلس شورای   
۱۳۸۶مجلس نسخ شده و به قبل از این قانون بر گردد. به گزارش ایرنا، در جلسه علنی روز شنبه مجلس شورای 
اسلامی، گزارش کمیسیون اجتماعی در مورد رفع ایرادات شورای نگهبان به طرح تغییر ساعت رسمی کشور در دستور 
کار صحن علنی مجلس قرار گرفت و نمایندگان با ۱۵۱ رای موافق ایراد شورای نگهبان به این طرح را رفع کردند.بر 
اساس ماده واحده این طرح، قانون تغییر ساعت رسمی کشور مصوب ۳۱ مرداد ماه ۱۳۸۶مجلس شورای اسلامی 

نسخ می گردد و ساعت رسمی کشور به قبل از این قانون برمی گردد.

»عبدالله عبدالله« از افغانستان خارج شد
 رئیس پیشین شورای عالی صلح افغانستان در دولت »اشرف غنی«، روزشنبه از این کشور خارج شد.به گزارش 
بی بی سی، »عبدالله عبدالله« رئیس پیشین شورای عالی صلح افغانستان که از زمان سقوط حکومت پیشین این کشور 
در ۱۵ آگوست در کابل بود، روز شنبه از افغانستان خارج شده است. در بیانیه رسمی که در صفحه توییتر وی منتشر 
شده، عبدالله عبدالله ضمن تبریک عید فطر، سفر شخصی خود به خارج از افغانستان را مورد تأیید قرار داده است.تا 

کنون مشخص نیست وی به مقصد کدام کشور سفر کرده است، اما سالهاست که خانواده او در هند زندگی می کنند.

تکذیب سفر گروسی به ایران 
 هیچ برنامه ای برای سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به ایران تنظیم نشده است. به گزارش ایلنا،  نورنیوز 
نوشت: هیچ برنامه ای برای سفر مدیرکل آژانس بین المللی انرژی اتمی به ایران تنظیم نشده است.امروز برخی 
کانالهای غیر رسمی در فضای مجازی با انتشار خبری مدعی شدند که رافایل گروسی مدیرکل آژانس بین المللی انرژی 
اتمی به زودی به ایران سفر خواهد کرد.بر اساس رویه جاری، اطلاع رسانی در مورد تعاملات ایران با آژانس صرفا از طریق 

سازمان انرژی اتمی انجام می شود و طبیعتا انتشار اخباری خارج از این مسیر قابل استناد نمی باشد.

وزیر کار: می توانیم تا آخرسال فقر را کامل حذف کنیم !
حجت الله عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی گفت :یارانه ها بر رفاه مردم تاثیر دارد و داریم تلاش می کنیم 
این سیستم را به گونه ای تدوین کنیم تا بهترین اثر یارانه ای را داشته باشد و فاصله طبقاتی را کاهش دهد و پیشنهاد خود 
را در این مورد ارائه دادیم که براساس این پیشنهاد می توانیم ادعا کنیم که تا آخر امسال فقر را با تعاریف جهانی به طور 

کامل حذف خواهیم کرد.

 غیبت مشمولان متأهل بخشیده شد
معاون وظیفه عمومی ناجا گفت: غیبت پشت دفترچه ای تمامی سربازان متأهل که معمولًا سه یا ۶ ماه بود بخشیده 
شد.سردار تقی مهری عصرروزشنبه در جلسه قرارگاه احضار و اعزام مشمولان غایب خدمت دوره ضرورت در ستاد 
فرماندهی انتظامی گلستان از وجود ۲۱ میلیون مشمول خدمت سربازی در سطح کشور خبر داد و افزود: در حال 

حاضر وضع خدمت ۸۵ درصد از مشمولان تعیین تکلیف شده است.

دادستان عمومی و انقلاب قم  خبرداد:

جزییات دستگیری زن جوان فالگیر
 با درآمد میلیاردی

دادستان عمومی و انقلاب قم از شناسایی صفحه اینستاگرامی فال گیری، رمالی و دعانویسی با 
گزارش پلیس فتای قم و دستگیری ادمین جوان آن خبر داد و گفت: درآمد و تراکنش مالی صفحه 

فال گیری این متهم در بازه ۹ ماهه مبلغی حدود ۲ میلیارد و ۲4۵ میلیون تومان بوده است. 
حجت الاسلام والمسلمین حسن غریب دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان قم از شناسایی صفحه 
اینستاگرامی فالگیری، رمالی و دعانویسی با گزارش پلیس فتای قم و دستگیری ادمین جوان آن خبر 
داد و اظهار داشت: درآمد و تراکنش مالی صفحه فالگیری این متهم در بازه ۹ ماهه مبلغی حدود ۲ 
میلیارد و ۲4۵ میلیون تومان بوده است. دادستان عمومی و انقلاب قم، فالگیری، رمالی و طلسم، 
دعانویسی برای رزق و روزی، کارگشایی، بخت گشایی، ازدواج، جذب و مطیع شدن افراد، بازگشت 
عشق، فروش مهره مار و انگشتر و حرز را از تبلیغات این صفحه اینستاگرامی عنوان کرد و گفت: با 
شناسایی و رصد این صفحه، پیج مربوطه مسدود و ادمین آن که خانمی زیر ۳۰ سال بود با نیابت قضایی 
از شهر کرج احضار و بازداشت شد. این مقام قضایی تصریح کرد: این مدعی دعانویسی و فالگیری با 
سفارش تبلیغات به بلاگر معروف در خارج از کشور، برای هر بار تبلیغ در صفحه این بلاگر مبلغ دو هزار 
دلار به حساب او واریز کرده است و از طریق تبلیغات اقدام به جذب بیش از ۳۳۰ هزار دنبال کننده کرده 
است. غریب، صرف هزینه های مالی بیهوده، ایجاد مشکلات اعتقادی، بروز آسیبهای روحی و روانی و 
آسیبهای اجتماعی و اختلافات خانوادگی را از پیامدهای این گونه مراجعه به دعانویسی و رمالی عنوان 
کرد و به شهروندان در خصوص شگردهای کلاهبرداری بالاخص در فضای مجازی هشدار داد: از اعتماد 
به افراد سودجو که تحت عنوان رفع مشکلات، فالگیری و دعانویسی با تبلیغات گسترده و فریبنده و فن 

بیان بالا و تحریک احساسات اقدام به فریب مخاطبان و کسب منافع مالی می کنند جداً پرهیز نمایند.
 

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم خبرداد:

دستگیری ۵ حفار غیرمجاز اشیای تاریخی
 در منطقه تپه بهرام 

فرمانده یگان حفاظت میراث فرهنگی استان قم از دستگیری باند ۵ نفره حین حفاری غیرمجاز در 
منطقه تپه بهرام دهستان قمرود خبر داد. سرهنگ فرامرز بازگیر اظهار کرد: با هوشیاری عوامل اطلاعات 
و اقدام به موقع تیم عملیات حوزه بسیج شهید جلالی بخش مرکزی استان قم یک تیم حرفه ای حفاری 
غیر مجاز در منطقه تپه بهرام واقع در ۱۵ کیلومتری روستای احمد آباد دهستان قمرود شناسایی شدند. 
او ادامه داد: اعضای این باند پنج نفره که به قصد دستیابی به اشیای تاریخی در عمق ۱۰ متری زمین 
مشغول حفاری بودند ضمن ضبط ادوات و تجهیزات، دستگیر و تحویل مرجع قضایی شدند. فرمانده 
یگان حفاظت میراث فرهنگی قم در پایان از شهروندان خواست تا برای حفظ و صیانت از آثار تاریخی 
استان در صورت مشاهده هرگونه اقدام مشکوک، مراتب را با شماره های ۳۷۷4۰4۹۲ و ۳۷۷۳۸۱۹۹ به 

فرماندهی یگان حفاظت اداره کل میراث فرهنگی قم و یا با شماره تلفن ۱۱۰ ناجا اطلاع دهند.

معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم خبرداد:

کشف 1۵۵ تن کالا های اساسی احتکار شده در قم 
معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم از کشف ۱۵۵ تن انواع کالا های اساسی 

احتکار شده طی بازرسی های یک هفته گذشته خبر داد. 
 حسین علی بیگی با اشاره به ضرورت کنترل و نظارت بر بازار و جلوگیری از احتکار کالا های اساسی 
گفت: در شرایط کنونی بازرسی ها تشدید شده و با هرگونه تخلف و سودجویی طبق قانون برخورد 
خواهد شد. او با اشاره به فعالیت تیم های بازرسی و نظارت سازمان جهاد کشاورزی استان قم گفت: در 
طول یک هفته اخیر در نتیجه بازرسی های صورت گرفته ۷۵ کیسه آرد یارانه ای از دو واحد نانوایی، ۹۰ 
تن روغن در انبار یکی از فروشگاه ها، ۵۲ تن شکر، ۸ تن قند و ۵ تن برنج از یک انبار در میدان میوه و تره 
بار شهید رجایی قم کشف شد. معاون توسعه بازرگانی سازمان جهاد کشاورزی استان قم با بیان اینکه 
نظارت های تیم های بازرسی و نظارت سازمان جهاد کشاورزی استان قم ادامه خواهد داشت، گفت: 

کالا های کشف شده با همکاری پلیس امنیت تحویل مقامات مسئول شد.
 

معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم :

گوسفندهای قاچاق به مقصد نرسیدند 
معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان قم از توقیف ۲۸ راس احشام قاچاق در جاده قدیم قم – 
تهران خبر داد.  سرهنگ ولی ترابی گفت: مأموران یگان تکاوری ۱۲۲ فرماندهی انتظامی استان قم در 
قالب طرح برخورد با خودرو های حامل کالای قاچاق در جاده قدیم قم – تهران به یک دستگاه خودروی 
نیسان آبی مشکوک شده و آن را متوقف کردند. او گفت: ماموران در بازرسی از خودرو ۲۸ راس گوسفند 
قاچاق را کشف کردند. معاون عملیات فرماندهی انتظامی استان گفت: متهم به همراه پرونده تشکیل 
شده به مرجع ذیصلاح معرفی شد. به گفته سرهنگ ترابی کارشناسان ارزش این محموله را بیش از یک 

میلیارد ریال برآورد کردند.

رفع  برای  را  دانشگاه ها  تجمیع  قم،  استاندار 
مشکل های موجود در این مراکز مورد توجه قرار داد 
و گفت: برای جلوگیری از به وجود آمدن مطالبه های 
صنفی، تعداد دانشجویان دانشگاه ها نباید از ظرفیتی 

که وزارت علوم مشخص کرده فراتر رود. 
 سید محمدتقی شاهچراغی روز شنبه در نشست 
هم اندیشی با روسای دانشگاه ها و مراکز علمی قم، 
در تالار امام جواد )ع( استانداری اظهار کرد: بخشی 
پیدا  به وسیله تشکل ها تحقق  از نشاط دانشگاه ها 

می کند.
وی با اشاره به نقش تشکل ها در برپایی کرسی های 
در  مسائلی  اگر  گفت:  دانشگاه ها  در  اندیشی  آزاد 
دانشگاه ها وجود دارد، تشکل ها باید وارد عرصه شوند، 
مسائل مختلف مطرح، و به دور از سیاه نمایی و اهانت 
به یکدیگر و در یک فضای آرام و منطقی محل مباحثه 

قرار بگیرد.
راه اندازی تشکل های دانشجویی در استان 

محدودیتی ندارد
تشکل های  به  اینکه  بر  تاکید  با  قم  استاندار   
دانشجویی به ویژه در مباحث عمومی مانند حجاب و 
عفاف نگاه امنیتی نداریم خاطرنشان کرد: موضوع 

حجاب و عفاف یک ضرورت است، ولی متحدالشکل 
بودن حجاب در دانشگاه ها ضروری نیست، این مساله 
در قانون تعریف شده و مسئولان دانشگاه ها و معاونان 

فرهنگی و آموزشی نیز باید به آن توجه کنند.
وی با بیان اینکه برای ایجاد تشکل های دانشجویی 
در استان هیچ محدودیتی قائل نیستیم گفت: تمامی 
خاص  ضوابط  چارچوب  در  دانشجویی  تشکل های 
و مشخص مانند تصویب شورای فرهنگی عمومی، 
یا  و  دانشگاه ها  در  رهبری  نمایندگی  نهاد  دستور 

تصمیم رئیس دانشگاه امکان فعالیت دارند. 
اهمیت  خود  سخنان  از  دیگری  بخش  در  وی 
مطالبه های صنفی دانشجویان را مورد توجه قرار داد 
مطالبه های  پیگیری  برای  قم  استانداری  گفت:  و 
دانشجویان از طریق وزارت علوم، تحقیقات و فن آوری 

آمادگی کامل دارد.
پذیرش دانشجو باید مطابق با امکانات 

دانشگاه ها باشد 
از  را  شاهچراغی خوابگاه دانشجویی و غذاخوری  
موضوع های کلیدی و اساسی در دانشگاه ها ذکر کرد 
و گفت: ما به تامین خوابگاه مناسب برای دانشجویان 
اصرار داریم و از موضع حاکمیتی نیز ورود پیدا می کنیم 

و  دانشجویی  خوابگاه های  کاربری  تغییر  برابر  در  و 
زمین هایی که برای این امر واگذار شده هم ایستادگی 

می کنیم.
استاندار قم همچنین ارتباط مستمر دانشگاه ها با 
حوزه معاونت سیاسی امنیتی اجتماعی استانداری را 
ضروری خواند و یادآور شد: در دوران کرونا مشکل هایی 
ایجاد شده و ذائفه ها و خواسته ها و همچنین جنس 
ورود به دانشگاه ها در مقایسه با گذشته تغییر کرده، 
مسئولان دانشگاه ها باید در خصوص این مسائل با 
معاونت سیاسی استانداری رایزنی داشته باشند، تا 
در استان و یا در صورت نیاز در سطحی ملی پیگیری 

شود.   
شاهچراغی همچنین با بیان اینکه پذیرش دانشجو 
باید مطابق با امکانات دانشگاه ها باشد بیان داشت: 
نباید صرفا برای حل مشکل های اداری دانشگاه اقدام 

به پذیرش دانشجو کنیم.
وی در ادامه موضوع تجمیع دانشگاه ها را برای رفع 
مشکل های موجود در این مراکز مورد توجه قرار داد و 
بیان کرد: برای جلوگیری از به وجود آمدن مطالبه های 
صنفی، تعداد دانشجویان دانشگاه ها نباید از ظرفیتی 

که وزارت علوم مشخص کرده فراتر رود.

استاندار در نشست هم اندیشی با روسای دانشگاه ها و مراکز علمی قم :

تعداد دانشجویان دانشگاه های قم نباید فراتر از ظرفیت باشد 

رییس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای شهر قم:

تناسبی بین هزینه کسر پارکینگ 
و احداث آن در قم وجود ندارد

رییس کمسیون حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر قم با تاکید بر 
معضل کمبود پارکینگ در قم گفت: طی سالهای اخیر هیچ تناسبی بین 
هزینه های کسر پارکینگ با پارکینگ های احداث شده در شهر قم وجود 

نداشته است. 
سید محمدحسین هناد روز شنبه در جمع خبرنگاران، اضافه کرد: در 
سال جاری ۶۰ میلیارد تومان از محل کسر و حذف پارکینگ در مجوزهای 
ساختمانی به همراه چند طرح مشارکتی با بخش خصوصی برای افزایش 

ظرفیت پارکینگ های عمومی در نظر گرفته شده است.
رییس کمیسیون حمل ونقل و ترافیک شورای اسلامی شهر قم بیان کرد: 
دو سوم بودجه سالجاری شهرداری قم در حوزه حمل و نقل و ترافیک پیش 

بینی شده است.
دهناد خاطرنشان کرد: از 4 هزار و ۲۵۰ میلیارد تومان بودجه شهرداری قم 
در سالجاری بیش از ۲ هزار میلیارد تومان از آن در حوزه حمل ونقل دیده 

شده است.
رییس کمیسیون حمل و نقل و ترافیک شورای اسلامی شهر قم تصریح 
کرد: برای بهبود وضعیت حمل و نقل عمومی در قم سند راهبردی حمل و 
نقل در ابعاد مختلف حمل و نقل عمومی، ایمنی و تصادفات، پارکینگ و غیره 

تدوین شده است.
دهناد یادآور شد: در معابری که در اطراف آن عبور عابران وجود دارند و در 
پیرامون آن کاربری های تجاری دیده شده جزء معبر کندراه تعریف می شود و 
لازم است تا مباحث مربوط به آرام سازی بصورت دقیق در این معابر عملیاتی 

شود.
وی یادآور شد: آرام سازی ترافیک یکی از مباحث مهم حوزه حمل و نقل 
شهری است و در این راستا حقوق عابران پیاده و دوچرخه سواران نیز در 

طراحی و استفاده از معابر شهری مورد توجه قرار گرفته است.
دهناد با اشاره به مساله حمل ونقل عمومی در اطراف حرم مطهر خاطرنشان 
کرد: تعداد ناوگان عمومی قم تناسبی با جمعیت شهر قم ندارد و تلاش می 
شود تعدادی اتوبوس جدید خریداری و برخی اتوبوس های فرسوده نیز با 

اورهال شدن به چرخه حمل ونقل قم افزوده شود.
وی با اشاره به نصب جداسازی های فیزیکی در برخی معابر شهری به جای 
خطوط و رنگ آمیزی های گذشته، تصریح کرد: این جداکننده ها نقش 
مهمی در هدایت مسیر دارند و کارآیی خود را در برخی معابر پرتردد شهری 

نشان داده اند.
ادامه گذران عمر شهروندان قم در فرسودگی

رییس کمیسیون شهرسازی و معماری شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه 
با اشاره به مبحث بافت فرسوده شهری، اظهار داشت: بخشی از مساله بافت 
فرسوده قم در حوزه ملی در حال پیگیری است و در این زمینه دولت تسهیلات 

۶۰۰ میلیونی تومانی جهت بازآفرینی این بافت ها پیش بینی کرده است.
روح الله امراللهی ادامه داد: برای بازآفرینی و ساماندهی بافت های فرسوده 
و خانه های در حریم دکل برق طی سالهای اخیر اراضی ۳۲ و 4۸ هکتاری 
پردیسان در نظر گرفته شده که با برخی مقاومت ها هنوز به مرحله اجرا 

نرسیده است.
وی با تاکید بر بافت ناکارآمد بافت های فرسوده، خانه های در حریم دکل 
برق و پیرامون ریل های راه آهن یادآور شد: ساکنان این مناطق از بسیاری از 
خدمات عمومی، تجاری، رفاهی و تفریحی محروم و در معرض آسیب های 

زیادی قرار دارند.
اینکه ساماندهی بافت  عضو شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد: برای 
های فرسوده و خانه های در حریم دکل برق وارد مرحله اجرا شود لازم است 
تا امکان بهره گیری از ظرفیت اراضی ۳۲ و 4۸ هتکاری پردیسان در اختیار 

مجموعه مدیریت استان و شهرداری قرار بگیرد.
معضل مطب های پزشکی در واحدهای مسکونی

سخنگوی شورای اسلامی شهر قم نیز در بخشی از این جلسه، با بیان اینکه 
بازگشایی فاز ۵ عمار یاسر مهمترین پروژه عمرانی سال جاری شهرداری قم 
است، گفت: با وجود اینکه عملیات عمرانی آن آغاز شده اما با مشکلات 

زیادی در خصوص تملکات مواجه شده است.
محسن محرری با تاکید بر استفاده از ظرفیت دستگاه قضایی در پیشبرد 
پروژه فاز ۵ عمار یاسر، تصریح کرد: ۸۵ پلاک مجاور پروژه فاز ۵ عمار یاسر 

تاکنون تملک نشده است.
رییس کمیسیون حقوقی و نظارت شورای اسلامی شهر قم با اشاره به 
تصویب یک طرح دو فوریتی مبنی بر تملک یکی از مهمترین املاک پیش 
روی پروژه فاز ۵ عمار یاسر خاطرنشان کرد: با وجود همکاری همه جانبه 
شهرداری هنوز امر تخلیه انجام نشده است و امید می رود تا پایان هفته جاری 

این ملک تخریب شود.
وی با اشاره به موضوع کمبود پارکینگ در برخی مطب های خصوصی در 
واحدهای مسکونی، عنوان کرد: برخی از پزشکان ساختمان های مسکونی 
خود را تبدیل به مطب کرده اند و حاضر نیستند پارکینگی برای آن تامین کنند 

که این مساله موجب نارضایتی هایی برای شهروندان شده است.
محرری با اشاره به تعرفه شهرداری قم در خصوص عوارض صنفی بیان کرد: 
این تعرفه حذف نشده است و برمبنای آن اصناف مختلف بصورت سالانه 

ارقام مشخصی به عنوان عوارض به شهرداری باید پرداخت کنند.
توسعه و کاشت درختان مثمر در قم

رییس کمیسیون خدمات شهری شورای اسلامی شهر قم نیز در ادامه این 
نشست خبری، ابراز داشت: توسعه نشاط اجتماعی، ارتقای سطح ایمنی 
فرآیند  اصلاح  و  بهبود  طریق  از  خدمات  کیفیت  ارتقای سطح  بوستانها، 

خدمات و توسعه متوازن فضای سبز در مناطق هشت گانه شهری می باشد.
سیدمجتبی سبحانی ثابت با اشاره به توزیع ۳ هزار نهال مثمر به شهروندان 
در روزهای پایانی سال گذشته، ادامه داد: رویکرد جدید شورای اسلامی شهر 
قم در توسعه فضای سبز شهری، کاشت درختان مثمر است که آثار آن در 

برخی مناطق مشهود است.
وی توسعه فرهنگ شهروندی را از رویکردهای کمیسیون خدمات شهری 
شورای اسلامی شهر قم دانست و ابراز داشت: در این زمینه مباحث آموزشی 
تابلوهای  و  در خصوص مدیریت پسماند، زیباسازی شهری، فضای سبز 

تبلیغاتی و غیره در دستور کار شهرداری قم قرار دارد.
سبحانی ثابت در ادامه بیان داشت: شورای شهر قم طی ماه های اخیر 
رویه ای در پیش گرفته تا در قبال آن سطح ارائه خدمات به زائران و مسافران 
ورودی به شهر افزایش یابد و در این زمینه تعاملات زیادی با دستگاه های 

اجرایی آغاز شده است.
تمام زباله های شهر به زودی تبدیل به کودکمپوست می شود 

 وی کمبود فضای سبز شهری در منطقه شش شهر قم اظهار داشت: در 
این خصوص نقطه گذاری فضای سبز در مناطق کم تر برخوردار در دستور 
کار شهرداری است و تلاش می شود با احداث فضای سبز محلی این کمبود 
تا حدودی جبران شود. سبحانی ثابت با اشاره به کاهش تولید زباله روزانه در 
قم از ۷۲۰ تن طی سالهای اخیر به  ۶۰۳ تن زباله در سالجاری، خاطرنشان 
کرد: هم اکنون حدود ۳۵۰ تن از زباله های شهری قم پردازش می شود و 
با راه اندازی خط دوم مدیریت پسماند قم به زودی تمام زباله های شهری 
قم پردازش و تبدیل به کود کمپوست خواهد شد. عضو شورای اسلامی 
شهر قم با اشاره به روند بلندمرتبه سازی و چالش های پیش روی آپارتمان 
نشینی، تاکید کرد: قرارداد خرید یک نردبان ۵۱ متری اخیرا با یکی از شرکت 
های خارجی منعقد شده و امید می رود طی ماه های آینده تحویل سازمان 

آتشنشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم شود.

رییس شورای اسلامی شهر قم بیان اینکه وضعیت نابسامان اطراف حرم مطهر 
ابراز داشت: شورای اسلامی شهر قم  حضرت معصومه)س( قابل توجیه نیست، 
در تملک املاک مجاور طرح های عمرانی باید رعایت امانت در صرف بودجه های 

اعتباری را داشته باشد.
حسین اسلامی روز شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به پروژه نیمه کاره مونوریل 
و آخرین تصمیم دولت در خصوص این طرح، اظهارداشت : این پروژه از طرح های 

حاکمیتی است و اجرا یا عدم اجرای آن در کارگروه های ملی تعیین خواهد شد. 
وی با بیان اینکه هم اکنون مباحث کارشناسی در خصوص توجیه اقتصادی و حمل 
و نقلی پروژه مونوریل در حال انجام است، بیان کرد: تاکنون این کارگروه ها و جلسات 

نتیجه نهایی به همراه نداشته است.
اجرای طرح مونوریل قم از سال ۱۳۸۹ در بستر رودخانه قمرود شهر قم آغاز شد که 

مرحله نخست این طرح از پارک سوار شمالی تا مصلای قدس است.
در طول مسیر ۶.۸ کیلومتری مرحله نخست طرح مونوریل قم، هشت ایستگاه از 
جمله ایستگاه پایانه، فرهنگیان، امام موسی صدر، پل رضوی، پل شهید رجایی، شهید 

مطهری، حرم مطهر و مصلا در نظر گرفته شده است.
وی در ادامه با بیان اینکه وضعیت نابسامان اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( 
قابل توجیه نیست، ابراز داشت: شورای اسلامی شهر قم در تملک املاک مجاور طرح 
های عمرانی باید رعایت امانت در صرف بودجه های اعتباری را داشته باشد. اسلامی 
با بیان اینکه مشکلات ترافیکی در تمام دنیا به معضلی آزاردهنده برای مردم تبدیل 
شده است، اظهار داشت: راهکار عملیاتی شهرهای پیشرفته دنیا در خصوص مدیریت 
ترافیک، اصل آرام سازی است. رییس شورای اسلامی شهر قم تاکید کرد: تبدیل 
پارکینگ به مطب پزشکی در برخی ساختمان های شهری قم قابل پذیرش نیست و بر 

خلاف قوانین شهری و موجبات نارضایتی بسیاری از شهروندان شده است.
وی با اشاره به معضل خانه های در حریم دکل فشار قوی برق اذعان کرد: هم اکنون 
ساکنان این مناطق با عوارض شدیدی روبه رو هستند و دولت از سالهای گذشته اراضی 
۳۲ هکتاری را بعنوان پشتیبان این طرح در شهرک پردیسان در نظر گرفته که در سفر 
اخیر هیات دولت پیگیری این موضوع بصورت کامل به استان قم واگذار شده است. 
اسلامی با اشاره به ویژگی زائرپذیری شهر مقدس قم گفت: به دلیل زائرخیز بودن شهر 
قم نوع برخورد و تسهیلاتی که شورای اسلامی شهر قم به هتل و مراکز اقامتی ارائه می 

دهد متفاوت از تسهیلاتی است که به کاربری های تجاری ارائه می شود.
رییس شورای اسلامی شهر قم با اشاره به برخی اقدامات مجموعه مدیریت شهری 
در افزایش ماندگاری زائران و مسافران تاکید کرد: با راه اندازی باغ پرندگان، تله سیژ و 

سایر مراکز تفریحی ماندگاری مسافران در قم در حال حرکت به سمت مطلوبیت است.
وی با اشاره به فقر فضای سبز در منطقه ۶ شهرداری قم گفت: برای توسعه فضای 
سبز شهری در این منطقه اعتباراتی در بودجه سال جاری در نظر گرفته شده است و 

امید می رود بخشی از این کمبود جبران شود.
اسلامی با اشاره به مصوبات سفر رییس جمهوری به قم در حوزه مجموعه مدیریت 
شهری در دی ماه سال گذشته، عنوان کرد: یکی از اعضای شورای اسلامی شهر عضو 
کارگروه پیگیری  مصوبات سفر است و مصوبات در حوزه شهرداری قم از این طریق 

بصورت دقیق تر دنبال می شود.
درخواست از شهردارقم برای ادامه خدمت تا یکسال آینده

اسلامی در ادامه با اشاره به ادامه کار شهردار قم، اظهار داشت: شورای شهر در 
این زمینه معتقد است اگر تغییر قرار است اتفاق بیفتد باید فرد قوی تر سکاندار این 
منصب شود و به همین منظور شورای شهر قم از شهردار کنونی قم درخواست کرده 
تا یک سال دیگر نیز مشغول خدمت رسانی در شهرداری قم باشد چراکه سیدمرتضی 

سقائیان نژاد تا یک سال دیگر بازنشسته می شود.
وی گفت: هم اکنون شورای اسلامی شهر قم در حال بررسی گزینه هایی توانمند 
برای شهردار آینده قم است و در صورتی که فرد مناسبی در این خصوص نظر شورا 
را جلب نکند شورای شهر به دنبال دریافت برخی تشریفات و مجوزات از نهادهای 
بالادست برای ادامه کار با شهردار کنونی با وجود ورود وی به سن بازنشستگی را دنبال 

خواهد کرد.

رییس شورای اسلامی شهر قم :

 نابسامانی های اطراف حرم مطهر قابل توجیه نیست

  عیدسعید  فطر

طرح:لیلا وکیلی پور

شهردار قم با تأکید بر لزوم تدوین برنامه جامع در حوزه فرهنگ گفت: متأسفانه 
مراکزی در قم داریم که به عنوان بستر اصلی ترویج فرهنگ ایثار و شهادت می تواند 
عمل کند و در شهر قم رهاشده و بارها صحبت کردیم که این مکان و مکان ها نیاز 
به ردیف بودجه مجزا داشته و با اینکه شهرداری میلیاردها در محوطه پیرامونی این 
مجموعه ها هزینه کرده، اما یا بخش های اصلی آن هنوز راه اندازی نشده است و یا 

بهره میدانی در این زمینه برده نمی شود.
دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد در دیدار با رئیس ستاد کنگره شهدای استان 
قم با تأکید بر لزوم توجه و استفاده از نمادهای مرتبط با فرهنگ ایثار و شهادت 
در فضاسازی شهر اظهار داشت: باید با گسترش خانه موزه شهدا، این اماکن به 
کانون های فرهنگی شهر تبدیل شود و علاوه بر سبک زندگی و معارف ۸ سال دفاع 

مقدس مسائل و چالش های دیگر فرهنگی نیز برای جوانان تبیین شود.
وی در توضیحاتی به بهره برداری از خانه موزه  شهیدان زین الدین در سال گذشته 
و برنامه های سال جاری شهرداری قم برای احداث دیگر خانه موزه شهدا اشاره کرد 
و افزود: در این حوزه کارهای زیادی می توان انجام داد و هنوز به بسیاری از مسائل 
حوزه جنگ نپرداخته ایم، درحالی که در دنیا بسیار زیاد و همه جانبه به این گونه 
موضوعات پرداخته و موزه های بزرگی دارند که روایتگر تاریخ و جنگ آن کشور 
است. شهردار قم یکی از چالش های کار فرهنگی در شهر قم را عدم تقسیم کار 
دانست و تصریح کرد: متأسفانه مراکزی در قم داریم که به عنوان بستر اصلی ترویج 
فرهنگ ایثار و شهادت می تواند عمل کند و در شهر قم رهاشده و بارها صحبت 
کردیم که این مکان و مکان ها نیاز به ردیف بودجه مجزا داشته و با اینکه شهرداری 
میلیاردها در محوطه پیرامونی این مجموعه ها هزینه کرده، اما یا بخش های اصلی 

آن هنوز راه اندازی نشده است و یا بهره میدانی در این زمینه برده نمی شود.
دکتر سقائیان نژاد اقدامات شهرداری را در حوزه ایثار و شهادت مطرح کرد و 
گفت: شهرداری ۳۲ خدمت در زمینه ترویج فرهنگ فداکاری، ایثار و شهادت 
دارد که ساخت سردیس و یادمان شهدا، نام گذاری خیابان ها و معابر به نام شهدا، 
ساخت بوستان ها و ایجاد خانه موزه شهدا و همکاری در تجهیز و محوطه سازی 
باغ موزه انقلاب اسلامی و دفاع مقدس بخشی از کارهای شهرداری در این حوزه 
بوده اما به تنهایی نمی توانیم در این زمینه تأثیرگذار باشیم. وی بخشی از برنامه های 
سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری را در حوزه ایثار و شهادت دانست و 
تأکید کرد: در این سازمان برای ترویج فرهنگ ایثار و شهادت هرسال برنامه های 
ویژه ای اجرا می شود و ردیف بودجه خاصی دارد. وی توجه به مسائل فرهنگی را 
نیازمند بودجه ای مستقل دانست و خاطرنشان کرد: بدون برنامه وبودجه نمی توانیم 
توقع اتفاقات خوبی در حوزه فرهنگ داشته باشیم و برای هر حرکت فرهنگی در 
شهرداری اتاق فکر تشکیل و برنامه ریزی جامعی تدوین می شود تا تمام جوانب آن 
اندیشیده می شود. دکتر سقائیان نژاد تدوین طرح جامع در حوزه فرهنگ را الزامی 
خواند و بیان کرد: تشکیل کمیته فرهنگی بین تمام دستگاه و نهادهای متولی در 
کنار تدوین طرح جامع فرهنگی نخستین و مهم ترین حرکت در حوزه فرهنگ بوده 
و بدون این دو اتفاق نمی توانیم توقع نتیجه ای مطلوب را در طولانی مدت داشته 
باشیم. وی ادامه داد: باید تمام دستگاه های فرهنگی و اجرایی به میدان بیایند زیرا 
شهرداری به تنهایی نمی تواند در این حوزه ورود کرده و بار سایر نهادها را بر دوش 
بگیرد، همچنین از صداوسیما انتظار همکاری بیشتری در حوزه فرهنگ ایثار و 

شهادت راداریم تا اقدامات انجام شده به درستی اطلاع رسانی شود.

شهردارقم مطرح کرد؛

انتقاد ازعدم تکمیل بخش های اصلی یک مرکز فرهنگی


